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Ali iz otrok zraste n a v e l i č a n a mladina? 
Prišel je oktober in z njim teden otroka. Otroka smo postavili na oltar, 
ga okitili z zvenečimi besedami, prižgali ognje v srcih, si napleskali 
nasmeškov in si izmislili pisanih ritualov. Kajti vera v teden otroka nas 
uči, da so le-ti naše največje bogastvo, da so naša bodočnost in naša 
nova priložnost. Opazujem te male "bogce". Všeč jim je, da so na 
oltarčku, da jim pojemo, se z njimi igramo, da jih razvajamo. Kakopak, 
le komu to ne bi bilo všeč. Strinjam se s tem, da otroci morajo imeti 
igro, da jim pripada ljubezen, kajti mnogim je to nasilno in grdo vzeto. 
Sprašujem pa se, kje se kasneje izgubi vse, kar naj bi nas naučili v tem 
tednu in v otroštvu nasploh. Kaj se zgodi z njimi, ko prestopijo prag 
nežnega otroštva - z mladimi, ki počasi postajajo odrasli ljudje? 

Sprašujem se predvsem, kje se izgubi njihova ustvarjalnost, kam se 
skrije smisel za skupinsko delo, kaj je s hrepenenjem po igri in 
odkrivanju življenjskih možnosti? No, vseeno vidim mlade ljudi v naši 
občini, ki vse to nežno čuvajo. To so tisti, ki se zavedajo, da v njih spe 
ustvarjalnosti, tisti, ki najdejo misli drugih in jih povezujejo v čudežne 
celote, ki poslušajo svojega žuborečega duha. 
Naj vzamem za primer stisko mladino, ker se ravno sedaj odvija njihov 
festival in naj mi drugi mladi v občini, ki so prav tako ustvarjalni, tega 
ne zamerijo. Lahko bi tarnali, kako nihče nič ne naredi za njih in se 
zdolgočaseno "praskali po riti". Naj mi oprostijo ta izraz vsi občutljivi, 
toda nalašč hočem karikirati, ker se med možnostjo praskanja "tam" in 
drugo, ne tako konformistično možnostjo, mnogi prepuščajo prav 
tovrstni navadi. Lahko bi se izgovarjali na krute čase, na "zabačenost" 
neke Stične, na zahtevnost šolskih programov, na karkoli. Pa se ne. 
Delajo, pa vendar se v prvi vrsti igrajo. Igrajo se z možnostmi življenja 
in če hočejo imeti vrhunsko odigrano gledališko igro, si jo naredijo 
sami, če hočejo imeti festival, si ga organizirajo, zraven si naredijo še 
zabavo in biznis. Izkoriščena možnost? Je. In kar hočem povedati, je 
to, dajo imajo vsi mladi v sebi inje nesporna. 
Že dolgo namreč razmišljamo tudi o tem, zakaj mladi nimajo svoje 
strani v Klasju. Kaj se jim nič ne dogaja?! Potem jih prosimo, da ne 
rečem, molimo, naj kaj napišejo. Oh, kakšna apatičnost. Naj mi 
pišemo v njihovem imenu, namesto njih? Kdo me bo prepričal, da ne 
znajo pisati, da se niso sposobni sami organizirati in imeti svoje strani, 
priloge? 

O tem naj bi mogoče razmišljali mladi, odrasli ob tednu otroka pa 
mogoče to, kako otrok ne bomo nehali prepričevati v njihove 
možnosti, sposobnosti, kako jih bomo spodbujali k prisluškovanju 
duha v njih in jim povedali, da lahko teden traja in traja. Tako ne 
pozabljam, da pomoč, tudi finančna, njihovim zamislim nikoli ni 
odveč. Torej, ne na oltar, k bogovom, ampak z njimi v življenje. 

Ksenija Medved 
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Konec septembra se je odprl lov na polhe, ki ima v naših 
krajih že stoletno tradicijo. Pred leti so menda polhanje 
zaradi bojazni pred izumrtjem malih glodalcev z 
dragocenim kožuščkom prepovedali, zdaj pa mnoga 
polharska društva ponovno pripravljajo organizirani lov. 
Pravi polharji meso ulova pojejo in naš sogovornik Jože Zaje 
iz Ambrusa je povedal, da se je njegovo zdravstveno stanje 
prav zaradi uživanja mesa polhov bistveno izboljšalo. 

OTVORITVENI D A N »*£ 
FESTIVALA STIČNA 15 

Na Osredku dobili vodovod in asfalt str 6 
V Temenici dokončali glavna dela na Domu krajanov str. 7 

Na državnem prvenstvu v oranju so bili naši 
tekmovalci dvakrat zlati str. 4 
Prejšnji teden so položili temeljni kamen za novo Osnovno šolo 
Stična, ki naj bi svoja vrata odprla leta 2004. Prireditve so se 
udeležili vsi najpomembnejši možje in žene iz naše in okoliških 
občin, prišli pa so tudi z ministrstev in zavoda za šolstvo, str. 3 

BESEDE UREDNIŠTVA M 
V našem klasju je dozorelo še eno zrno. Na uredništvu se pravzaprav šalimo, da se nam 
je zrno odvalilo od srca. To vam lahko pove marsikaj tudi o naši srčni prizadevnosti. Kot 
boste videli, je številka prav po jesensko bogata. Prinaša novosti iz krajevnih skupnosti, 
kaže plodove na kulturnem področju, v kmetijstvu, športu, skratka na vseh straneh, ki , 
ste jih že vajeni. Vsebuje tudi obsežno poročilo iz zasedanja občinskega sveta. Alije tudi 
tam dozorelo kaj plodov ali pa so svetniki zgolj sejali, boste presodili sami. 

Žal nas za en mesec zaradi študijskih obveznosti zapušča naša "leteča" novinarka Janja, 
to je tista, ki ima svoj novinarski nos vsepovsod. Tako si želimo čimveč vaših avtorskih 
prispevkov o krajevnih skupnostih, delu na občini in skratka od vseh, ki imate kaj 
sporočiti. Pišite nam in ne pozabite: kratko je ljubko, jasnost zaželena, lenoba 
prepovedana. 

K D O S M O ? 
LOGO d.o.o. 
Ljubljanska ces ta 66 
1290 Grosupl je 
l o l 01 7866-830 

N A Š A GLAVNA DEJAVNOST 
J E PRODAJA IN RAZVOZ 

KURILNEGA OLJA 
N a r o č i l a po tel.: 01 7866-840 

K A J ŠE N U D I M O ? 
T E H N I Č N I P R E G L E D M O T O R N I H IN P R I K L O P N I H 
V O Z I L . Z A V A R O V A N J E , PLAČILO C E S T N I N E , 
P O D A L J Š A N J E R E G I S T R A C I J E . 

V S E N A E N E M M E S T U ! 

http://www.lamas.si
mailto:lamas@lamas.si


STRAN 

20 seja Občinskega sveta Občine Ivančna Gorica 

POLLETNO I Z V R Š E V A N J E P R O R A Č U N A , 
NOVI CENTER, Š O L A , IMENOVANJA... 

Naši svetniki so se 28. septembra sestali na prvi popočitniški 
seji in na njenem dnevnem redu se je znašlo 14 točk, ki so jih 
predelali še isti dan - seja je bila končana namreč nekaj pred 
polnočjo. 

PRED NAMI SO VELIKE 
INVESTICIJE 

Zelo zanimivo je bilo poročilo o 
izvršitvi letošnjega p ro računa v 
prvem polletju, torej do 30. junija, ki 
ga je predstavil župan Jernej Lam-
pret, nekatere podrobnosti pa je 
pojasnila še referentka s področja 
javnih financ, gospa Ljudmila 
Obreza. Proračun občine za letošnje 
leto predvideva, da bi celotni pro
računski prihodki dosegli milijardo 
in 110 milijonov tolarjev, od tega naj 
bi samo davčni prihodki znašali sko
raj 610 milijonov tolarjev; v prvem 
polletju s je v občinsko malho steklo 
dobrih 525 milijonov (47 odstotkov 
glede na planirane prihodke), odtek
lo pa 372 in pol milijonov. 

Največji porabnik občinskih sred
stev je otroško varstvo, precej sred
stev pa porabijo tudi vzgojno-izo-
braževalnc dejavnosti, saj že 
devetletni program zahteva precej 
denarja tudi za šolske prevoze. Na 
področju kulturnega in športnega 
življenja ter druš tvenega dela je 
poraba proračunskih sredstev 
primerna možnostim in s ciljno poli
tiko jih redno medletno porabijo. 
Redno se je porabil tudi transfer 
krajevnim skupnostim. Veliko inves
ticijskega denarja bo treba nameniti 
za gradnjo OŠ Stična, vodovoda na 
Polževski planoti in čistilne naprave 
z omrežjem v Šentvidu pri Stični; te 
investicije bodo črpale denar iz pro
računa še v naslednjih letih. 

Strukturni delež med posamezni
mi segmenti javne porabe je pokazal, 
da se je doslej največ denarja (56, 5 
odstotka) porabilo za d ružbene 
dejavnosti, več kot polovico manj za 
gospodarsko infrastrukturo, 17 
odstotkov za javno upravo, le štiri za 
gospodarski razvoj in nekaj malega 
(odstotek in pol) kot sredstva obresti 
in rezerv. N a delež porabe po seg
mentih je imel pripombo Nikolaj 

Erjavec, saj je menil, da se je v 
gospodarstvo premalo vložilo. 

Zupan je dejal, da se bo na račun 
asfaltiranja odhodek iz proračuna 
poznal šele v naslednjih mesecih. 
Letošnji proračunski denar bodo 
porabili še za dokončanje deponije 
komunalnih odpadkov v Špaji dolini, 
vodovod na Hudem, izgradnjo 
pločnikov od križišča v Ivančni Gor i 
ci proti Hudem, letos pa bodo začeli 
graditi tudi zahodno obvoznico. 

Občina in investitorji imajo precej 
težav z lokalno cesto v Višnji Gor i 
(podaljšek Ciglerjeve ulice), kjer 
D A R S z lastnikom zemljišča nikakor 
ne more najti skupnega jezika, 
podoben primer pa se je pojavil še v 
Podsmreki, kjer Petrol gradi bencin
ski servis in ima težave z 
vzpostavitvijo kanalizacije med 
servisom in čistilno napravo v 
Ivančni Gorici . 

Pri tej točki se je pogovor vrtel 
tudi okoli cestnine. Potihem se nam
reč govori, da naj bi v Ivančni Gor i 
ci postavili cestninsko postajo in 
Anton Čebular je ob tem poudaril, 
da bi se težave rešile, če bi izvoz na 
Biču zaprli, niti slučajno pa ni rešitev 
cestnina v Ivančni Gorici . Na koncu 
je dejal, da bi občina morala zahte
vati zaprtje izvoza v Biču ali pa uved
bo cestnine že tam. Zupan je dejal, 
da take zahteve niso tako enostavna 
reč, saj je treba misliti tudi na ljudi, 
ki tam živijo. 

O NOVEM CENTRU 
IVANČNA GORICA 

O pripombah in stališčih, ki so se 
zbrala v času javne razgrnitve osnut
ka zazidalnega načrta Novi center 
Ivančna Gorica (od 12. marca do 12. 
aprila), je poročala Liljana Jankovič 
iz podjetja Acer. V tem centru pod 
cerkvijo naj bi zrasel novi upravni 
center Ivančne Gorice, dozidali naj 
bi zdravstveni dom, vrtec, dom za 

starejše občane, tam naj bi bil tudi 
poslovni center, kulturni dom s 
knjižnico, na vzhodni strani pa gruča 
nizkih blokov. Zupan je dejal, da 
ima občina z zazidalnimi načrti pre
cej slabe izkušnje, ker lastniki 
zemljišč nad tem ponavadi niso 
najbolj navdušeni, občina pa mora ta 
področja primerno komunalno 
opremiti, a tega ni sposobna. "Lažje 
bi bilo, če bi imeli investitorja in 
izvajalca že prej." Jankovičeva je 
povedala, da so pripombe na zazi
dalni načrt dali predvsem bodoči 
investitorji in lastniki zemljišč, a vseh 
pri dopolnjenem osnutku ne bodo 
mogli upoštevati. V sejni sobi se je 
razvila precej burna debata o blokih, 
ki bodo v našo občinsko prestolnico 
verjetno privabili ljudi tudi od dru
god, predvsem iz Ljubljane. Zupan 
se je zavzel za to, da bi bilo čim manj 
stanovanjskih enot, najbolje bi bilo, 
če bi blokovsko gradnjo znižali še za 
eno nadstropje (načrtovana je kot 
pritličje in dve nadstropji, v njej pa 
nadstandardna stanovanja), ker naša 
občina ni dolžna reševati stanovan
jskih problemov ljudi od drugod. 
Priseljevanje bo spet sprožilo težave 
s prostorom v vrtcih in šoli. Z desne 
strani županovega omizja je bilo 
slišati tudi predloge za vrstne hiše, a 
Jankovičeva je dejala, da taka gradn
ja za center res ni primerna. Nikolaj 
Erjavec je svoje kolege opomnil, da v 
tem centru ni primeren prostor za 
dom starejših občanov in vrtec, ker 
tam nikoli ne bo miru, a predstavni
ca Acerja je razložila, da je bila 
lokacija za ta dva objekta izbrana že 
prej, da si tega niso izmislili oni. 

O NOVI ŠOLI STIČNA 
Referent za družbene dejavnosti, 

gospod Bogomir Sušič, je za to sejo 
pripravil drugo informacijo o poteku 
aktivnosti za izgradnjo nove cen
tralne OŠ Stična, o čemer je pisal v 
prejšnji številki Klasja. Razprava, ki 
je sledila, se je nanašala predvsem na 
telovadnico. Nikolaj Erjavec je nam
reč opozoril, da tudi ta dvorana (kot 
že obstoječa) ne bo primerna za 
večje prireditve ali tekme. " V celi 

Državni zbor republike Slovenije 

JANEZ JANŠA 
POSLANEC 

URNIK POSLANSKE PISARNE 

Vabim Vas, da me obiščete v poslanski pisarni v pros
torih Občine Ivančna Gorica, Sokolska ulica 8, 
Ivančna Gorica: 

5. novembra 2001 
3. decembra 2001 
7. januarja 2002 
4. februarja 2002 
4. marca 2002 

od 10. do 12. ure 
od 10. do 12. ure 
od 10. do 12.ure 
od 10. do 12. ure 
od 10. do 12. ure 

Vabljeni! 

STAB CIVILNE 
Z A Š Č I T E V LOGU 
POD MANGRTOM 

Izobraževalni center z Iga, ki izvaja izo
braževanje štabov civilne zaščite, je septem
bra v Log pod Mangrtom povabil člane 
štabov civilne zaščite Ivančna Gorica, Gro
suplje, Oplotnica in Slovenska Bistrica. Tam 
so bili deležni prikaza reševanja in drugih 
dejavnosti ob sproženju plazu, kL je s seboj 
odnesel mostove in hiše. Najprej so si 
ogledali teren, kasneje pa še film in diapoz
itive o tem. Predstavniki štaba civilne zaščite 
Bovec in njihovi sodelavci, ki so sodelovali 
pri reševanju ob nesreči, so povedali, kaj se 
je dogajalo, in znanja željnim obiskovalcem 
svetovali, kako ravnati v takih primerih, da 
bi se izognili dodatnim poškodbam. V Logu 
pod Mangrtom so bili: predsednik OŠ C Ž 
Ivančna Gor ica M i l a n Vrhovec, njegov 
namestnik Jože Kozinc, člani: Brane Hoče
var, Jože Gros, Jožica Lavrih in Miha Sku-
bic ter direktor občinske uprave Janez 
Radoš. 

občini nimamo dvorane, kjer bi 
lahko igrali kvaliteten rokomet in 
imeli kam dati še 500 do tisoč gledal
cev. Če ne bomo poskrbeli za to, 
bomo naredili škodo športu," je trdil 
Erjavec. 

POMOČ DRUŽINI NA DOMU 
O d začetka julija storitev pomoč 

družini da domu - socialna oskrba na 
domu - izvaja Dom starejših občanov 
Grosuplje. V prejšnjem mesecu je 
Center za socialno delo Grosuplje 
ugotovil in določil upravičenost do 
socialne oskrbe na domu 27 uprav
ičencem. O d tega jih je plačevanja 
storitev v celoti oproščenih šest, trije 
delno, ostali pa so plačniki storitve v 
celoti. Mesečni stroški za izvajanje te 
storitve se delijo na dva plačnika: 
upravičenci plačujejo neposredno 
izvajanja, iz proračuna pa se poleg 
neposrednega izvajanja krijejo še 
stroški strokovnega vodenja izvajan
ja storitev in prevoz delavk. 

IMENOVANJA IN 
SOGLASJE 

Predsednik Komisije za mandatna 
vprašanja, volitve, imenovanja in 
priznanja Dušan Strnad je predstavil 

poročilo s seje komisije, na kateri so 
sprejeli predloge za nova imenovan
ja članov v javne zavode oziroma 
okrajno volilno komisijo in predlog 
za soglasje k imenovanju direktorice 
Zdravstvenega doma Ivančna Gor i 
ca. Komisija je predlagala, naj svet
niki v svet Glasbene šole Grosuplje 
imenujejo Pavla Groznika iz Višnje 
Gore, v svet Knjižnice Grosuplje 
Anico Volkar iz Šentvida pri Stični in 
Andreja Malovrha iz Ivančne Gorice 
ter v svet Vzgojno izobraževalnega 
zavoda Višnja Gora Slavka Kastelica 
s Peščenika. Strnad je predlagal, da 
bi občinski svet dal soglasje k imeno
vanju Jane Jevnikar Lampret za 
direktorico Zdravstvenega doma 
Ivančna Gorica, ki je to funkcijo 
opravljala že doslej, in da bi Davorin 
Kastelic postal član okrajne volilne 
komisije. Svetniki so vse predloge 
sprejeli, čeprav za razliko od ostalih 
kandidatov za imenovanje Davorin 
Katelic ni dobil vse možne podpore; 
svetniki L D S so se namreč vzdržali, 
ker so menili, da bi moral to funkci
jo prevzeti kateri od pravnikov, ki jih 
v naši občini ni malo. 

Janja Omahen 

S v e t n i š k a v p r a š a n j a v Klasju 
Uredniški odbor Klasja seje odločil, da bomo v občinskem časopisu objavl

jali svetniška vprašanja, ki bodo prišla na naš naslov, in se potrudili poiskati 
tudi odgovore. Svetniki naj se pri pisanju omejijo na nekaj vrstic, ker daljših 
ne bomo objavljali. 

Pri 14. točki dnevnega reda 20. 
seje občinskega so prišla na vrsto 
svetniška vprašanja, ki se jih je na 
županstvu čez poletje nakopičilo 
kar precej, in vsa so prišla iz vrst 
svetnikov L D S . Izvedeli smo, da 
ima občina 18 stanovanj na 
območju občine Grosuplje in 21 na 
našem področju, od tega je prazno 
eno v Grosuplju in dve na Muljavi, 
ki sta za bivanje neprimerni. Obči
na je mnenja, da bi bilo pametno, 
če bi stanovanja v Grosuplju pro
dali in z dobljenim denarjem kupili 
druga v naši občini. Poleg tega ima 
Občina Ivančna Gor ica še dva 
počitniška objekta: garsonjero v 
Kaninski vasi in trisobno stanovan
je v Dramlju pri Crikvenici, ki sta 
namenjeni predvsem letovanju 
zaposlenih na županstvu občine, 
svetnikov in zunanjih članov 
delovnih teles občinskega sveta. 

STARA OŠ VIŠNJA 
GORA 

Po neuspelem poskusu prodaje 
stare šolske zgradbe v Višnji Gor i 
se je porodila zamisel, da bi jo 
namenili za reševanje problematike 
starejših občanov, in sicer, da bi jo 
preuredili v depandanso oziroma 
dislocirano enoto Doma starejših 
občanov Grosuplje. Stavbo so si že 
ogledali projektanti, naročili pa so 
tudi izdelavo idejne rešitve. Po pro
jektni vrednosti bi adaptacija stala 
120 milijonov tolarjev, ki bi j ih 
plačali ministrstvo za socialo, delo 
in družino, občina in D o m starejših 
občanov, tam pa bi lahko živelo 35 
oskrbovancev. 

GRAD POD SMREKA 
O lastništvu gradu Podsmreka je 

pooblaščeni odvetnik Andrej Turk 
zapisal, da je okrajno sodišče v 
Grosuplju decembra 1998 izdalo 
sklep, s katerim je ugotovilo, da je 
predlog za vrnitev nacionaliziranih 
nepremičnin utemeljen. Proti nave
denemu sklepu je odvetnik v imenu 
občine vložil pritožbo, ki pa še ni 
rešena. 

ODGOVORA ŠE NI 
BILO 

Sonja Maravič na pobudo, da bi 
občinski svet dobil poročilo o delo
vanju vrtca Ivančna Gorica, ni dobi
la odgovora. Ž u p a n je namreč 
rekel, da ni nujno, da svetniki 
odgovore dobijo že na prvi seji. 

NOGOMETNO 
IGRIŠČE 

Svetniki so v gradivu dobili 
poročilo nadzornega odbora o pre
gledu in obravnavi lastninskih 
razmerij v zvezi z izgradnjo tribun 
in garderob na nogometnem igrišču 
v Ivančni Gorici . Odbor je predla
gal, da se zemljiškoknjižno lastništ
vo na zemljišču, ki je zdaj v lasti 
Zveze športnih organizacij (ZŠO) , 
prenese na občino, vložek Z Š O po 
soinvenstitorskih pogodbah naj se 
ovrednoti po sedanji vrednosti 
delov objektov in se jih prenese v 
last in posest Občine Ivančna Gor i 
ca. Stroške, ki so nastali po tretji 
gradbeni fazi, naj se plača iz 
občinskega proračuna, istočasno pa 
je treba zagotoviti izbris zastavne 
pravice N L B nad temi prostori. 

Ustanovitelj časopisa K L A S J E je Občinski svet Občine Ivančna Gorica. Sedež uredništva: Ivančna Gorica, Sokolska 8, telefon 7878-384, 7878-385, 7877-697, e-mail: klasje.casopis@siol.net. Uredniški odbor: Andrej Agnič, glavni in 
odgovorni urednik, Ksenija Medved, pomočnica glavnega in odgovornega urednika (kultura), Vesna Kralj, Leopold Sever (zadnja stran), Maja Ficko, Marjeta Glavan (lektor), Simon Bregar (šport), Milena Vrhovec (kmetijstvo), 
Danijela Pirman (Uradni vestnik). Oblika: Andrej Verbič; Računalniška priprava: A M S E T - Albin Macedoni s.p., Grosuplje; Tisk: K O C M A N Grafika d.n.o., Grosuplje. Časopis K L A S J E izhaja mesečno in ga prejemajo vsa gospod
injstva v občini brezplačno. Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. 

mailto:klasje.casopis@siol.net
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TEMELJNI KAMEN ZA NOVO 
Š O L O POSTAVLJEN 

Po načrtu naj bi se učenci v novo šolo preselili že leta 2004. Tak je načrt in take so tudi želje. 

V petek, 5. oktobra, na svetovni 
dan učiteljev, ki je sovpadel s ted
nom otroka, je župan Jernej Lam-
pret skupaj z ravnateljico Osnovne 
šole Stična Marinko Piškur, državni
ma sekretarjema z ministrstva za šol
stvo in šport ter ministrstva za 
finance, Hermanom Tomažičem in 
Slavkom Tekavčičem, ter referentom 
za družbene dejavnosti na naši obči
ni Bogomirjem Sušičem položil 
temeljni kamen in spominsko ploščo 
za novo Osnovno šolo Stična. 

Pred slovesnim "zidanjem" je bil 
bogat kulturni program, ki so ga 
oblikovali učenci in učiteljice OŠ 
Stična, Mešani mladinski pevski 
zbor Srednje šole Josipa Jurčiča 
Ivančna Gorica, Godba Stična ter 
primorska plesno-akrobatska 
skupina Flip, povezovala pa ga je 
učiteljica Jasmina Zupančič. V avdi

toriju pred šolskim centrom so se 
poleg že omenjenih zbrali še učenci 

ter učitelji mat ične in vseh 
podružničnih šol, predstojnik zavoda 
za šolstvo Jurij Novak, opat dr. 
Anton Nadrah, pater Janez Novak, 
župani občin Grosuplje, Dobrepolje 
ter Škofljica, svetniki, predstavniki 
občinske uprave, ravnatelji okoliških 
šol, predstavniki nekaterih javnih 
zavodov in drugih organizacij, k i 
delujejo v naši občini, profesorji s 
srednje šole, starši učencev, ter 
drugi, ki jih je pot naključno ali 
namenoma prinesla tja. 

O največji investiciji naslednjih 
treh let, ki bo zahtevala milijardo in 
400 milijonov tolarjev, je že v prejšn
ji številki obši rno pisal gospod 
Bogomir Sušič, zato tokrat o njej ne 
bomo razglabljali. Kot je v svojem 
nagovoru dejal župan: "Želimo, da bi 
leta 2004 stali pred novo zgradbo." 

Kdo je kdo na občini Ivančna Gorica 
KDO SE PRI NAS UKVARJA S FINANCAMI? 

V vsakem podjetju in tudi v domačih gospodinjstvih je pomembno, da se z 
denarjem ravna preudarno, sicer se kaj hitro zgodi, daje poraba večja od pri
hodkov. Na tem področju na našem županstvu delajo tri gospe - če smo 
natančni: dve gospe in gospodična: Ljudmila Obreza, Tatjana Božič in Olga 
Štrus. 

DOBRO POZNAJO 
PRORAČUN 

V referatu za javne finance se pre
cej ukvarjajo z na jpomembnejšo 
občinsko zadevo - p roračunom. 
Pripravijo ga in potem skrbijo za nje
govo izvrševanje v skladu s predpisi, 
ki urejajo to področje. Prav tako 
pišejo finančna poročila in zaključni 
račun proračuna . Njihovo delo 
vključuje nadzor izplačil iz proraču
na in skrb za njegovo tekočo likvid
nost ter ažurno izterjavo obveznosti 
do vedno prelahke občinske malhe. 
Glede na to, da se na javne finance 
dobro spoznajo, dajejo navodila pro
računskim uporabnikom glede 
postopkov za pridobitev proračun
skih sredstev in j im pomagajo 
pripraviti finančne načrte, poročila 
ter jih seznanjajo s spremembami 
sistemskih predpisov. Se pa ukvarja

jo tudi z analizo prihodkov proraču
na in ugotavljajo vzroke odstopanj 
posameznih virov oziroma porabe. 

STROKOVNA POMOČ 
OBČINI IN KRAJEVNIM 

SKUPNOSTIM 
Pri svojem delu se morajo tudi 

gospe Obreza in Božič ter gospodič
na Strus dobro spoznati na predpise 
s podzakonskimi akti s področja 
javnih financ in spremljati področne 
zakone ter sodelovati v razpisnih 
komisijah, pripravljajo pa tudi 
interne akte s f inančno-
računovodskega področja . Tako 
lahko občinskim organom zagotavl
jajo strokovno pomoč pri sprejeman
ju in izvrševanju splošnih in drugih 
aktov s področja javnih financ. V 
referatu za javne finance spremljajo, 
analizirajo in oblikujejo cene iz pris

tojnosti občine in dajejo mnenje k 
oblikovanju cen iz koncesijskih 
razmerij, prav tako spremljajo in 
analizirajo davke iz občinskih pristo
jnosti in v skladu z zakonom 
pripravljajo strokovne podlage za 
njihovo uvedbo oziroma usklajevan
j e 

EVIDENCA 
OBČINSKEGA 
PREMOŽENJA 

V tem referatu vzpostavljajo in 
vodijo evidenco premoženja občine, 
vodijo delo na področju 
medobčinskega odbora za razvoj 
malega gospodarstva, njihova dome
na je tudi blagajniško poslovanje in 
izplačevanje osebnih prejemkov. To 
je referat, pristojen tudi za vodenje 
evidence najemnikov stanovanj in 
kupnin z izterjavo. 

D a svoje delo lahko uspešno 
opravijo, sodelujejo z drugimi obči
nami, bankami, agencijo za plačilni 
promet in ministrstvom za finance. 

Janja Omahen 

Ljudmila Obreza Tatjana Božič Olga Štrus 

m a g m - NOVA SLOVENIJA -
mWmS9S K r š č a n s k a ljudska 

Nova Siovenija stranka fNSil 
Krščanska ljudska stranka J V « | V « 9 l f 

SE PREDSTAVI 
Nova Slovenija - Krščanska ljuds

ka stranka (NSi) je demokratična 
politična stranka, ki v javnosti 
povezuje vse Slovenke in Slovence 
ter državljanke in državljane Repub
like Slovenije, ki sprejemajo 
slovenske in evropske kulturne, 
demokratične, domovinske, moralne 
in socialne vrednote. Namen NSi je, 
v luči teh vrednot dosegati splošno 
blaginjo vseh članov naroda in 
države v svobodi, pravičnosti in 
miru. Sredstvo za dosego tega name
na je slovenska država, ki temelji na 
ustavi in parlamentarni demokraciji. 

Vrednote, iz katerih izhaja in za 
katere si prizadeva NSi 

1. Med kulturnimi vrednotami sta 
med drugim pomembni slovenska 
narodna samobitnost in zavest o 
zgodovinskem izvoru slovenskega 
naroda iz evropske krščanske in 
razsvetljenske kulture. 

2. Poglavitne demokratične vred
note N S i so vladavina pravne 
države, enakost vseh ljudi pred 
zakonom ter država, ki naj služi 
človeku in jamči za varovanje 
človekovih pravic. 

3. Kot domovinski vrednoti spod
buja NSi ljubezen do domovine ter 
toleranten narodni in državljanski 
ponos. 

4. Moralne in socialne vrednote, 
na katerih naj sloni vse delovanje 
N S i , so medosebna in družbena 
pravičnost, poštenje, osebna svobo
da, spoštovanje družine kot 
temeljnega žarišča družbe, odgov
ornost in solidarnost do sočloveka 
ter spoštovanje verskih prepričanj in 
svetovnih nazorov soljudi. 

Temelj in predpostavka vseh teh 
vrednot je upoštevanje dostojanstva 
človeške osebe. Iz njega sledijo: 
nedotakljivost življenja od spočetja 

do naravne smrti, pravica do sklad
nega razvoja potencialov posamezne 
osebe, pravica do svobodnega poli
tičnega, religioznega, socialnega in 
drugačnega, združevanja; pravica 
samoodločbe naroda, pravica do 
države, ki ščiti narodno skupnost in 
manjšine, vse državljanke in državl
jane. Ker je smisel in cilj države 
dobro vseh državljanov, se N S i 
zavezuje načelu, da namen ne 
posvečuje sredstev, zato ni pripravl
jena sodelovati v vladavinah, ki ne bi 
temeljile na politični svobodi. 

Notranje načelo N S i je notranja 
demokracija, načelo "od spodaj 
navzgor", s čimer naj bo zagotovlje
na ukoreninjenost stranke v njen 
izvorni politični prostor, zvestoba 
vrednotam ter pričakovanjem 
volivcev in spoštovanje dane besede. 
Ta politična ukoreninjenost NSi v 
njeno volilno telo naj bo zunanji 
izraz njene notranje ukoreninjenosti 
v slovenskem krščanskem vrednost
nem izročilu. N S i si bo prizadevala 
za ravnovesje med tradicijo in 
napredkom, med individualnostjo in 
družbenost jo človeške osebe ter 
med pravicami in dolžnostmi, ki 
odtod izvirajo. Na teh izhodiščih bo 
NSi gradila skladen kulturni, gospo
darski in politični razvoj Slovenije. 

VSE, KI SO VAM BLIZU NAŠE 
VREDNOTE IN ŽELITE 
PRISPEVATI V MOZAIK 

DEMOKRATIČNEGA RAZVOJA V 
NAŠI OBČINI, VABIMO, DA SE 

NAM PRIDRUŽITE. 
Iniciativni odbor za ustanovitev 

občinskega odbora Ivančna Gorica: 

Andrej Sekirnik 
Tel.: (01) 787 74 21 
tajnistvo@nsi.si 
www.nsi.si 

V ŠENTVIDU GRADIJO KANALIZACIJO 
O kanalizaciji in čistilni napravi v Šentvidu pri Stični smo izvedeli, da so dela za 

kanalizacijo že v teku - trenutno podaljšujejo omrežje do čistilne naprave. Zaenkrat 
se o odkupu zemlje z r imokato l i ško cerkvijo in skladom kmetijskih zemljišč še pogo
varjajo, pogovori pa gredo menda že h koncu. 

PODELITEV ŠTIPENDIJ V ŠOLSKEM 
LETU 2001/2002 IN 2002/2003 

Če ste uspešno končali osnovno šolo in se odločili za poklic oblikoval
ca kovin, pa ste spregledali razpis kadrovskih štipendij za šolsko leto 
2001/2002 oziroma ste v osmem razredu osnovne šole in razmišljate o 
kovinarskem poklicu ter ste kasneje pripravljeni delati v dinamičnem, 
pretežno na zahodni trg (Nemčija, Francija, Avstrija) usmerjenem pod
jetju, vas obveščamo, da je družba 1MP T O V A R N A A R M A T U R d.d„ ki 
ima sedež v Ivančni Gorici , Ljubljanska cesta 43, za šolsko leto 2001/2002 
razpisala dve (2) kadrovski štipendiji za poklic oblikovalca kovin. 

Štipendije bomo razpisali tudi v šolskem letu 2002/2003. Premislite, in 
če vas to zanima, se zglasite v kadrovski službi na sedežu družbe (telefon: 
01/7887 326), kjer se bomo pogovorili. 

I M P T O V A R N A A R M A T U R d.d. 
Ljubljanska cesta 43 
Ivančna Gorica 

mailto:tajnistvo@nsi.si
http://www.nsi.si
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Na 45. državnem prvenstvu v oranju so nastopili trije naši tekmovalci 

DVAKRAT P O Z L A Č E N I I V A N Č A N I 
Na letošnjem 45. državnem prvenstvu v oranju, ki je bilo 7. in 8. septem

bra v Pragerskem pri Ptuju, so med 41 najboljšimi slovenskimi orači 
nastopili tudi trije iz naše občine: Franc Kavšek, Janez Čebular in Jože Hab-
jan, ki so se domov vrnili kot ekipni državni prvaki, Franc Kavšek pa je zma
gal tudi v konkurenci posameznikov. O njihovem velikem uspehu, ki je pre
senetil vso oraško smetano, saj zadnja leta za favorite veljajo Prekmurci in 
Belokranjci, smo se pogovarjali kar na njivi (prav ste prebrali, ne v kakšni 
gostilni ali na kmečkem turizmu), kjer so trenirali že za naslednjo sezono. 

PRVI DAN STRNISCE, 
DRUGI LEDINA 

Letos so udeleženci državnega 
prvenstva prvič tekmovali tudi z 
obračalnimi plugi, a naši junaki se za 
to novo tehniko niso odločili, 
pomerili so se v konkurenci 31 tek
movalcev, ki so orali z desnim kra
jnikom. Prvi dan so morali svoje 
znanje pokazati na strnišču, in takrat 
je Kavšek zmagal, Čebular je bil 

tretji, Habjan pa šesti, naslednji dan 
pa jih je čakala ledina in Kavšku je 
šlo tam malo slabše - bil je četrti, 
Čebular je zasedel odlično drugo 
mesto, Habjan pa se kar ni mogel 
ločiti od šestega, ki mu je menda 
usojeno, saj ga zaseda že nekaj let. V 
končnem seštevku je Franc Kavšek 
zmagal, Janez Čebular je bil tretji, 
Jože Habjan šesti, ekipno pa so 
odnesli zmago za ljubljansko pokra
jino. 

IZKUŠENI SO 
Vsi tekmovalci so se morali na 

državno prvenstvo kvalificirati na 
regijskih tekmah, a dejstvo je, da če 
naši "zlati orači" ne bi trenirali na 
domačih njivah, tudi uspeha ne bi 
bilo. Vsi so v tem športu, če si oran
je drznem imenovati šport , zelo 
izkušeni, in tudi vznemirjenje pred 
tekmami jim je dobro znano, saj 
Kavšek tekmuje že 16 let, Čebular in 
Habjan pa devet. 

20 TISOČAKOV ZA 
ZMAGO 

Dva najboljša orača iz države 
naslednje leto septembra odhajata 
na svetovno prvenstvo v oranju v 
Švico - skupaj s Kavškom tja potuje 
še letošnji favorit iz Pragerskega 
Anton Filak, ki seje moral sprijazni
ti z drugim mestom - a naš pred
stavnik se je odločil, da bo treniral z 
avstrijsko ekipo. "Doslej je bil moj 
najboljši rezultat na državnih 
tekmah deveto mesto in zmage letos 
res nisem pričakoval, a imel sem 
nekaj sreče. Sicer je oranje moj hobi, 
zaslužka v tem ni. Lahko povem, da 
sem za naslov državnega prvaka 
dobil 20 tisoč tolarjev," je v smehu 
povedal Franc Kavšek, ki je za naš 
časopis povedal še to, da lepo zorana 
njiva ni pomembna le na tekmah, 
ampak tudi doma - na njej je manj 
kanalov in plevela. 

Janja Omahen 

Na Lučarjevem Kalu je bil tečaj dela s traktorjem v gozdu 

KMETIJSKA ZEMLJIŠČA SE ZARAŠČAJO 
želimo preprečiti ali vsaj zmanjšati 
število nesreč, do katerih pride pri 
delu v gozdu," je še povedal Turk. 

V revirjih Ambrus in Krka je za vse 
oblike izobraževanja velik interes. 
Skoraj vsako leto pripravijo dva teča
ja s področja tehnologije, za delo s 
traktorjem v gozdu in za delo z 
motorno žago, poleg tega pa še semi
narje o gojenju dreves in ekskurzije. 

"Ko sem pred desetimi leti začel z 
delom revirnega gozdarja, je bilo na 
mojem področju 5200 hektarjev goz
dov, zdaj jih je že čez 6000. Kmetijske 
površine se zaraščajo in naš namen je, 
da bi se to ustavilo," je dejal Jože 
Prime, gozdar za revirja Ambrus in 
Krka ter nadaljeval: " Tukaj je velik 
interes za seminarje, vsakič pridejo 
drugi slušatelji. V desetih do petna
jstih letih želimo izobraziti večino 
lastnikov gozdov s tega področja in 
pri tem nam je v veliko pomoč Obči
na Ivančna Gorica, ki to tudi denarno 
podpira. Doslej se je tečajev udeleži
lo približno 300 ljudi, v teh revirjih pa 
je kakih 4000 lastnikov gozdov." 

Dvodnevni seminar za delo z 
motorno žago v gozdu bo že naslednji 
mesec, 15. in 16. novembra. 

Triindvajset lastnikov gozdov iz 
ambruškega in krškega revirja se je v 
sredo, 3. oktobra, zbralo na Lučar
jevem Kalu, kjer je Zavod za gozdove 
pripravil tečaj dela s traktorjem v 
gozdni proizvodnji. Najprej so v pros
torih Turističnega društva Grča 
poslušali predavanje, potem so se 
odpravili teoretično znanje dopolnit 
še v gozd. Vodil ga je zunanji 
sodelavec zavoda za gozdove s Sred
nje gozdarske in lesne šole v Postojni. 

"Izobraževanje lastnikov gozdov je 
ena od nalog našega zavoda in pri 
animaciji lastnikov gozdov ima 
najpomembnejšo vlogo revirni goz
dar," je povedal Tone Turk z Zavoda 
za gozdove Novo mesto in dodal, da 
je delo, za katerega so se minuli 
teden usposabljali na Lučarjevem 
Kalu, veliko slušateljev že poznalo, a 
ljudje v ključnih trenutkih pozabljajo 
na osnovne varnostne zahteve, ki se 
lahko zdijo malenkostne. "S tem 

Na Gregoričkovi 
kmetiji v Spodnji 
Dragi se vsako leto 
zberejo vaščani, ki 
domačim pomaga
jo ličkati koruzo, 
ob tem pa se dobro 
zabavajo dolgo v 
noč. Takole izgleda 
kozolec, poln 
zvezanih "stokov", 
ki jih je letos zara
di suše bistveno 
manj kot prejšnja 
leta. 

Š E S T O S R E Č A N J E 
STROJNEGA K R O Ž K A 

Člani Strojnega krožka Kmetovalec, ki prihajajo iz treh občin: Dobrepolje, 
Grosuplje in Ivančna Gorica, so prejšnji mesec v Boštanju na Mlačevem 
pripravili šesto srečanje s predstavitvijo svoje dejavnosti. Letošnje dogajanje 
in razstava sta bila posvečena pripravi in predelavi lesne biomase. Razstavili 
so motorne žage, drobilce lesa in peči na sekance, namen tega pa je bil, da bi 
se ljudje odločali za spravilo lesa ter bi se zaraščanje ustavilo. Čeprav je bil 
dan deževen, 15 trdoživih moških, vajenih dela, to ni motilo, ko so se pomer
ili v gozdarskih veščinah: podiranje debla na balonček, klestenje in razžagov-
anje. Prvi je bil Rudi Goršič z Male Ilove Gore, drugi Andrej Vovk s Spodnje 
Slivnice, tretji pa Igor Fink s Spodnje Slivnice. 

HIBRID PR37M34 SE JE 
NAJBOLJE OBNESEL 

Na Kavškovi domačiji na Škrjančah so letos pristopili k projektu silažni 
poskus, s katerim je podjetje Pioneer ugotavljalo pridelek sveže mase po 
posameznih hibridih koruze. Po besedah Roberta Matjašca, predstavnika 
Pioneerja, kije na dan siliranja, 11. septembra, tehtal pridelek in ga preraču
naval v ustrezne enote, je namen tega projekta, da oni in domačini ugotovijo, 
kateri hibrid je na določenem področju najbolj primeren za silažo. Dogodek 
je ob njivo na Škrajčah privabil precej kmetov iz naše občine, udeležile so se 
ga pa tudi uslužbenke Kmetijsko svetovalne službe in direktorica Kmetijske 
zadruge Milena Vrhovec, 

Na Kavškovi njivi je bilo na pol hektarja veliki njivi posejanih osem hibri-
dov, ki so jih posilirali, stehtali in preračunali pridelek sveže mase na hektar. 
Vzorce silaže so posušili in jih na analizo poslali v Nemčijo. Gotovo bo kmete 
najbolj zanimalo, kakšni so bili rezultati. Vrstni red hibridov (od najboljšega 
do najslabšega na tej njivi) glede na pridelek sveže mase na hektar: 

PR37M34, PR38T27, PR37H24, PR38A24, PR37M81, PR38P05, 
D A N E L L A , S T I R A . 

Kmetje so imeli za prijavo škode po letošnji suši bore malo časa, le pet 
dni. To še ne bi bila tako velika težava, če ne bi bili obrazci za prijavo tako 
zahtevno sestavljeni. A birokracija je birokracija in podatke je bilo treba 
napisati na brezmejno število okenc in črtic. Delo zaposlenih v občinski 
sprejemni pisarni, v referatu za kmetijstvo, Kmetijski zadrugi in na kmeti
jski svetovalni službi je bilo zato zadnji teden v septembru ohromljeno, saj 
seje pred njihovimi vrati trlo zbeganih prosilcev za državno pomoč zaradi 
suše, ki sami niso znali izpolniti vlog. 

CE Ž I V A L IZGUBI U Š E S N O 
ZNAMKO 

Lastnik živali mora oh izdaji zdravstvenega spričevala za govedo poleg polnega lista za gove
do predložiti tudi hlevsko knjigo, v katero so vpisani vsi podatki o opravljenih cepljenjih, diag
nostičnih preiskavah in zdravljeni! živali. Če lastniki živali še nimate hlevske knjige, jo lahko 
dobite na veterinarski postaji v Ivančni Gor ic i . V potnem listu za govedo so vpisani tudi podatki 
o starosti živali; vse govedo, starejše od 30 mesecev, je treba testirati na B S E . 

Žival mora biti označena do 20. dne starosli oziroma prej, če jo premikate na drugo lokacijo. 
Če žival ušesno znamko izgubi, mora njen lastnik to v osmih dneh sporočiti pooblaščeni veteri
narski organizaciji ali kmetijskemu zavodu in zahtevati nadomestno ušesno znamko. Pooblašče
na veterinarska organizacija ali regionalni kmetijski zavod morata preko SIR nadomestno ušesno 
znamko priskrbeti v 20 dneh od prijave izgube. Stroške izdaje nadomestne ušesne znamke porav
na lastnik živali. 

Živali ni mogoče prodati, če ni registrirana, če podatka o njej ni v centralnem registru goveda. 
Veterinarska služba 

Ivančna Goricu 



STRAN 

Občina Ivančna Gorica objavlja na podlagi Odloka o proračunu Občine Ivančna Gorica za leto 2001 (Uradni vest-
nik Občine Ivančna Gorica, št. 3/01 z dne 31.03.2001 ) 

R A Z P I S 
za dodelitev enkratne občinske pomoči za izobraževanje 

na področju kmetijstva 
Vsebina in pogoji razpisa: 
1. Skupni znesek razpisanih sredstev je 600.000,00 tolar
jev. 
2. Z a dodelitev enkratne denarne pomoči lahko zaprosi

jo učenci srednjega izobraževanja v kmetijskih pro
gramih, ki izpolnjujejo razpisne pogoje. 

3. Z a sredstva štipendije lahko zaprosijo upravičenci, ki 
izpolnjujejo naslednje pogoje: 

• da imajo stalno bivališče na območju občine Ivančna 
Gorica, 
• da so predvideni prevzemniki kmetije, kar se v 

postopku ugotovi na podlagi pisne izjave staršev ali 
samega upravičenca ter potrdi z mnenjem kmetijska 
svetovalna služba, 

• da že dodeljena štipendija iz kakršnegakoli drugega 
naslova ne presega 10.000,00 SIT mesečno, pri čemer 
niso všteti potni stroški. 

4. Rok za vložitev prošnje za dodelitev enkratne 
občinske pomoči za izobraževanje s področja kmeti
jstva je 30.10.2001. Prosilci vložijo prošnje za 
dodelitev sredstev denarne pomoči na naslov: 

OBČINA IVANČNA G O R I C A , Referat za kmetijst
vo, Sokolska 8, 1295 Ivančna Gorica. 

5. Vlogi za dodelitev enkratne občinske pomoči mora 
biti priložena naslednja dokumentacija: 

• potrdilo o vpisu v kmetijski izobraževalni program; 
• pisna izjava staršev ali samega upravičenca o predvi

denem prevzemu kmetije; 
• mnenje kmetijske svetovalne službe; 
• zadnje šolsko spričevalo (pozitivno). 
6. Zupan Občine Ivančna Gorica bo sprejel sklep o 

dodelitvi enkratne denarne pomoči, ki bo prosilcem 
posredovan v osmih dneh po sprejemu. 

7. Informacije in navodila za vložitev prošenj dobijo 
prosilci na Referatu za kmetijstvo občine Ivančna 
Gorica, Sokolska 8, Ivančna Gorica ali na telefonski 
številki 787-83-84, 787-83-85 int. 18. 

Datum: 30.09.2001 
OBČINA IVANČNA GORICA 

Zupan Jernej Lampret, prof. 

Fax 

KMETIJSKA ZADRUGA STIČNA z.o.o. 
SEDEŽ IVANČNA GORICA 

CESTA II. GRUPE ODREDOV 17 
1295 IVANČNA GORICA 

Tel. : 01 - 7887 -260, 7887- 262 
01- 7887-274, komerciala 01- 7887- 266 

Oskrbujemo kmetijstvo z vsemi potrebnimi sredstvi, 
nudimo prehrambeno blago, gostinske usluge in 
bančne storitve v Hranilno kreditni službi v Ivančni 
Gorici ter odkupujemo kmetijske proizvode. 
Železnina Zagradec 01-788-86-06 
Železnina Radohova vas 01-780-01-16 
Samopostrežna trgovina Radohova vas 01-780-01-13 
Samopostrežna trgovina Zagradec 01-788-86-04 
Mesnica-Delikatesa Iv.Gorica 01-788-75-40 
Železnina Stična 01-787-82-83 
Samopostrežna trgovina Muljava 01-787-63-03 
Železnina Ambrus 01-780-10-76 
Skladišče Ivančna Gorica 01-787-71-42 
Gostinstvo Zadružni hram Iv.Gorica 01-788-72-70 
Bife Zagradec 01-788-86-04 
Bife pri Domnu Muljava 01-787-63-03 
Bife na Pluski 01-780-01-17 
Hranilno-kreditna služba Iv. Gorica 01-788-72-79 
Odkup živine 041-65-34-15 

Priporočamo ugoden nakup v naših poslovalnicah! 
K Z Stična 

PA JE MORAL SPET 
MEDVED DOL PAST 

Jože Blatnik z Vidma, gospodar v Lovski družini Suha 
krajina, je prejšnji teden v Javhah pri Korinju ustrelil 
150 kilogramskega medveda, kar kaže na tO, da govorice 
o medvedih v gobarski sezoni le niso bile iz trte zvite. Po 
odločbi ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehra
no lahko ta lovska družina na vsaki dve leti odstreli 
samo enega kosmatinca, torej naslednje leto člani te 
družine ne bodo smeli pokončati nobenega več. Trofeja 
ustreljenega medveda je ostala gospodu Blatniku, meso 
pa je prodala lovska družina. 

OB AVTOCESTI RASTE NOV BENCINSKI SERVIS 
Ob avtocesti med Ivančno Gorico in 

Višnjo Goro v Podsmreki so delavci Cest
nega podjetja Novo mesto začeli graditi 
nov Petrolov bencinski servis, kjer bo 
strankam poleg bencina na voljo še 150 
kvadratnih metrov velika hip-hop proda
jalna - tam bo moč kupiti plin, opraviti 
PTT-storitve in na bankomatu dvigniti 
denar. Lokacija za ta servis, dimenzij 33 
krat 10,60 metrov, je bila določena z 
Uredbo o lokacijskem načrtu (Uradni list 
RS št. 35/96), investitor - Petrol - pa bo za 
novo pridobitev porabil približno 480 mil
ijonov tolarjev. Če bo šlo vse po načrtih, 
naj bi novi objekt odprli že konec letošn
jega leta. 

tama-

IZOBRAŽEVANJE LASTNIKOV GOZDOV 
V okviru programa izobraževanja last

nikov gozdov iz G G E Krka smo v organi
zaciji Z G S , O E Novo mesto, K E Žužem
berk 13. julija 2001 izvedli strokovni 
ogled gospodarjenja z gozdovi na O E 
Brežice. 

Po sprejemu pri delavcih Zavoda za 
gozdove, ki so zaposleni na področju 
Krakovskega gozda, smo si najprej 
ogledali Krakovski pragozd, ki nam kot 
učilnica v naravi daje smernice za gospo
darjenje v gospodarskih gozdovih. 
Domači gozdarji so nas nato popeljali po 
gozdu in nam predstavili način gospodar
jenja v različnih razvojnih fazah nižinskih 
gozdov hrasta doba. 

Osnovni namen ogleda Krakovskega 

gozda je bil, predstaviti gospodarjenje s 
hrastovimi gozdovi, ki so na podobnih 
rastiščih, kot jih najdemo na delu 
površin, s katerimi gospodarijo udeležen
ci strokovnega ogleda. Po strokovnem 
delu je sledil ogled Kostanjeviške jame, 
po kateri nas je vodila članica tamkajšn
jega jamarskega društva. N a koncu smo 
si ogledali multivizijsko predstavitev Kar-
tuzije Plcterje. Poleg te smo lahko 
poizkusili pleterska vina in sire ter si 
ogledali značilno staro domačijo, kije kot 
muzej na prostem postavljena v 
neposredni bližini Kartuzije. Ogled 
cerkve v Slovenskem Lurdu ni bil v pro
gramu, vendar smo si jo ogledali, saj je 
željo po ogledu izrazila večina 

udeležencev. 
Dobra malica, ki smo jo imeli kar na 

terenu, in kosilo na vinogradniški kmetiji 
sta pripomogla k že sicer dobremu 
vzdušju med udeleženci. 

Z a f inančno p o m o č pri izvedbi 
ekskurzije je potrebna zahvala Občini 
Ivančna Gor ica , delavcem Z G S , O E 
Brežice pa za organizacijo in izvedbo 
strokovnega dela ter spremstvo. Zaradi 
velikega zanimanja lastnikov gozdov za 
tovrsten način izobraževanja se opraviču
jemo vsem, ki se nam zaradi omejenega 
števila udeležencev niso mogli pridružili. 

Revirni gozdar 
Jože Boben, gozd. inž. 

OD FUSARJA DO OBRTNIKA 

UREJANJE ŠPORTNIH 
POVRŠIN, PARKOV IN 

ZELENIC 
Vprašanje: 
Želel bi opravljati dela oskrbnika 

športnih površin in zelenic kot s.p., 
pa imam končano le osnovno šolo; 
zanima me, kakšne zahteve so glede 
izobrazbe in ali je sploh možno, da to 
dejavnost priglasim, ne da bi moral 
zato koga zaposliti. 

Odgovor: 
Dejavnost, ki jo želite opravljali kot 

s.p., spada med obrti podobne 
dejavnosti in ima naziv "urejanje in 
vzdrževanje parkov, vrtov in zelenih 
športnih površin". Sem spada tudi obre
zovanje drevja (razen sadnega) in oskr
bovanje živih meja. Glede na to, da 
nimate ustrezne izobrazbe za taka dela, 
imate pa verjetno delovne izkušnje, 
lahko potrdilo o usposobljenosti, ki bo 
veljalo za izdajo obrtnega dovoljenja, 
pridobite na Srednji vrtnarski šoli v 
Celju. 

Praktična znanja, ki jih boste morali 
prikazati, obsegajo: pripravo, vzdrže
vanje in uporabo orodij, naprav in stro
jev v parkovnem vrtnarstvu. Praktična 
znanja o osnovni in dopolnilni obdelavi 
tal, o sajenju rastlin na stalno mesto, 
zasejevanju po zasaditvenem načrtu, 
poznavanje in uporaba meril v 
parkovnem vrtnarstvu, oskrbi 
parkovnih nasadov, obhišnih vrtov, 
športnih igrišč, šolskega parka, otroških 
igrišč, vodnih objektov, pergol, spalirjev, 
suhozidov, skalnjakov, drevoredov 
(dosajevanje manjkajočih rastlin, obre
zovanje okrasnih grmovnic in drevja 
(razen sadnega), obrezovanje in obliko
vanje živih meja, gnojenje z organskimi 
in mineralnimi gnojili, varstvo pred 
boleznimi škodljivcev, obnova travne 
ruše, košenje in ostala nega trate, zasti
ranje tal z različnimi zastirkami, zaščita 
rastlin pred zmrzaljo in snegom itd. 

Pomembno je tudi poznavanje pred
pisov s področja varnosti in higiene pri 
delu, uporabi okolju prijaznih materi
alov s področja krajinskega vrtnarstva, 
varovalnih ukrepov s področja požarne 
varnosti in varovanja okolja. 

Kljub morda na prvi pogled obsežne
mu znanju, ki ga bodo od vas zahtevali, 
vam bodo na omenjeni šoli posredovali 
določena znanja (tudi literaturo), ki 
vam bodo prišla zelo prav pri vaši 
bodoči nameravani usmeritvi. 

POLAGANJE 
KERAMIČNIH PLOŠČIC 

Vprašanje: 
V naši firmi nudimo med drugim 

tudi storitve "polaganje keramičnih 
ploščic", vendar bi morali to 
dejavnost še uradno registrirati. 
Sedaj to pokrivamo z zunanjimi 
sodelavci, ki nam storitev fakturirajo. 
Ker pa je med zaposlenimi tudi 
delavec, ki to delo dobro obvlada, ni 
pa po poklicu pečar ali polagalec KP, 
me zanima, če dejavnost lahko 
ustrezno razširimo oziroma registri
ramo. 

Odgovor: 
Vaše obstoječe dejavnosti ne morete 

razširili brez redno zaposlenega delavca 
s poklicno gradbeno šolo ustrezne 
smeri. Tudi preizkusov znanja za to 
dejavnost ni. Možno pa je usposabljan
je na šoli (ob delu), in sicer na Srednji 
gradbeni in ekonomski šoli v Ljubljani 
in še kje. Trajanje usposabljanja pa je 
odvisno od predizobrazbe tistega, ki se 
za tako usposabljanje odloči. V 
najboljšem primeru pa traja najmanj 
eno leto. 

To obdobje lahko premostite z regis
tracijo obrti podobnih dejavnosti "pola
ganje kamnov in kock" ali "teracer-
stvom", za kar lahko opravite preizkus 
strokovne usposobljenosti. 

POPRAVILO VODO
VODNIH INSTALACIJ 

MALO DRUGAČE 
Vprašanje: 
V letošnjem poletju sem nujno 

potreboval vodovodnega instalaterja 
zaradi dotrajanih vodovodnih cevi v 
kopalnici in z grenkobo ugotovil, da 
če so polagalci keramičnih ploščic 
"zlati", so vodoinstalaterji vsaj "sre
brni". Težko jih dobiš, in ko jih 
končno le pregovoriš, da pridejo, te še 
nekaj časa pustijo v razdejanju, pre
den dokončajo delo. Ko mojster 
dokonča delo (samo še nekaj malega 
bo postoril ob priliki, saj tistega 
"delčka" trenutno nima s seboj), mu 
plačaš (pošteno!) in ... spet čakaš. Na 
klice se že dolgo časa ne odziva več. 
In kaj zdaj? To sprašujem vas. Mimo
grede, ugotovil sem, da nima uradne 
registracije. 

Odgovor: 
Kaj zdaj? Ne veliko, nekaj pa le. Se 

naprej ga lahko lepo prosite, če bo kdaj 
le sprejel vaš klic. Če bi imel mojster 
uradno registracijo tega, kar počne, bi 
se lahko pritožili na častno sodišče, ki 
deluje v okviru Obrtne zbornice 
Slovenije, kjer bi bila "kazen" zanj, po 
predhodnem upoštevanju vseh dejstev, 
"da je kršil dobre poslovne običaje". 
Ostane vam še, da preverite na 
davčnem uradu njegovo registracijo ali 
pa izdajo obrtnega dovoljenja na 
območni obrti zbornici, kar ste že sto
rili. Tako vam ostanejo še inšpekcijske 
službe. Drugič morate dobro premisliti, 
koga najamete, če je za take "majhne" 
usluge sploh kakšna izbira. 

OD PEKA DO 
MLINARJA 

Vprašanje: 
Sin se je izučil za peka, in ker 

imamo mlin, bi želel, da se prekvalifi
cira za mlinarja. Pripravništva še 
nima opravljenega. 

Odgovor: 
V vsakem primeru mora sin opraviti 

šestmesečni pripravniški staž. Če. bi 
želel ostati v pekovskem poklicu in 
opravljati dejavnost kot s.p., po 
zaključenem pripravništvu tega ne bo 
mogel, ker nima zahtevanih treh let 
delovnih izkušenj oziroma delovne 
dobe. Lahko se ta čas nekje zaposli, in 
ko bo izpolnjeval pogoj, ki sem ga 
navedla, bo v veljavi že obvezno opravl
janje mojstrskega izpita. Ta pogoj bo 
moral izpolnjevati, če bo želel samosto
jno opravljati pekovsko dejavnost. 

Ker želite, da fant ostane v dejavnos
ti, ki jo imate doma - v mlinarstvu, z 
njegovo izobrazbo ne bo ovir, in tudi 
pogoj po triletnih delovnih izkušnjah se 
tu ne zahteva, kot tudi ne mojstrski 
izpit. 

Obrti podobna dejavnost 15.610 
MLINARSTVO obsega: 

- mletje žita, proizvodnjo moke, zdro-
ba, kosmičev ali otrobov iz pšenice, rži, 
ovsa, koruze ali drugih vrst žita, 

- obdelavo in mletje riža: proizvodn
ja luščenega, pobranega, glaziranega že 
kuhanega ali predelanega riža, 
proizvodnja riževe moke, 

- mletje vrtnin, 
- proizvodnjo moke ali zdroba iz 

sušenih stročnic, korenin, gomoljev 
ipd., 

- pripravo jedi iz žitnih kosmičev, 
- pripravo mešanic moke za kruh, 

biskvit ali palačinke. 
Sem ne sodi: proizvodnja krompir

jeve moke in drugih živil iz krompirja 
ter mokro mletje koruze. 

Ker mlinarstvo zahteva tudi nekatera 
znanja, ki jih v izobraževanju za peka 
ni pridobil, svetujem prekvalifikacijo na 
Živilski šoli v Mariboru (v Ljubljani 
tega nimajo), kjer bo v enem letu, po 
obvladanju strokovnih predmetov, pri
dobil ustrezna znanja in naziv. 



STRAN 

I Z K R A J E V N I H S K U P N O S T I 

(pripravlja Janja Omahen) 

AMBRUS 
MANJKA ŠE ASFALT 

Zemeljska dela na cesti od Ambrusa proti Zvirčam so krajani že opravili, 
zdaj čakajo le še na težko pričakovano sivino - asfalt. Verjetno istočasno bodo 
asfaltirali še nekaj drugi krajevnih poti in preplastili cesto proti Brezovemu 
Dolu . 

ROMI, KAM BI VAS DALI? 
O novi gradnji Romov na Kužcjevcu smo že pisali. Krajani Ambrusa so vse 

bolj zgroženi nad tem, da zaradi tega nihče nič ne ukrene: ne pristojne službe 
ne občina. 

MALO GOBIC 
V današnji številki pišemo, da je v metnajskem koncu gob "kot smeti", a 

očitno so v Suhi krajini čisto drugačni pogoji za rast jesenskih jurčkov. Izvedeli 
smo, da so jih ljudje letos na odkupna mesta prinesli bolj malo, tako spomla
di kot zdaj. Cene se menda dnevno spreminjajo in zgolj informativno naj 
navedemo, da je kilogram lepih in zdravih jurčkov prve kvalitete zadnji teden 
v septembru gobarju navrgel 800 tolarjev, ostale so odkupovali po polovični 
ceni. 

SEZONA ZA POLHARJE 
O polharjih sta pisala že Valvazor in Jurčič, in če kdo misli, da teh lovcev na 

živalce z mehkimi kožuščki pri nas ni več, se moti, zelooo moti. V Ambrusu 
smo obiskali Jožeta Zajca, ki se navkljub svojemu priimku zelo dobro spozna 
na polhe in polhanje. Povedal je, da je letos za lovljenje polhov ugodna 
sezona, ker je bilo veliko žira, ki pri malih glodalcih vzpodbudi spolni hormon, 
da se množično parijo. Razložil nam je, da če zgodnje paše ni, tudi mladičev 
ni. Lov na polhe se začne 25. septembra (čeprav nekateri neučakani polharji 
lovijo že prej, ko so mladiči še premajhni, da bi bil njihov kožuh kaj vreden), 
trajal pa bo vse do novembra. Res da ljudje polhov ne lovijo več zaradi zasluž
ka, a kljub temu morajo taktiko nastavljanja pasti in odiranja dobro poznati. 
Da bi pisali o tem? Ne ne, to so skrivnosti pravih polharjev. 

DOB 
GRB IN ZASTAVA 
V času grofov in baronov se je spodobilo, daje vsak 

od njih imel svoj grb in zastavo, in ta potreba po iden
tifikaciji je pri nas menda kar ostala v zavesti ljudi. K 
popularnemu projektu izdelave prepoznavnih sim
bolov je zdaj pristopila še KS Dob, ki bo prav v 
kratkem dobila svoj grb in zastavo, na katerih bo 
hrastov list, ki predstavlja dobski hrast (od tod tudi 
ime vasi), pšenični klas kot simbol kmetijstva in avto
cesta, ki je razdelila to krajevno skupnost. O tem, da 
v Dobu potrebujejo grb in zastavo, se je govorilo že 
dalj časa, a v zadnjem času so se za to najbolj zavze
mali gasilci, ki bodo te grbe nosili tudi na našitkih. 

IVANCNA GORICA 
VODOVOD ZE DELA 

Novi vodovod 
od rezervoarja 
prek Hudega do 
glavne ceste že 
dela. Zdaj pa bo 
KS Ivančna Gor
ica s pomočjo 
občinskih soldov 
rekonstruirala še 
240 metrov ceste 
skozi Hudo. 

ASFALTIRALI SO 
Na delu ceste od Rogovile proti Mrzlemu Polju so asfaltirali 190 metrov 

ceste, od Rogovile proti Vrhpolju pa 470 metrov poti. 

PRIZIDEK K SUPERMARKETU 
Kdor se vozi skozi Ivančno Gorico, je lahko opazil, da se pri trgovini Vele 

nekaj dogaja - delavci zidajo. Izvedeli smo, da bo supermarket dobil nekaj 
kvadratnih metrov prizidka, a zaradi tega ne bodo odprli novega oddelka, le 
obstoječe blago bodo prerazporedili. 

KRKA 
DO PODBUKOVJA PO ASFALTU 

Tudi v krški krajevni skupnosti pridno polagajo asfalt - po moderni cesti se 
bomo zdaj lahko peljali od Krke do Podbukovja. Vrednost del ocenjujejo na 
osem milijonov. 

KRAJEVNA SKUPNOST Ivi ETNA J JE VODOVOD 
PRIPELJALA V DEVET OD DESETIH VASI 

Krajevna skupnost Metnaj je prav 
gotovo osnovna nosilka razvoja in 
napredka na svojem terenu. Potrebe 
krajanov, predvsem po komunalni 
infrastrukturi, se preko nje udejanja
jo v stvarnosti. Pripeljati sodobno 
cesto in vodovod v vsako vas, je 
njena prioriteta. Kdor lego te kra
jevne skupnosti le delno pozna, 
lahko ugotovi, da spričo razgibanega 
terena in propadajočih vasi te naloge 
niso bile lahke. 

Na projektu vodovoda Metnaj 
smo začeli delati pred 15 leti. Takrat 
so bili narejeni idejni projekti, ki so 
se hitro nadaljevali v izvedbene. 
Vodovod Metnaj je zastavljen tako, 
da zajema kvalitetno pitno vodo v 
črpališču v Kačnah, od koder jo 
močne črpalke po železnih ceveh 
potiskajo v 200 metrov višje ležeči 
rezervoar na Kolkah, od tam pa se 
voda razteka do posameznih vasi in 
domov. 

Ta vodovod se je gradil etapno, po 
posameznih odsekih. Tako so bile v 
letu 1987 položene cevi na najza
htevnejšem delu, to je od zajetja do 
rezervoarja, v dolžini 2,7 kilometra. 
Izkopi na tem delu so bili izvedeni 
pretežno ročno, saj so nam takrat 
pomagale tudi mladinske delovne 
brigade iz nekdanjih bratskih repub
lik Srbije in Bosne. Dnevno je takrat 
na trasi delalo po 50 do 60 ljudi. 
Naslednje leto, 1988, je bilo nare-
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jeno zajetje in rezervoar na Kolkah 
ter položen primarni vod do vasi 
Goričica in Metnaj, kamor je takrat 
pritekla prva, težko pr ičakovana 
voda. V letih 1989 in 1990 pa se je 
gradil odsek od rezervoarja na 
Kolkah do Pristave, pa naprej do 
Dobrave in Mekinj, v skupni dolžini 
6 kilometrov. Ta dela so potekala 
bolj mehanizirano, saj so bili izkopi 
narejeni strojno. 

Aktivnosti so šle naprej. Leta 1991 
je bil dograjen odsek Goričica - Pol
jane v dolžini 4 kilometrov. Ta odsek 

je slavnostno predal namenu takrat
ni član predsedstva republike 
Slovenije, g. Ivan Oman. Po nekaj 
letih, to je leta 1994, je bil dograjen 
tudi odsek za vas Debeče v dolžini 
treh kilometrov, letos pa še krak, ki 
napaja vasi Planina in Osredek, v 
dolžini približno dveh kilometrov in 
pol. Tako vodovod Metnaj oskrbuje 
z zdravo pitno vodo devet od desetih 
vasi krajevne skupnosti. Gotovo bo v 
nadaljevanju na ta vodovod 
priključena tudi vas Obolno in 
posamezne domačije, ki se na vodo 
do sedaj niso priključile. Nedvomno 
vodovod znatno prispeva h kvaliteti 
življenja po naših vaseh. Še poseben 
pomen pa ima za demografsko 
ogrožene vasi, kot so Debeče, Plani
na in Osredek, kjer je že zaznati 
nekaj oživljanja. 

Vsekakor je obsežni projekt 
vodovoda Metnaj krajevna skupnost 
uspešno vodila do njegove realizaci
je. Uspešno lobiranje je zagotavljalo 
pritok toliko sredstev, da so se dela 
lahko nadaljevala. Krajevno skup
nost Metnaj lahko za uspešno 
vodenje projekta vodovod Metnaj le 
pohvalimo in j i čestitamo! 

Lojze Podobnik 

V nedeljo, 23. septembra, smo v vasi Osredek slavnostno odprli in 
blagoslovili vodovod, ki je stal več kot 40 milijonov tolarjev, ter del asfalti
rane ceste Planina - Osredek. Blagoslovitev sta opravila župnika iz Stične 
in Šmartnega pri Liti j i . Zupan Jernej Lampret je v svojem nagovoru 
poudaril, kako pomembni pridobitvi sta zdrava pitna voda in dobra cest
na povezava za ti dve vasi. Prebivalci teh vasi so imeli doslej v sušnih 
obdobjih velike težave. Na vodovodno omrežje seje priklopilo 12 porab
nikov vode. Nekaj manj kot 2000 metrov cevi od zajetja Kačen preko Pla
nine in Osredka so položili delavci Komunalnih gradenj Grosuplje, kar je 
financirala Občina Ivančna Gorica. Zemeljska dela so izvedli krajevna 
skupnost Metnaj oziroma prebivalci teh krajev. Te vasi, bogato obdarjene 
z naravno lepoto, so bile dolgo pozabljene, z napeljavo vodovoda in 
asfaltiranjem ceste bodo lahko stopile v korak z drugimi in ljudje se bodo 
začeli vračati. 

Ob tem dogodku je bilo družabno srečanje ob okusni hrani in pijači. 
Zahvaljujem se vsem, ki so kakorkoli sodelovali pri izgradnji celotnega 

vodovoda, na katerega smo zelo ponosni. Hvala tudi dobrotnikom in 
sodelujočim pri pripravi programa in pogostitve. 

za KS Metnaj 
Alojz Janežič 

T E D E N O T R O K A V V R T C U 
Ne vem, koliko ljudi ve, da je prvi teden v oktobru posvečen otrokom. V vrtcu ga že leta s skrbno načrtovanim pro

gramom dočakamo in od prvega do zadnjega dne primerno proslavimo. 
Tudi letošnji praznični program ni v ničemer zaostajal za lanskim. 

Našim varovancem smo poskušali pričarati 
lepote in darove "botre jeseni". Tako so lahko 
v sleherni enoti našega vrtca otroci okušali 
sadeže, jih predelovali v sokove in marme
lade ali suho sadje. Preizkusili so se v ori
entaciji pohajanja po gozdu, iskanju skritih 
zakladov jeseni in nabiranju jesenskih listkov 
ter drugih naravnih materialov, ki nas vzpod
budijo k likovnemu ustvarjanju in muziciran
ju. Jesen nam je svoje lepote pokazala tudi 
skozi literarna dela, ki smo jih spremenili v 
gledališke predstave. V tem tednu smo več 
časa posvetili obiskovanju naših prijateljev 
šolarjev in otrok iz drugih enot našega vrtca. 
Da bi bila čarobna jesen zares čarobna, smo 
za nameček v goste povabili pravega čarode
ja. 

Prva leta otroštva imajo prav poseben 
pomen za življenje, ne samo za otroško dobo. 
To obdobje za vedno živi v naši osebnosti. 
Nikol i se nismo s takšno žilavostjo in trdno 
voljo učili živeti kot v prvih sedmih letih živl
jenja. In prav zaradi tega je predšolska doba 
slehernega najbolj dragocen čas. Tega se 
zaposleni v vrtcu dobro zavedamo. Našim 
varovancem nudimo poleg pestre izbire vse
bin tudi bogate izkušnje, ki se dopolnjujejo z 
domačimi izkušnjami. In kar je najboljše -
otroci vse doživljajo spontano, v prijetnem 
vzdušju in v njihovi najbolj dragoceni I G R I . 

Teden otroka je praznik otrok. V vrtcu 
imamo teden otroka vse leto. 

Branka Kovaček 
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V Temenici dokončali glavna dela na Domu krajanov 

KRAJEVNI PRAZNIK V D E Ž J U 

V nedeljo, 16. septembra 2001, ob 
14. uri smo krajani Temenice 
praznovali krajevni praznik ob 
dokončanju glavnih del na objektu 
Doma krajanov. Kljub deževnemu in 
hladnemu vremenu je bilo prazno
vanje veselo, saj dež ni zaustavil niti 
številnih krajanov niti obiskovalcev 
prireditve, še manj pa konjenike 
Konjeniškega društva Radohova vas 
in Valvazor, ki so z mimohodom do 
stavbe Doma krajanov naznanili 
začetek otvoritve krajevnega prazni
ka. 

BOGAT KULTURNI 
PROGRAM 

"Praznovanje krajevnega praznika 
je po sklepu sveta KS Temenica 13. 
avgusta vsako leto," (13. avgusta 
1250 se je ime Temenica prvič pojav

ilo v pisnih virih) je v svojem uvod
nem nagovoru dejala predsednica 
K D Jelka Roječ, ki je tudi povezo
vala in vodila kulturno prireditev. Za 
ubrano zborovsko petje je poskrbel 
ženski pevski zbor Kantate iz 
Trbovelj, svoj delež programa pa je 
prispevalo tudi 16 najmlajših 
učencev OŠ Temenica pod vodstvom 
mentorice Anice Kocjan. Program 
so popestrili s plesom, recitacijami in 
nastopi glasbenih ustvarjalcev. 
Posebno pester in prisrčen pa je bil 
nagovor tekst enega izmed najmla
jših učencev, ki je dejal: "Rad imam 
to šolo sedaj, ko je sveže pre-
pleskana fasada, in vesel sem, ko 
vidim, da je sosednja stavba Doma 
krajanov, ki so jo gradili naši dedje, 
dobila lepo zunanjost. Naš kraj je 
tako lepši in prijetnejši." 

PONOSNI NA DOM 
KRAJANOV 

Tudi predsednik KS Ignac Kastelic 
je ob pozdravu vsem navzočim dejal, 
da smo krajani ponosni, da je Dom 
krajanov, ki se je začel graditi spom
ladi leta 1982 s krampi, lopatami, 
traktorskim plugom in lastnim 
delom krajanov, letos končno dobil 
svojo pravo podobo. Pridobitev 
gradbene dokumentacije za dom in 
fasado na njem je velika pridobitev 
za kraj. Še več - je priznanje vsem tis
tim neutrudnim in vztrajnim kra
janom, ki so si prizadevali za to leta 
1982 in pozneje, tem velja iskrena 
beseda zahvale."Mnogokrat je bila 
pred svetnike postavljena težka 
odločitev in uganka, kako naprej, 
vendar nas je tesno sodelovanje z 
občino, njena pomoč in vzpodbuda 
opogumljala, da smo zdržali," je 
dejal predsednik K S Ignac Kastelic. 
Po pestrem kulturnem programu je 
gospod župnik Vlado Pečnik 
blagoslovil objekt Doma krajanov in 
vsa dosedanja dela, z željo in prošn
jo, da bi služil svojemu namenu, 
torej povezovanju ljudi med seboj v 
prijateljstvu, spoštovanju in napred
ku, v dobro vseh krajanov K S . 

Po končanem programu je bilo 
družabno prijateljsko srečanje vseh 
navzočih v še nedokončani in 
neometani dvorani v zgornjem delu 
doma, vendar je bilo kljub temu zelo 
prijetno, saj smo se zabavali ob zvok
ih domačih harmonikarjev. M.S. 
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0 C V E T L I Č A R S T V U MALO D R U G A Č E 
Jana Zurga je po izobrazbi socialna delavka, a zadnjih enajst let 

jo poznamo kot obrtnico 
"Naša družina se s cvetličarstvom in 

prodajo cvetja ukvarja že enajst let. V 
začetku sva z možem delala sama, kas
neje sta se po svojih močeh pridružila še 
starejša sinova in študentke. Sedaj smo 
kar ubran kolektiv. Pa naj mi sodelavci 
ne zamerijo, če bom danes spregovorila 
sama. Čutim, da se občasno moram 
pojaviti v medijih, da iz srca pozdravim 
vse zveste kupce, ki so prav vsi po vrsti 
moji prijatelji in znanci. Dobro se 
razumemo, se pohecamo, medtem ko 
lahko v naši zelo lepi in prostorni tigovi-
ni v Ivančni Gorici izbirajo med najra
zličnejšimi darili." 

Omenili ste, da hočete dejavnost 
predstaviti nekoliko drugače. 

"Ju, smeha polno je v naši družbi, 
lahko na čisto navaden dan, vendar naša 
dejavnost kljub rožicam ni posuta s cvet
jem. Smrt, žalost, jok - to nam zagreni 
prenekateii dan ali cele tedne. Težko je 
videti objokano mater, očeta, sina, vse, ki 
so izgubili svojca, prijatelja. Tedaj ni 
besed tolažbe, izrečejo se samo nujne 
fraze ali še te ne. Pomagala bi človeku, 
pa ne morem. Ta nemoč me občasno 
uniči." 

Izdelujete vence. Ali ljudje pridejo 
osebno k vam? 

"Pridejo osebno ali naročijo vence kar 
po telefonu. Vse delamo na zaupanju, to 
je najboljše. Moram reči, da so vsi ljudje 
v redu, da se dogovora obojestransko 
držimo." 

Sodelujete s kakšnim pogrebnim 
zavodom, vam kdo stalno naroča 
vence? 

"Ne. Nikoli ne sodelujemo in ne bomo 
sodelovali s pogrebnim zavodom, ker po 
mojem mnenju to ni možno in niti ni 
potrebno. Naša cvetličarna že enajst let, 
ne glede na nedelje in praznike, skrbi, da 
se venci dobijo ob vsakem času. Ljudje 
nas poznajo, mi poznamo njih, imamo 
telefone. Nekdo drug se za vence, ki jih 
bomo izdelali mi, ne more dogovoriti. Pri 
dogovorih o vrsti cvetja, ceni in plačilu se 

najbolj zanesem nase, ker imam dober 
spomin in se vseh podrobnosti brez 
zapiskov spomnim, tako da ne more priti 
do zmešnjave. Tudi času dostave vencu 
mi ne more ruzporcjuti nekdo drug. Čus 
izdelave in dostave venca moru biti čim 
krajši, dostava je brezplačna." 

Kako je pa s plačilom? V teh časih 
najbrž ljudje nimajo kar vsega denarja 
doma? 

"Tudi to v vednost samo tistim, ki nas 
ne poznajo. Glede na to, da se med seboj 
v okolici dobro poznano, ljudje vence 
plačajo, kadar hočejo, torej, ko imajo 
denar. Takoj venca ne plača nihče, ker se 
mi zdi, da v ožjem sorodstvu ob smrti 
niso sposobni misliti na ceno in plačilo. 
Za ceno se vnaprej dogovorimo, v težkih 
situacijah pa sama presodim - človeka 
enostavno ne sprašujem." 

Kakšne načrte imate za prihodnost? 
Pripravljate kaj novega? 

"Ja, prodajamo žalno (črno) konfekci
jo za svojce. Zgodi se, da je smrt 
nepričakovana, ljudje so zbegani, potrti. 
Pu vendar je nujno, da se svojci oblečejo 
v črnino. Lahko je večer, lahko je 
praznik, lahko je nedelja. Doma imamo 
primerne prostore, da se obleka lahko 
pomeri. Za zdaj prodajamo moške črne 
obleke, bele srajce, črne kravate, ženske 
tople jakne (tudi večjih številk), kasneje 
pa bo še ostalo: krila, bluze, nogavice, 
robce. Mursikuteru gospu je obupana, ker 
mož noče v Ljubljano po obleko." 

Kaj načrtujete za bližajoči se 1. 
november? 

"Letos pričakujem veliko naročil glede 
na to, da se je nekuj okoliških cvetličarn 
zaprlo. Delali bomo tudi na pruznik • 31. 
oktobru. Kupcem svetujem, da ikebane 
naročijo, ker je težko predvideti izjemno 
količino cvetja. Ikebane bodo v prosti 
prodaji, ne morem pa zagotovili, da jih 
bodo vsi dobili brez naročila." 

Da se vrnemo še k veselim dogod
kom, povejte kaj o tem. 

"Najbolje bo, drugače bodo bralci pre-

O G L A S N A REPORTAŽA 
več zaskrbljeni. Vesele stvari so znune: 
rojstni dnevi, obletnice, poroke. Poročnih 
šopkov naredimo zelo veliko, vsak od 
njih mi je v čast, ker je to lepa reklama 
cvetličarni. Lepo je slišati, da so ga 
pohvalili, pa še slike nevesta rada 
pokaže." 

Za zaključek morda vprašanje, kako 
gledate na konkurenco, jo sploh imate? 

"Nekuj konkurence je vedno, ena 
izgine, pride druga, a juz se je ne bojim. 
Trdini, da je konkurenca zdravu, 
dobrodošlu vsem. Iz izkušenj povem, da 
sem ob vsuki konkurenci naredila korak 
naprej in samo naprej. Nikoli ne gledam 
na druge z vidika zavisti, ampuk vso 
energijo, ki pu je ni mulo, to bralci dobro 
vedo (smeh), porubim zu nove 
"pogruntacije" in Znova in znovu uspem. 
Res, konkurenca mora biti, to ti požene 
kri po žilah, veš, da si živ in da moraš biti 
še boljši. Tedaj pa tudi kupci vidijo, da so 
se odločili prav, da so stopili čez pravi 
prag in se radi vračujo. To je moj moto, 
dejstvo pa je, da ga s poštenim in trdim 
delom celega kolektiva z lahkoto 
dosegam." 

Kaj bi svetovali obrtnikom? 
"Obrtnikom z dolgim stažem ničesar 

ne svetujem, ker bodo pritrdili mojemu 
mišljenju, mludim, ki pu so šele na pragu 
uspehu, samo: volja, pridnost, poštenost. 
Nikoli ne računajte, koliko boste 
zaslužili, preden se lotite dela. Če sta pre
več obremenjeni z denarjem, uspeh uide 
in ga težko ujamete." 

Pa bralcem? 
"Malo jih je med vumi, ki niste nuši 

kupci. Pridružite se množici, du skupaj še 
kakšno uganemo," 

CVETMARKET 
Cvetličarna in darilni butik 

ŠENTPAVEL 01/7885 222 
IVANČNA G O R I C A 01/7878 775 
Delovni čas: od 8. do 11. ure 

od 14. do 18. ure 
sobota: od 8. do 12. ure 

Venci ob vsakem času na telefonski 
številki: 041/938 260 
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MULJAVA 
O VODOVODU NA POLŽEVSKI PLANOTI 

Gradbena odbora iz Višnje Gore in z Muljave sta se pred kratkim srečala 
na sestanku o začetku gradnje vodovoda na Polževski planoti in sofinanciran
ju le-te. Nič novega ne bomo zapisali, če povemo, da bodo stroške gradnje 
poravnali krajani in občina. Pogovor odborov se je vrtel okrog primarnega 
voda, saj bodo hišne priključke gradili naknadno. Dogovorili so se, da bodo z 
notarjem obiskali vse vasi, kjer bo potekal vodovod, da bodo ljudje soglasja za 
služnost lahko overili istočasno. Stroške vpisa služnosti in notarja bo porav
nala občina. Krajani naj bi gradnjo sofinancirali v višini 2000 mark za 
priključek, istočasno pa bodo pobrali še denar za priključno takso, ki bo 
znašala približno 1000 nemških mark. Plačniki bodo te račune lahko plačali v 
več obrokih, a njihovo število zaenkrat še ni znano. Prispevek 2000 mark ne 
bo veljal za vse, plačniki bodo namreč razdeljeni v tri kategorije: najbližji odje
malci primarnemu vodu bodo res plačali 2000 mark, bolj oddaljeni 1700 oziro
ma 1400 mark, ker bodo ti morali plačati še sekundarnega do hiš, vsi pa še 
priključno takso. 

Omenjene cene veljajo za tiste, ki bodo k sofinanciranju pristopili takoj, 
ostali bodo morali plačati sofinancerski delež in ceno za takso, ki bo veljala 
takrat, ko bodo poravnali račune. Izvajalec del bo podjetje Gratel s Ptuja. 

Prva faza izgradnje vodovoda je že gotova: zgradili so črpališče Mevce (na 
sliki) in cevovod do Malih Vrhov. 

SOBRACE 
IZPRAZNILI MOŠNJIČEK 

Sobračani pravijo, da letos kaj dosti ne bodo več mogli narediti, vsaj takih 
reči, ki so povezane z denarjem, saj so svoj proračunski mošnjiček že 
izpraznili. Kljub temu so zadnjo nedeljo v septembru priredili nogometni 
turnir. 

S T I Č N A 
ČAKAJO PODPIS POGODB 

Tudi v Stični še čakajo na podpis pogodb z izvajalcem za asfaltiranje, potem 
se bodo tudi predstavniki KS zavzemali za čimprejšnjo realizacijo del. 

SOGLASJE: DATI ALI NE DATI? 
Izgradnja višinskega vodovoda se nikamor ne premakne in 35 gospodinjstev 

je še vedno brez vode. Zakompliciralo se je pri soglasjih lastnikov za prekop 
parcel. 

ELEKTRIFIKACIJA NAD ŠOLO 
Nad šolo je v zadnjih letih zraslo precej novih hiš, ki so zdaj prišle še do 

električne energije. Stroške zanjo so plačali krajani sami, nekaj pa je prispe
vala tudi KS . 

KONČNO DOBILI BANKOMAT 

I . 
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K 
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Pri trgovini Vele so Stičani dobili bankomat, ki še ne dela, to je komaj tretji 
v naši občini - eden je pri banki v Ivančni Gorici , drugi v Šentvidu. O tem, ali 
bodo krajani v njegovi okolici pogosto preklinjali, ker bo prazen ob najbolj 
neprimernem času (zvečer in ob vikendih), bomo pisali v prihodnji številki (v 
njegovi bližini smo namreč že skrili mikrofon). 

ČIŠČENJE POTOKA NA VIRU 
V tem mesecu bo Stičane nekaj dni zaposlovalo čiščenje potoka Vira , kjer 

so našli prvo človeško ribico v Sloveniji (če gre verjeti predsedniku sveta KS 
Stanetu Okornu). 
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Š E N T V I D PRI S T I Č N I 
NA GOSTILNIČARJA PRITISKAJO 

Ž e zadnjič smo pisali o tem, da K S ureja papirje za svojo zgradbo. Doku
mentacijo so že pridobili, zdaj čakajo na tehnični pregled. Menda so inšpekci
jske službe zaradi neurejenih dovoljenj že pritiskale na gostilničarja, ki ima v 
spodnjih prostorih te zgradbe v najemu lokal. 

NOVA PODOBA TRGOVINE VELE 
Oktobra se obeta odprtje prenovljene trgovine Vele v Šentvidu. 

V I Š N J A GORA 
KDOR ČAKA, DOČAKA 

V Krajevni skupnosti Višnja Gora čakajo na podpis pogodb z izvajalcem za 
asfaltiranje. Potem se bodo morali podvizati, da bodo dela končana še pred • 
snegom. 

UREDILI BODO POKOPALIŠČE 
Pred 1. novembrom bodo polepšali izgled pokopališča in okolice. Največ 

dela bodo imeli s striženjem žive meje, po glavnih potkah bodo nasuli pesek, 
kot vsako leto pa ga bodo okrog grobov nekaj na račun krajevne skupnosti 
lahko posuli tudi posamezniki. 

SESTANEK VODILNIH 
Predsednik KS Slavko Kastelic nam je povedal, da bo v začetku oktobra 

sklical sestanek s predstavniki društev, ki delujejo v KS, in novim župnikom, 
da bodo lahko uskladili koledar prireditev in žegnanj za naslednje leto. Zdaj 
se je namreč pogosto dogajalo, da je bilo na isti dan več pomembnih dogod
kov. 

V VODOVOD NI NEUMNO VLAGATI 
Bilanca letošnjega poletja je pokazala, da se je vlaganje v vodovod v prejšn

jih letih izplačalo, saj letos po dolgem času redukcija vode kljub suši ni bila 
potrebna. 

ZAGRADEC 
PRISPEVEK KRAJANOV ZA MRLIŠKO VEŽICO 

Krajani so zemljišče okrog mrliške vežice pripravili za asfaltiranje. Predsed
nik sveta K S Stanislav Kralj je omenil, da naj bi dela okrog poslovilnega objek
ta kot tudi v vežici zaključili najkasneje v začetku novembra. Zdaj manjkajo še 
vrata, okna, keramika, nekaj dela pa čaka tudi obrtnike. Ker je mrliška vežica 
drag projekt (vse skupaj naj bi stalo približno 10 milijonov tolarjev), K S pozi
va krajane, naj pomagajo s svojimi prispevki pri dokončanju del. Po sklepu 
sveta KS bi bil primeren znesek za sofinanciranje vežice 15 tisoč tolarjev na 
gospodinjstvo. 

TUDI V ZAGRADCU ASFALTIRALI 
Del lokalne ceste (280 metrov) v Valični vasi so minuli mesec obložili z 

asfaltom. 

SLOVESNOST NA KORINJU 
Območno združenje zveze borcev in udeležencev N O B Grosuplje, 

Občina Ivančna Gorica, Krajevna skupnost Krka in P G D Korinj so v 

soboto, 29. septembra, pripravili 17. slovesnost ob spomeniku padlih 
slovenskih in italijanskih partizanov na Korinju. Govorniki, France Marn 
(predstavnik območnega združenja), Danilo Verginella (član A N P I -
Nacionalnega združenja partizanov Italije za Goriško pokrajino) in Jože 
Gačnik (nekdanji borec Levstikove brigade) so predstavili boje na Korin
ju oktobra 1944, poudarili, da je seme zaupanja med slovenskim in itali
janskim narodom pognalo v dobro sodelovanje obeh držav na mnogih 
področjih in se zavzeli za mir v tem nemirnem svetu terorizma in global-
izacije. V imenu P G D Korinj je zbrane pozdravil Alojz Oberstar, kot 
predstavnik občine pa direktor občinske uprave Janez Radoš. Učenci 
podružnične šole Krka in učiteljici Lidija Zaje ter Bojana Kek so zbrane 
na koncu programa razveselili s pestrim kulturnim programom, gostje iz 
Italije pa so jim izročili nekaj škatel šolskih potrebščin. Druženje se je 
nadaljevalo ob pogovoru in glasbi, saj je Franc Marn tudi tokrat raztegnil 
meh svoje harmonike. 

Avtobus z italijanskimi gosti je v našo občino prispel že dopoldne, ko 
sta jih sprejela župan Jernej Lampret in Jože Gačnik, ki seje v času obiska 
izkazal kot izvrsten prevajalec. Ogledali so si samostan Stična in druge 
naravne in kulturne znamenitosti Ivančne Gorice in okolice. 

KMETIJA NEKOLIKO D R U G A Č E ali KAKO 
LAHKO O S T A N E Š TAM, KJER JE DOMA TVOJE 

Pogovor z družino Berčon z Obolnega 

Meglice v dolini so že naznanjale 
jesen. Med nalivi dežja so za trenutke, 
ožarjene od sonca, zablestele 
domačije po razpotegnjenih pobočjih 
. Oblivalo jih je megleno morje, ki je 
napolnilo vse doline tja proti Šmart-
nemu, Litiji in dolini Save. Nebo pa je 
na obzorju že ovijalo v svojo modrino 
Zasavsko Sveto goro in Kum. Komaj 
zaznavni obrisi štajerskih hribov so 
dali slutiti, kako nebeški je pogled, 
kadar se domačija Gregorc na Obol-
nem prebudi v sončno jutro. 

"KMETIJA ali 
SLUŽBA," 

seje spraševal pred več kot tridese
timi leti mladi Franci Brčon, letošnji 
prejemnik Jurčičevega priznanja. 
Samostojno razmišljajoči, bistri, za 
nove pobude vedno odprti fant se je 
odločil, da bo ostal doma in kmetoval 
"nekoliko drugače". 

Njegovo videnje prihodnosti 
slovenskega kmetijstva se je v mar
sičem razlikovalo od takratne uradne 
kmetijske politike, ki je bila pred
vsem "zaščitnica" državnih posestev. 
Razdrobljena in premajhna kmetijska 
posest lastnikom ne takrat ne danes 
ni mogla zagotoviti preživetja. To je 
dobro videl in izkusil tudi Franci. 
Namesto da bi postal polkmet, hodil v 
dolino ali celo v Ljubljano na delo ter 
živel življenje nekakšne "dvoživke", se 
je pogumno odločil, da bo "kmetoval 
na svoj način". Ko se uradno še ni 
nikomur sanjalo o "dopolnilnih 
dejavnostih", je Franci že razmišljal o 
zdravi, ekološko pridelani hrani, o 
mestnem prebivalstvu, ki si bo želelo 
čistega podeželskega zraka in gibanja, 
pa miru in morda celo samote. 

K o se je strokovno izpopolnjeval ali 
ko je prevzemal obveznosti v 
stanovskih organizacijah, je med 
udeleženci srečeval mnoge somišl
jenike. Mladi v Poljanski in Selški 
dolini so se takrat spet zavedli dos
tojanstva, ki jim ga je povojna oblast 
odvzela. Spomnili so se besed rojaka 
Ivana Tavčarja, ki je nekje zapisal, da 
je "kmet kralj" . V Škofjeloškem hri
bovju so zrasle prve turistične kmeti
je. Kmečkemu prebivalstva so vračale 
samozavest in dostojanstvo, ohranjale 

so naše podeželje živo in spet na 
poseben način povezale podeželje in 
mesto. 

"GOSTA MORAŠ 
SPREJETI KOT 

DOBRODOŠLEGA 
PRIJATELJA, 

čutiti mora, da je dobrodošel, da ga 
strežeš z veseljem in ne le zato, ker 
želiš od njega čim večji zaslužek," 
pravi Franci. 

Kmetija Brčon z Obolnega je 
najstarejša turistična kmetija na 
obsežnem področju med Ljubljano in 
Novim mestom. Ni samo najstarejša, 
je tudi izredno priljubljena in 
obiskana. Ob koncu tedna si ob lepem 
vremenu gosti kar podajajo kljuko. 
Pa ne mislite, da ob slabem vremenu 
nihče ne potrka na njihova vrata. 
Tisti, ki jih poganja pravi športni duh, 
se ne ustrašijo oblačnega vremena, 
vetra, mraza ali celo naliva in snega. 
Najprijelnejši gosti so seveda tisti, ki 
jim je gostišče tudi v prvi vrsti 
namenjeno: pohodniki, kolesarji, lju
bitelji narave... 

"Niso zahtevni gostje, cenijo doma 
pridelano hrano, zadovoljni so, da 
lahko dobe domače, kmečke jedi. 
Nekateri "turisti v avtih" so pa neko
liko "težki", vendar tudi njih primerno 
postrežemo," pove gospodinja Ani , ki 
sije letos s svojimi dobrotami prisluži
la Delovo Zlato žlico. Že ob petkih 
popoldne začne A n i s pripravo 
domačih sladic, nato pa v mislih ses
tavlja jedi in menujc, kijih v soboto in 
nedeljo ponudi gostom. V teku let si 
je nabrala že dovolj izkušenj z gosti. 
Vremenska napoved in letni čas j i 
okvirno povesta, koliko gostov lahko 
pričakujejo. 

Mama Marija, ki je v "pionirskih" 
časih nosila vse breme gospodinjskih 
del, si sedaj vendarle lahko odpočije. 
Še vedno mladostna, bistra, prijazno 
nasmejana ne kaže, da je letos 
praznovala že osemdeseti rojstni dan. 
Kuhalnico in štedilnik je prepustila 
skrbnim in spretnim rokam snahe 
Ani . Seveda pa pomaga, kjer more. 
Doma pridelano hrano, meso in 

zelenjavo je treba primerno pripraviti 
in spraviti, da bo pri roki, ko bo treba. 

KAR PONUDIJO 
GOSTOM, JE DOMA 
PRIDELANO, in to Z 

LJUBEZNIJO 
"Gost mora čutiti, da to, kar 

delamo, radi delamo. Kmetija, turis
tična pa še posebej, zahteva ne le cel
ega človeka, temveč kar celo družino. 
K nam se gosti vedno znova vračajo in 
povsod imamo veliko prijateljev in 
znancev. Stalni gostje prihajajo k nam 
na dopust že leta in leta, tako da so 
postali že del naše družine. Tudi tisti 
iz tujine. Njim skušamo približati tudi 
manj znane slovenske kraje, tako da 
dodobra spoznajo Slovenijo, ne le 
slovensko standardno turistično 
ponudbo kot npr. Bled ali Postojnsko 
jamo. Sam jim svetujem, priskrbim 
prospekte, in če imam čas, jih na izlet 
tudi pospremim. Vedno znova so nav
dušeni, ne le nad našimi naravnimi 
lepotami, ampak tudi nad prijaznostjo 
ljudi." pripoveduje Franci. Nato pa 
nadaljuje: "Turizem, dopolnilne 
dejavnosti, pridelava zdrave hrane 
ohranjajo poseljenost podeželja. 
Obolno je imelo 1. 1880 devetnajst 
gospodinjstev, ki so propadla že pred 
drugo svetovno vojno. Danes so živa 
le še štiri gospodinjstva. Prav zaradi 
turizma smo dobili asfalt, telefon, do 
Osredka tudi vodovod. O vsem tem 
smo si nekoč upali samo sanjati. Tudi 
posodobljena infrastruktura pripo
more k temu, da ostajajo ljudje v t. i . 
odročnih krajih. Prepričan sem, da 
bodo razlike med mestom in vasjo 
vedno manjše in manj opazne." 

Z Brčonovimi tem za pogovor res 
ne zmanjka. Naj sklenem z njihovo 
najmlajšo, saj so otroci naše veselje in 
upanje. Tudi zaradi male Dani je 
mamica A n i pred desetimi leti pusti
la službo v dolini in ostala doma. Med 
našim pogovorom je Dani kot bi 
mignil z vidnim veseljem postregla 
dvoje žejnih gostov v sosednji sobi. 
Potem pa je pograbila dežnik in 
košaro ter odšla na lov za gobami. 
Verjamem, da so jo tisti teden šole v 
naravi doma zelo pogrešali. 

Ko sva se opoldne vkrcali v šolski 
kombi in se spustili proti Stični, se je 
nebo že vedrilo. Oblaki so se trgali in 
nebesna modrina je že ovijala z goz
dovi poraščene kočevske hribe ter se 
selila daleč na obzorje, kjer se dviga 
notranjski Snežnik. 

Dani je stekla s prijatelji proti šoli. 
Vem, daje mislila na trenutek, ko bo, 
čez tri ure, lahko spet stekla , to pot v 
obratno smer... proti kombiju, ki jo 
bo odpeljal domov. 

Saj tam, kjer nas imajo radi, je ven
dar najlepše, tam ostaja naše srce. 

Pogovarjala seje M. A. FICKO 

MESEC 
P O Ž A R N E 
VARNOSTI 

Oktober je mesec požarne varnos
ti in Gasilska zveza Ivančna Gorica 
bo ob tej pri ložnosti v soboto 
dopoldne, 13. oktobra, v Šentvidu 
pri Stični pripravila veliko gasilsko 
vajo, na katero je povabljenih vseh 
17 gasilskih društev iz občine in 
člani štaba civilne zaščite. V osnovni 
šoli, podjetju Zmaj in na letališču 
bodo pokazali, kako se rešuje v 
primeru potresa oziroma avionske 
nesreče. 



STRAN 

KOLONIJA NA DEBELEM R T I Č U 
Območna organizacija Rdečega 

križa Grosuplje že vrsto let za otroke 
iz rajona svojega delovanja orga
nizira letovanje otrok na Debelem 
Rtiču. Letos se je kolonije, ki je 
potekala med 12. in 22. julijem, 
udeležilo kar 183 otrok. Najstarejši 
med njimi so z začetkom letošnjega 
šolskega leta napredovali v 8. razred, 
najmlajši pa so šolske klopi šele 
začeli drgniti. 

Cil j , ki si ga je tudi za letos zas
tavila grosupeljska O O R K , je bil 
jasen: čimveč otrokom podariti vsaj 
kanček poletnega veselja in radosti. 
Tako so se mnogi med njimi prvič v 
življenju popeljali z ladjo. Prizade
vne vzgojiteljice in vzgojitelji so na 
letovanju organizirali tekmovanja v 
nogometu in odbojki ter drugih 
športnih igrah. Predsednik 
Planinskega društva Grosuplje gos
pod Štibernik je otroke učil prvih 
plezalnih veščin in stopinj na plezal
ni steni. 

KROŽKI IN DELAVNICE 
SO BILI DOBRO 

OBISKANI 
Zelo dobro so bile obiskane 

različne delavnice in krožki. Tisti 
nadebudneži , ki jih je zanimalo, kaj 
pomeni biti čisto pravi poročevalec, 
so v novinarski delavnici ustvarili 
svoj časopis. Pri angleškem pevskem 
zborčku niso le peli, ampak ob 
angleških pesmih tudi plesali. Pri 
dramskem krožku so bodoče filmske 
in gledališke zvezde debatirale v 
predstavi z naslovom Barvice. Na lit
erarni natečaj za pesmico in kratko 
zgodbico je bil nepričakovano velik 
odziv, najboljši izdelki z likovnega 
natečaja pa so celo razstavljeni na 
otroškem oddelku v zdravstvenem 

domu ter poslovalnici N L B v Grosu
pljem. 

Ob večerih so na družabnih 
srečanjih izbrali miss in mistra Gro-
suplja, uprizorili grosupeljske 
zmenkarije, pripravili srečanje 
gusarjev in igre brez meja ter gradili 
peščene gradove. Ogledali so si tudi 
predstavo, ki so jo pripravili otroci iz 
Belorusije. 

"Organizacija letovanja tolikšnega 
števila otrok je zelo odgovorna, ven
dar posrečena in zato že kar ustalje
na oblika dela z mladimi v času šol
skih počitnic. Zaradi velikega zani
manja za letovanje na Debelem 
Rtiču si bo O O R K Grosuplje za pri
hodnje leto prizadevala pridobiti dva 
desetdnevna termina. S tem bi še več 
grosupeljskim otrokom omogočili 
nekaj pestro in koristno preživetih 
počitniških dni. Pa tudi mentorji si 
pridobijo nekaj dragocenih izkušenj 
za svoje nadaljnje delo z mladimi," je 
med drugim povedala predsednica 
O O R K Grosuplje, gospa Marija 
Jcsih. 

POMAGALI SO DONATORJI 
Poudariti velja tudi dejstvo, da je 

na Debelem Rtiču brezplačno leto
valo tudi 30 otrok iz socialno šibke
jših družin. To sta z denarnimi 
prispevki omogočila Moto klub Fire 
Group iz Ivančne Gorice ter Kole
sarsko društvo Grosuplje. Nivei, ki je 
podarila kreme, se otroci lahko zah
valijo, da jih sonce ni opeklo. Pekar
na Grosuplje je otroke razveselila s 
svojimi dobrotami, Kolinska pa jih je 
posladkala z cvrokremom. Dnevnik, 
POP T V in Kanal A so za zmagov
alce natečajev ter špor tn ih in 
družabnih iger prispevali majice, K K 
Olimpija pa kape in nahrbtnike. Lju
bitelje križank in ugank je 
razveselilo Razvedrilo, gospod 
Andrej Brezec je za kiparjenjc 
prispeval glino ter kiparske izdelke 
tudi žgal. Podjetja Hipox, P U Z in 
Askograd pa so prispevala denarna 
sredstva za nabavo športnih rekviz
itov. Hvala vsem! 

Janez Pintar 

Avgust Grabljevec je v 50 dneh obhodil Slovenijo 

NA POTI Z ORGLICAMI IN ARAŠID I 

Povprečni upokojenci si poleti izbira
jo dejavnosti, ki niso preveč povezane z 
napori in žgočim soncem. To je čas za 
dopust na morju ali prijetno senčico 
doma. Vendar Avgust Grabljevec, po 
d o m a č e Žinglerjev Avgust, ki seje pred 
skoraj šestimi desetletji rodil na Vi ru pri 
Stični, nikoli ni bil povprečen . 

ENO LETO V POKOJU 
Ž e kot mladenič se je podal v svet 

špo r t a : " K o sem videl , da so nam 
rokometaš i Slovana, ki so hodili trenirat 
k nam, odpeljali vse punce, sem se 
odločil, da bom tudi jaz športnik." B i l 
vratar (golman), potem je s trebuhom za 
kruhom odšel v prometno šolo v M a r i 
bor, si našel s lužbo, vmes odslužil 
vojaščino in si v Ljubljani ustvaril druži
no. Delal je na železnici in ob delu še 
doštudiral . Zadnje leto je upokojenec in 
ima več časa kot prej, kar ga je gnalo, da 
izpolni svoj cilj: obhoditi Slovenijo. " K o 
sem kolegom povedal, kaj nameravam 
storiti, so me imeli za "šavkjenega", a to 
me ni ustavilo," pove že osiveli športnik, 
k i se je 17. julija, na svoj rojstni dan, iz 
Šentilja podal na dolgo pot ob slovenski 

meji. Tudi zaključil je na izhodišču, na 
Šentilju, a to mu ni bilo dovolj - peš jo je 
mahnil še do geometrijskega središča 
Slovenije, Geossa. 

Z DOLENJCI NI ŠLO 
NAJBOLJE 

N i mu bil pomemben čas, da bi čim
prej "predihal" tistih 1300 kilometrov, na 
petdesetdnevno pot je šel spoznavat 
ljudi in zdaj o njih ve marsikaj: " V 
Slovenskih goricah so domač in i 
natančni : kolikor plačaš, toliko dobiš, na 
Koroškem je mišljenje bolj avstrijsko, na 
Gorenjskem so neusmiljeno škrti - tam 
bi lahko zapravil ves denar, čc ne bi 
naletel na nekaj Dolenjcev. Ne morem 
prehvaliti Belokranjcev, z Dolenjci sem 
pa slabo prišel skozi," je na hitro označil 
karakter ljudi po pokrajinah. Marsikje 
so možakar ja z orglicami in nahrbt
nikom čudno gledali, saj j im ni bilo 
jasno, zakaj pešači naokrog, a gospod 
Grabljevec je vedel, zakaj: hotel je 
dokazati samemu sebi, kaj zmore, in se 
ob tem pogovarjati z ljudmi, takšnimi in 
drugačnimi , od njih izvedeti čimveč. "Za 
politiko se na slovenskem obrobju nihče 
ne zanima dosti, za njih je Janša še 
vedno obrambni minister, Alojzij Šuštar 
nadškof, Kučana se sem ter tja še vedno 
spomnijo kot predsednika. Pravijo, naj 
bo politika kar v Ljubljani, njih pa naj 
pustijo pri miru in j im dajo kakšen 
denar, da bodo lažje živeli." 

UNIČIL JE DVA PARA 
ČEVLJEV IN POL 

Vsakodnevne dogodke je popotnik 
beležil sproti, večer za v e č e r o m je 
zapisoval, kaj se mu je dogajalo, kar mu 
je sproti objavljal Kmečki glas. Zanimi
vo je to, da gospod Grabljevec nikoli 
prej ni pisal, če izvzamemo ljubezenska 
pisma. 

Nahrbtnik, ki ga je nosil, je dobil na 
Karitasu, ker v nobeni športni trgovini 
ni našel pr imernejšega. Na začetku je s 

sabo "vlekel" preveč nepotrebne šare, 
zato je pr ib l ižno štiri kilograme 
nepomembnih reči že drugi dan poslal 
na domači naslov, po Sloveniji pa na 
hrbtu nosil osem kilogramov. 
Kilometr i , ki jih je gospod Grabljevec 
obdelal, so zahtevali svoj davek: dva 
para čevljev in pol. Pol? "Eno supergo 
sem pustil v M u t i , v močvirju sem 
zagazil." Samo š t i r ikra t je spal na 
prostem, drugače je vedno našel pri
jazne ljudi, ki so ga prenočili . "Ko sem 
en večer ves utrujen komaj prilezel do 
cerkve svetega Duha med Kozjanskim 
in Slovenskimi goricami, župnika ni bilo 
doma. Spuščala seje tema in vedel sem, 
da daleč ne bom več prišel. Šel sem v 
vas, kjer so domačini staknili glave in mi 
dali ključ od župnišča. Tisto noč sem 
n a d o m e š č a l župnika ," je h u d o m u š n o 
povedal gospod, ki si je tegobe skoraj 
d v o m e s e č n e hoje po soncu lajšal z 
različnimi kremami in zvijačami: s sabo 
je imel kreme proti glivicam, vnetju in za 
sončenje, noge je zaščitil z vato, po poti 
grizljal araš idc , da je ohranjal zadostno 
koncentracijo soli v telesu, jedel veliko 
sadja (mesa skoraj nič) in na dan popil 
po sedem litrov vode. Kljub kar dobri 
prehranjenosti je tehtnica na koncu 
pokazala sedem kilogramov manj kot 
pred začetkom poti. 

NA GEOSSU PIŠE KNJIGO 
Svoje spomine zdaj na Geossu 

ponovno preliva na papir - napisal bo 
n a m r e č knjigo, potopis z vel iko 
fotografijami in ga v začetku naslednje
ga leta izdal v samozaložbi . Č u d n o , da si 
ne poišče sponzorjev, smo rekli, a na to 
je pristavil: "Če bi obhodil Grčijo ali 
Kanarske otoke, bi sc mogoče še našel 
kdo, ki bi za to prispeval denar." Nasled
nje leto se je odločil posvetiti slovenski 
mladini. Hodi l bo po večjih središčih in 
vanje pritegnil množice mladih, brez 
zgodovine, ki bi j im visela na glavah. 

Janja Omahen 

12. SREČANJE KRVODAJALCEV 
SLOVENIJE 2001 

Udeleženci srečanja krvodajalcev v Veržeju. Foto: Niko Pisansky 

V Veržeju je bilo 9. junija dvanajsto srečanje krvodajalcev iz Slovenije in 
tujine. Udeležili smo se ga tudi predstavniki območnega združenja Grosuplje 
in K O R K Ivančna Gorica. 

Tisto soboto smo se z avtobusom odpeljali proti Prlckiji - Veržeju. Predsed
nica odbora gospa Lojzka Sever je na srečanje povabila osem udeležencev iz 
Ivančne Gorice. Med nami so bile tudi zaslužne članice odbora ter krvodajal
ci, ki smo kri darovali tridesetkrat in manjkrat. Ob tem pa ne smemo pozabiti 
naše članice, ki je bila tokrat najstarejša, nekdanja "ivanška babica Karlinca", 
gospa Karolina Štrubelj, ki je le nekaj dni pred tem srečanjem praznovala lep 
življenjski jubilej. Ob tej priliki je z nami v Veržeju nazdravila in obljubila, da 
bo še naprej ostala tako pokončna in čila ter da se bo še udeležila srečanja v 
Veržeju. 

Po nekaj urah vožnje, tudi vreme nam je bilo naklonjeno, svetnik Medard je 
bil dan poprej, smo prispeli na kraj našega srečanja. Ob velikem vrvežu 
neštetih krvodajalcev smo se nastanili pod šotore. Sledil jc kulturni program, 
zakuska ter zabavni program. 

Ura se je kmalu prevesila v popoldanski čas, zato smo morali zapustiti 
srečanje in z lepimi vtisi ter spomini na Prlekijo smo se vračali proti domu. Vsi 
smo na tiho upali in želeli, da se tam na srečanju še kdaj snidemo. 

Na koncu ne smemo pozabiti zahvale za povabilo naši predsednici gospe 
Lojzki Sever, prav tako pa tudi članicam glavnega odbora Območnega 
združenja R K Grosuplje. 

Jožica Bregar 

Čeprav podjetja z dopustom za krvodajalce niso več tako radodarna, 
kot so bila nekoč, ko so jim dajala dva dni dopusta, je na septembrskih 
krvodajalskih akcijah v Ivančni Gorici in Šentvidu pri Stični kri darova
lo veliko ljudi. 

Center za socialno delo Grosuplje 
obvešča občane o spremembi uradnih ur 

URADNE URE ZA STRANKE SO: 
ponedeljek: od 7.30 do 11. ure 

sreda: 

petek: 

od 12. do 15. ure 

od 7.30 do 11. ure 
od 12. do 16.30 

od 7.30 do 11. ure 
od 12. do 13. ure 

Uradne ure za stranke na sedežu Občine Ivančna Gorica so vsak prvi 
torek v mesecu od 8. do 12. ure. 
Izven uradnih ur se stranke, ki potrebujejo strokovno pomoč zaradi hude 
trenutne stiske, lahko obrnejo na dežurne strokovne delavke prve 
socialne pomoči, in sicer: 
ob torkih na telefonsko številko 781 80 62 
in ob četrtkih na telefonsko številko 781 80 61 
oziroma na številko centrale C S D Grosuplje 781 80 50. 

CSD Grosuplje 
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Ker se ne morem osebno zahvaliti gospodu Marku Ilešiču, kije v 
šesti številki Klasja tako prijetno opisal kolesarski izlet svoje družbe, 
ki jo je zaneslo tudi v mojo samotno dolinico, svojo zahvalo pošiljam 
vam. Da ne bo samo skopa zahvala, prilagam še resnično zgodbico, 
v kateri so le imena spremenjena. 

POPLAČAN D O L G 
Pavla je bila tiste sorte gospa, ki si je vedno rada kaj izposodila, pa nikoli 

vrnila. Pri kuhi j i je vedno kaj zmanjkalo. Enkrat sladkorja, drugič olja ali kaj 
podobnega. Pohitela je k sosedi, enkrat k eni, drugič k drugi, in po prijaznem 
klepetu lepo poprosila za tisto, kar je potrebovala, seveda z obljubo, da bo 
hitro vrnila. Sosede so j i drobnarije posodile, možje pa včasih godrnjali nad 
ženami, češ: "Le kaj posojaš, ko veš, da ne bo nikoli vrnila." "Bom pa za nekaj 
časa rešena njene prijaznosti," je v takem primeru navadno vzdihnila žena, saj 
sc Pavla po taki izposoji vsaj nekaj tednov ni prikazala. K o je mislila, da je 
soseda na dolg pozabila, je spet prišla, prijazna in zgovorna, le o plačilu, 
vrnitvi tega, kar si je izposodila, ni bilo nikoli besede. 

Nekoč pa je Pavla stala pred ogledalom in gledala svoje lase. Ugotovila je, 
da res ni lepa in da so tega krivi njeni neurejeni lasje. "Ko bi šla k frizerki, si 
dala lase pobarvati, lepo nakodrati," je razmišljala. Toda vedela je, da je friz-
erkina usluga draga. Tedaj pa se j i je posvetila rešitev! 

Napotila se je k frizerki. Kar hitro sta se dogovorili, kakšne barve in kakšne 
pričeske si nova stranka želi. Pavli je kar srce igralo, ko je v ogledalu videla, 
kako res lepa pričeska nastaja pod frizerkinimi rokami. Počutila se je kar pom
lajeno in srečno, ko je vstala s stola. Tedaj pa, ko je frizerka povedala račun, 
je Pavla odprla torbico in prestrašeno vzkliknila: "Joj, kaj se mi je zgodilo! 
Denarnico sem pozabila dati v torbico, nobenega denarja nimam danes s 
seboj, moram vam ostati dolžna. Prinesla vam bom plačilo ob prvi priliki," je 
obljubljala. "No, mi boste pač plačali ob drugi priliki," je odgovorila frizerka 
ne ravno veselo, a kaj je hotela; svojega dela seveda ni mogla vzeti nazaj. Pavla 
je odhajala dvakratno vesela, saj je bila lepa, in to brez plačila. Da bi frizerki 
res plačala svoj dolg ob drugi priliki, kot je obljubila, na to ni niti malo pomis
lila. 

Toda frizura, četudi se imenuje trajna, le ne traja večno. Pavli so lasje spet 
postali pusti in brezbarvni. Bit i lepa, je bilo zdaj že tako prijetno, da se je 
napotila k frizerju v mesto in tam mirno, čeprav s težkim srcem, plačala svojo 
lepoto. 

Potem je minilo že veliko časa in Pavla je bila prepričana, da je frizerka, kot 
navadno sosede, na njen dolg že pozabila. Spet je šla k njej. Prijetno sta kraml
jali med delom in Pavla je bila prepričana, da ji bo spet uspelo. K o je frizerka 
povedala račun, je Pavla spet zaigrala svojo prestrašenost, da je pozabila 
denarnico, da bo račun poravnala "ob prvi priliki". 

"No prav, mi boste pa plačali ob drugi priliki," je z nasmehom odgovorila 
frizerka. Tedaj pa... Pavla je stopila k obešalniku, kamor je obesila svoj plašč, 
ko je prišla v salon, a je bil prazen. "Joj, za božjo voljo, kje pa je moj plašč?!" 
je prestrašeno vzkliknila. " V moji omari, pod ključem," je odgovorila frizerka 
in se pobožala po žepu v dokaz, kje je ključ. "Ko vas bo zeblo, se boste morda 
le spomnili na svoj dolg in mi ob tem poravnali tudi plačilo za lansko leto, ko 
ste tudi pozabili denarnico pa potem pozabili tudi plačati," je nagajivo odgov
orila frizerka. 

Pavla je brez besede vzela denarnico iz torbice ter molče poravnala račun in 
dolg za svojo lepoto. Frizerka je odprla omaro in j i izročila plašč, ki gaje Pavla 
naglo oblekla in brez pozdrava odhitela skozi vrata. 

O d tedaj Pavla nosi čop ali grivo, le frizerkinega praga nikoli več ne 
prestopi. 

Angelca 

S ~ \ CIK Trebnje 
CKtrrKR VA (V.OHUA/.l'Mti.lK IM KtJI.rt/KO v p i s u j e v 

O S N O V N O Š O L O Z A O D R A S L E 

poklicne in strokovne srednje šole 
m V O Z N I K 
m PEČAR (keramičar) 
M SLIKOPLESKARČRKOSLIKAR 
M T R G O V E C 
M K U H A R , N A T A K A R 
M V R T N A R , CVETLIČAR 

M E K O N O M S K O K O M E R C I A L N I 
T E H N I K (PTI) 

M STROJNI T E H N I K (PTI) 
M E K O N O M S K O K O M E R C I A L N I 

T E H N I K 
M U P R A V N I T E H N I K 
M GOSTINSKI T E H N I K 
Bi TURISTIČNI T E H N I K 
Si PREDŠOLSKA V Z G O J A 

V I S O K O P O S L O V N O ŠOLO - študij n a 
d a l j a v o 

(v sodelovanju z Ekonomsko fakulteto Ljubljana) 

informacije in prijave: 
CIK TREBNJE 8210, Kidričevi 2; 07/34 82 100, 34 82 104 

vsak delavnik od 8.00 do 17.00, ob petkih do 16.00 ure 

20. srečanje mladih v Stični 

F E S T I V A L V E R E IN U P A N J A , MAŠA, 
D E L A V N I C E , K O N C E R T 

V Stični je bilo 15. septembra že dvajseto srečanje mladih, ki se gaje udeležilo nekaj več kot osem tisoč 
ljudi z vseh vetrov Slovenije. Čeprav vreme za tak dogodek ni bilo najbolj primerno, so udeleženci, ki so 
prišli s 110 avtobusi, posebnmi vlaki in osebnimi avtomobili, dan, namenjen prav njim, znali izkoristiti. 

toliko mladosti in upanja. Po svetem 
Duhu se pomlajam in ta duh veje iz 
mladih. Vesel sem, ker tudi tukaj 
delam za akcijo za slovensko misi
jonsko vas na Madagaskarju. Lani 
sem bil tam, koledar sem naredil o 
teh smetiščarjih, brezdomcih, in zdaj 
nadaljujem svojo donkihotsko akci
jo. 

M A R J A N ŠKVARČ, Ž U P N I K V 
P I V K I IN D U H O V N I A S I S T E N T 
S K A V T O V : 

Tokrat je bil program malce dru
gačni kot prejšnja leta. Začelo se je s 
Festivalom vere in upanja, nadalje
valo z mašo, ki je bila doslej na 
koncu, ob sornaševanju škofov in 
duhovnikov jo je daroval ljubljanski 
nadškof dr. Franc Rode, v pridigi pa 
je mlade nagovoril škof Jurij Bizjak, 
ki je razložil pomen besed "vsak dan 
z Bogom na pot". Potem je sledilo 
druženje na delavnicah: taizejska 
molitev, adoracija, Kako preživeti s 
katol ičanom, priprava na zakon, 
špor tne in d ružabne igre, Kako 
postati misijonar v petih minutah, 
intervju z nadškofom Rodetom, 
posebej pa so se zbrali asiški romar
j i . Prav vsakje lahko našel kaj zase in 
gotovo je bila največja težava, izbrati 
delavnico, saj je bila vsaka po svoje 
zanimiva. Osrednje pričevanje v 
cerkvi so imele tokrat sestre: Irma 
Bačar, Mojca Pipan in Tatjana Car. 
Na koncu je bil koncert priljubljene 
Tinkare Kovač, ki je pokonci spravi
la slehernega na samostanskem 
dvorišču. 

Morda velja dodati, da poleg 
Stične ob srečanju oživi tudi Ivančna 
Gorica, predvsem tamkajšnji lokali. 
Ob dogajanju v njih bi težko zapisali, 
da k nam prihajajo le "zdravi" mladi 
katoličani, a o tem obširneje morda 
prihodnje leto. 

Nekaj izjav mladih in 
"malo manj mladih" ob 
letošnjem srečanju v 
Stični. 

P E T R A S E D A R S K O R O Š K E : 

"Prišla sem iz Slovenj Gradca, 
tukaj sem četrtič. Župnik je orga
niziral obisk srečanja in smo se 
pridružili tudi skavti. Letošnje 
srečanje je zelo dobro organizirano, 
ostala leta je bilo drugače. Mot i me, 
da se napovedani čas dogodkov na 
srečanju v različnih virih obveščanja 

razlikuje tudi za eno uro. Dobro je, 
da ob prihodu dobimo knjižice s pro
gramom in besedili pesmi, ki jih 
pojemo." 

R O K K U R N I K IZ L E N A R T A : 

"Tukaj sem drugič, v redu se mi 
zdi. Prišli smo mladinci z avtobusom 
iz cele občine. Program se mi zdi 
zanimiv kot vsako leto, čeprav je 
skoraj enak kot vedno, vsaj vas 
zame. Rad spoznavam ljudi, dobro 
se mi zdi, da se jih tukaj toliko 
zbere. Primorski pomožni škof je 
dobro povedal pri pridigi." 

A N D R E J Ž I G O N , G O S P O D 
A L E L U J A : 

"Vesel sem tega srečanja z mladi
mi, ki je dobro pripravljeno. Stvari 
doživljam z mladimi in skavti. Maša 
je bila zelo lepa, Jurij Bizjak, 
pomožni koprski škof, je mlade 
nagovoril po njihovo. Mladi imajo 
lahko občutek, da je veliko njim 
enakih mladih in da dan lahko 
preživiš v družbi s pesmijo, na 
delavnicah. Marsikdo dobi tukaj 
idejo, kam se bo vključil med letom, 
posebej tisti, ki so v Ljubljani v inter
natih in dijaških domovih. Z a župni
je je priložnost, da začnejo s srečanji 
za mlade." 

K R I S T I N A 
M O Z I R J A : 

S U S T E R I Z 

"Klasje je tako fantastično ime. V 
Stično pridem zato, da malo pom
ladim svojo zarjavelo dušo, tukaj je 

"Danes sem tukaj četrtič. Vešč mi 
je, da se srečujem z mladimi, s kater
imi sem bila na duhovnih vajah ali v 
Taizcju in Rimu, da se kaj pogovo
rimo. Letošnji program mi ni tako 
všeč kot prejšnja leta, koje bila maša 
na koncu. 

Družba IMP TOVARNA ARMATUR d.d., ki ima 
sedež v Ivančni Gorici, Ljubljanska cesta 43, odda v 
najem poslovni prostor v pritličju poslovne stavbe (na 
sedežu družbe), velik približno 160 kvadratnih metrov. 
Poslovni prostor je mogoče preurediti oziroma adapti
rati. Za informacije pokličite na telefonski številki: 
01/7887 326 ali 01/7887 300. 
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O letošnji šoli v naravi v Termah Čatež 

NA KONCU JE BILO TESTIRANJE 

Najvišje priznanje - zlate delfine - so dobili (z leve proti desni): Rebeka Oven, 
Liza Blažon, Kristjan Mestnik, Jana Skubic in Franci Oven. 

Sredi septembra seje 121 učencev 
četrtih razredov OŠ Stična in 15 
spremljevalcev odpravilo v Terme 
Čatež na enotedensko šolo v naravi. 
Učenec so razdelili v skupine plaval
cev, polplavalcev in neplavalcev, kar 
je odražalo njihovo predhodno 
znanje, ki so ga testirali že maja. 

Življenje živahnih četrtošolcev se 
je cel teden odvijalo daleč od šolskih 
klopi. Bivali so v bungalovih, in če je 
kdo mislil, da jim jih ne bo treba 
pospravljati, se je zmotil. Spremlje
valci so namreč vsak dan ocenjevali 
urejenost sob in na koncu najbolj 
vestne "čistilce" in ljubitelje reda 

celo nagradili. Njihovi dnevi so bili 
prepleteni s plavalnimi urami, ki so 
si jih popestrili z zabavo na toboganu 
in znameniti čateški deroči reki. 

S P O Z N A V A N J E N A R A V E I N 
D R U Ž B E 

Posvečali so se tudi spoznavanju 
okolja in navad tamkajšnjih ljudi. Z 
vlakcem Čatež express so se odpel
jali na ogled muzeja v Brežicah, z 
brodom "odplavali" na bližnji 
Mostec in izvedeli veliko zanimivega 
o sokolu vrste postovka, ki jim ga je 
prinesel pokazat eden od gostov 
Term. Na urah prirejenega pouka so 
učenci opisovali svoja doživetja in 
spesnili celo svojo himno z osmimi 
kiticami. Večere so preživljali ob 
gledanju risank in filmov, naredili so 
si svoj disko, spremljevalci pa so jim 
dovolili preizkusiti tudi igralne avto
mate. 

VSI SO D O B I L I P R I Z N A N J A 
Po testiranju plavalnega znanja so 

se pomerili še v plavanju na 50 
metrov v prostem stilu. To je bila 
velika tekma in temu primerno jo je 
spremljalo glasno navijanje. Na 
letno šolo jih bodo spominjala priz
nanja, ki so jih dobili: morski konjič
ki , delfinčki in delfini, ki kažejo na 
njihovo obvladanje plavanja. 

F.L. 

i S 

S R E Č A N J E UPOKOJENCEV V V I Š N J I GORI 
pevskega zbora iz Višnje Gore pod 
vodstvom prof. Jevnikarja. 

Srečanja so se udeležili tudi gost
je: predstavnica Z D U Slovenije ga. 
Marta Hrovatin, župana občin 
Ivančna Gorica in Dobrepolje ter 
domači krajevni predstavniki. Vsem 
so zaželeli dobro počutje in sodelo
vanje. Prejeli so tudi lepa simbolna 
darila, seveda v "polževi izvedbi". 

HRANA, PIJAČA IN 
GLASBA ZA DOBRO 

VOLJO 
Člani Prostovoljnega gasilskega 

društva Višnja Gora so vsem 
postregli z mesom na žaru in dobro 
kapljico. Z a veselo razpoloženje pa 
sta poskrbela glasbenika Boštjan in 
Boris - duo V O L A R E . Ob prijetni 
glasbi in melodijah "nekdanje mla
dosti" so se mnogi zavrteli, drugi pri
jetno pokramljali, vsi skupaj pa tudi 
zapeli. Lahko rečem, da je bilo 
vzdušje prav posebno. Člani D U so 
pokazali, da so, čeprav v tretjem živl
jenjskem obdobju, sposobni še mar
sičesa: aktivni so v svojem okolju, 
radi sodelujejo v društvih, skrbijo za 
kulturno izročilo. 

Prav gotovo si naši upokojenci 
želijo še podobnih srečanj in 
druženj. 

Anica Petrič 

Sobotno popoldne, 15. septembra, 
je privabilo v Višnjo Goro lepo 
število upokojencev iz treh občin -
Ivančna Gorica, Dobrepolje in Gro
suplje. To organizirano srečanje je 
bilo letos peto po vrsti, in menim, da 
prav uspešno. 

V lepo pripravljeni dvorani 
Gasilskega doma sc je zbralo okrog 
130 članov D U , seveda le 15 do 20 iz 
vsakega društva. Belo pogrnjene 
mize, obložene s sadjem in sladkim 
domačim pecivom, so še bolj vabile, 
naj prisedejo. Na odru - pri-
zoriščnem prostoru - pa je bila jesen
ska idila, ki je nekako simbolizirala 
generacijo v "jeseni življenja". 

KULTURNI PROGRAM 
Srečanje je potekalo v dveh delih: 

najprej kulturni program, v katerem 
so sodelovala vsa društva in nato pri
jateljsko srečanje. Na oder so ob 
besedah povczovalke prihajali pevci 
iz Dobrepolja - ŠKRJANČEK, iz 
Ivančne Gorice - IVANJŠČICE, in iz 
Grosupljega - L A S T O V K E . 
Poslušalci so radi prisluhnili zvokom 
harmonike in nežnim melodijam 
citer. Sledile so drobne pripovedi s 
kančkom humorja, lastne pesmi - vse 
je bilo tako doživeto. Zaključek pro
grama pa je izzvenel s prelepo 
zapetimi pesmimi Cerkvenega 

O P S I H N A P O D E Ž E L J U 
Ne vem, če sem najbolj primer

na oseba za razpravljanje o pravic
ah psov in njihovih gospodarjev, 
vendar si ne morem kaj, da se ne bi 
oglasila na dopis Druš tva za zašči
to živali. 

M e n i m , da je b i l a nadvse 
nedo lžna junijska bodica, uperje-
na v pse in njihove gospodarje, v 
času košnje v resnici upravičena . 
Zapisana je bila v imenu vseh tis
tih, k i j im je kmetijstvo edini vir 
preživljanja in ti so na podežel ju v 
večini. Ne vem, kaj bi storili last
niki "nesrečnih" psov, ko bi na svo
jem vrtu, npr. na gredi za zelenja

vo, našli bolj ali manj vidne sle
dove psov oz. njihove iztrebke. 
Dvomim, da bi j im vegetarijansko 
kosilo kaj prida teknilo. 

Skrben pasji gospodar svojega 
psa tudi vzgoji, to pomeni, da ga 
pes uboga na p r iučeno znamenje 
ali klic. N a žalost pa s rečujemo 
povsod, tako v mestu kot na 
podežel ju , pse, ki so nevzgojeni 
tako kot njihovi lastniki . V 
d o m a č e m stanovanju, hiši ali vrtu 
mora biti vse vzorno. Bog ne daj, 
da bi se hišni ljubljenček polulal na 
neprimernem kraju. Kaj pa pes 
p o č n e izven tega območja , mnoge 

lastnike kaj malo briga. Takoj za 
sosedovo ograjo ali pa kar sredi 
sprehajalne pot i se njihovi 
ljubljenčki lahko po mil i volji ola
jšajo, da ne govorim o psih, k i 
vodijo svojega gospodarja na spre
hod in ne obratno, ali pa o tistih 
gospodarjih, k i svojim psom v 
zavetju noči puščajo zlato svobo
do. 

U p a m , da se razumemo. Č e 
h o č e m o živeti v sožitju, moramo 
biti za to sožitje vzgojeni, tudi psi 
in njihovi gospodarji. 

M. A.Ficko 

Prejšnji mesec smo začeli z rubriko, v kateri so svoje mesto v Klasju dobi
la turistična društva, a njihovi predstavniki prispevkov ne pošiljajo 
(napisano za Turistično društvo Grča z Lučarjevega Kala ne velja). Sprašu
jemo se, v katerem grmu tiči razlog za to. Vsekakor upamo, da to nima 
povezave z neaktivnostjo. 

4. občinsko tekmovanje sekačev na 
Lučarjevem Kalu 

G R C A JjjF 
^ C A R J E V 

SPET BODO 
PELE ŽAGE 

Ž e v prejšnji številki smo malo nakazali, daj pa vas obveščamo da bo na 
Lučarjevem Kalu spet veselo. 

V nedeljo, 14. oktobra 2001, ob 13. uri bo četrto občinsko tekmovanje 
sekačev z motorno žago. Prijave zbiramo na telefonski številki 01 7876-003 
(Tatjana) ali eno uro pred začetkom na prizorišču. 

Štartnina za tekmovalca je 1.000 tolarjev. 

Lansko leto se je začelo, letos pa se nadaljuje, zato ker se je med vami - tek
movalci - zelo dobro prijeli. To je neke vrste licitacija. Odžagati morate del že 
pripravljenega kosa lesa, ki je čim bližje enemu kilogramu. Cena za vsak 
poizkus je 500 tolarjev. Zmagovalca čaka nagrada. 

Po končanem tekmovanju vas vabimo v naše prostore , da se ob dobri kaplji
ci ogrejete ali ohladite (odvisno od vremena). 

Z Lučarjevega Kala ne boste odšli ne lačni ne žejni, saj smo za vas priprav
ili lučarski golaž s prilogo. Če nam bo narava naklonjena pa tudi vroč in 
hrustljav kostanj. 

Za TD Grča: Tatjana Medved 

PRAVILNIK ZA T E K M O V A N J E V SEČNJI 

1. člen 
Pravico tekmovanja imalo vsi, ki so dopolnili 18 let in so za tekmovanje psi

hofizično sposobni. 

2. člen 
Tekmuje se samo v eni kategoriji v treh disciplinah. Vsak tekmovalec mora 

tekmovati v vseh treh disciplinah, sicer je diskvalificiran. 
Discipline, v katerih se tekmuje, so- podiranje droga na balon 

- prežagovanje hloda na podlagi 
- kombinirano prežagovanje hloda. 

3. člen 
Tekmuje se po pravilih, ki veljajo za tovrstna državna tekmovanja. 

4. člen 
Tekmuje se z motorno žago normalne velikosti. Vsako žago bo pregledala 

strokovna komisija in odločala o njeni ustreznosti. 
Primerno motorno žago bo dal na voljo tudi organizator. 

5. člen 
Tekmovalce ocenjuje tričlanska strokovna komisija. T A bo dala tekmoval

cem dodatna pojasnila o pravilih tekmovanja. 

6. člen 
Obvezna je delovna uniforma - čevlji, hlače ... Čelado, rokavice in očala 

preskrbi organizator. 

7. člen 
Tekmovalci tekmujejo na lastno odgovornost. 

Streha na zgradbi, v 
kateri imajo svoje 
delovne kotičke knjižni
ca, uprava vrtca, Sklad 
za ljubiteljske kulturne 
dejavnosti, računovod
stvo in direktorica 
zdravstvenega doma ter 
uredniš tvo našega 
časopisa, je ob septem
brskih nalivih zatajila. 
Rezultat tega je kapl
janje v prostore uprave 
vrtca, ki je v najvišjem 
nadstropju. Menda (po 
neuradnih informaci
jah) so za dodatno 
vlaženje pisarn krivi 
golobi oziroma njihovi 
iztrebki. 
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KRATKE KULTURNE 
(pripravlja Ksenija Medved) 

PROJEKT SLOVENSKI KOZOLEC TUDI V NAŠI 
OBČINI 

Ob peti obletnici projekta Slovenski 
ko/olec so se organizatorji odločili vsem last
nikom kozolcev, ki zgledno skrbijo zanje, 
izročiti priznanje. Tako so se te dni mudili tudi 
v naši občini in kar nekaj teh objektov nosi 
odslej znamenje dobrega gospodarja. Vsako 
tako izročanje pospremi Srečanje pod kozol
cem, katerega se udeležijo organizatorji pro
jekta, lastniki kozolcev, sosedje, prijatelji, in 
ob tem se obudijo spomini "na tiste čase, ko je 
mogočne toplarje postavljalo tudi po štirideset 
mož". Zbrani občudujejo prepoznavno okrasje, 
arabeske v lesu, vrezane letnice, ob tem spijejo 
kozarček, poizkusijo dobrote domače gospod
inje in celo zapojejo. Edini so si, da so mnogi 
kozolci še danes prava tesarska poezija. Na 
sliki lahko vidimo kozolec na Jurčičevim, ki 
tudi nosi znak dobrega gospodarja. 

GLEDALIŠČE PET DO POL BO ZAČELO Z DELOM V 
OKTOBRU 

Mladinska gledališka skupina Pet do pol iz Ivančne Gorice bo začela z delom v okto
bru. Natančnejša obvestila bodo na oglasni tabli kulturnega doma, zato pazljivo spreml
jajte. Medse vabijo nove člane, stare predvsem od 14 leta dalje. Z delom je začel tudi 
ženski pevski zbor Ivanjščice. Z a njim je že prvi nastop v Višnji Gor i . Mešani pevski zbor 
je začel z vajami, medse pa vabijo nove člane, predvsem moške. 

KD AMBRUS SE PRIPRAVLJA NA PRAZNOVANJE 
DESETE OBLETNICE 

Izvedeli smo, da se K D Ambrus pripravlja na praznovanje desetletnice delovanja. 
Njihovi pevci snemajo kaseto. Rezultata obeh prizadevanj bosta verjetno zopet vredna 
ogleda oz. poslušanja. 

VELIKO ČRNELO PROSLAVILO ZAČETEK ŠOLE 
Začetek šole je lahko tudi vesel. 

To so dokazali krajani Velikega 
Crnela, ki so otrokom pripravili 
pravi kul turno-špor tn i program 
pred začetkom novega šolskega 
leta. Glavna animatorka črnelskili 
otrok je bila ta večer Darinka 
Kavšek, ki je povedala, da so 
otroci lahko plesali, peli, izdelo
vali bakle, kurili kres, se pomerili 
v nogometu in se na koncu 
okrepčali z dobrotami z žara in 
hladno pijačo. Prijeten začetek 
šole, ni kaj - za starše in otroke. 

ŽIVA UNEC IZŽREBANA REŠEVALKA KNJIŽNEGA KVIZA 
Letošnji slovenski knjižni kviz na temo 

Josip Jurčič in Dolenjska je končan. Na 
medobč inskem nivoju je na naslov 
knjižnice prispelo skoraj 900 rešitev. 
Dvesto srečnih izžrebancev si je lahko v 
kulturnem domu v Ivančni G o r i c i 
ogledalo predstavo Studia Anima Nerod
na Avgušt ina. Ogled predstave in 
nagrade za vse izžrebane je omogočila 
Pekarna Grosuplje. Izžrebali smo tudi 
Živo Linec, ki se bo udeležila državnega 

žrebanja v oddaji na televiziji Slovenija. Ker je letošnja tema kviza Josip Jurčič, so z njo 
posneli tudi nekaj uvodnih razglednic v oddajo na Jurčičevim. 

MLADINSKI PEVSKI ZBOR IZ IVANŠKE FARE POTUJE 
Mladinski pevski zbor ivanške župnije, ki ga vodi Milan Jcvnikar. je bil povabljen v 

Nemčijo. Tam so mladi pevci v Lihu blizu Frankfurta sodelovali s pesmijo pri srečanju 
rojakov. Ti namreč praznujejo že trideset let obhajanja maše v slovenskem jeziku. 

TRETJA TABORNA ŠOLA ZA 
SKAVTE V STIČNI 

Ob koncu počitnic je v Stični potekala tret
ja taborna šola za skavte, voditelje iz vse 
Slovenije. Povedali so nam, da so v Stično 
prišli peš iz Litije. Šlo je za šestdnevni poto
valni tabor, ki je potekal pre težno v deževnem 
vremenu. 

ŠTUDENTSKI ŽUR 
Pred uradnim začetkom nove študijske sezone so študenti organizirali žur. Organiza

tor Študentski klub G R O Š , ki združuje š tudente iz občin Dobrepolje, Grosuplje in 
Ivančna Gorica, je na prireditev, imenovano K o sosedovi obmolknejo, povabil znana 
glasbena imena, kot so skupina Tabu, Jinx, Elvis Jackson, D . D . V , Off. Prisotne je pre
senetil zelo dober nastop Big Banda glasbene šole Grosuplje pod taktirko Braca 
Dobičkarja. Solastnica Študentskega servisa Sigma v Ivančni Gor ic i , Barbara Fortuna. 
je povedala, da so se karte dobro prodajale, in dodala, da so si žur verjetno lahko 
privoščili vsi, vsaj sodeč po tem, daje večina študentov med počitnicami pridno služila 
in da povpraševanje po delu še vedno ne jenja. 

PEVSKO DRUŠTVO ŠENTVID VABI NOVE ČLANE 
Vsi , ki vas veseli zborovsko petje, igranje v gledališki igri ali ples v folklorni skupini, 

ste vabljeni k sodelovanju v Pevskem društvu Šentvid. Prijave zbira Nuša Čuček na tele
fonski številki 031 239 383. 

U R O Š H O Č E V A R 
FOTOREPORTER S FILOZOFIJO 

Folo: Tatjana Doma 

Tokrat smo se pogovarjali z domači
nom U r o š e m Hočevar jem, ki je v 
slovenskem prostoru znan kot fotore
porter pri revijah, kot so Mag, Ekipa, 
Frka... Kmalu nam je postalo jasno, daje 
to le delček vsega, s čimer se ukvarja ali 
se je ukvarjal. 

S ŠESTIM LETOM SE JE 
NAVELIČAL VRTCA 

S šestim letom se je naveličal vrtca. 
Sprejemni testi v Stični so pokazali, da še 
ni zrel za spremljanje pouka, zato so ga 
starši vpisali v šentviško šolo. Kot se je 
izkazalo, testom navkljub, z učenjem ni 
imel težav. Že takrat so ga zanimale 
izrazne veščine, kot recimo likovno ust
varjanje, vendar pravi: "Učiteljice so 
vedno poskrbele, da sem bil prepričan v 
svojo nesposobnost na likovnem 
področju. Misl i l sem, da sem res pravi 
butelj. Tako tega talenta nisem uspel 
razviti." Tudi njegova želja, da bi postal 
smučar, se mu ni uresničila, saj naj bi 
imel težave s koleni. Zato se je posvetil 
kolesarstvu in v tem športu bil dolgo 
aktiven kot tekmovalec za grosupeljski 
klub. V osnovnošolskem obdobju je spoz
naval tudi že osnove fotografiranja in 
razvijanja filmov v stričevi fotografski 
temnici v Metl iki . Kemikalije, svetloba, 
tema, kompozicija, barve... da zna z 

njimi, mu je vlivalo zaupanje, da mogoče 
le ni tak "butelj". 

OD VLAKCEV DO 
NOVINARSTVA 

V srednji šoli je bil eden od pobud
nikov za izdajo srednješolskega časopisa 
Ave in sodeloval pri pripravi oddaj za šol
ski radio. Poskusil se je na gledališkem 
področju in režiral dve predstavi. Ima 
tudi zanimiv hobi. Zb i ra miniaturne 
vlakce. Je lastnik 30 lokomotiv in več kot 
200 vagončkov. O zbiralcih je napisal več 
člankov, ki jih je redno objavljal v reviji 
Moj hobi in v časopisu Delo. Po neka
jmesečnem "priložnostnem" delu so mu 
ponudili prvo honorarno službo. Zaradi 
študija je takrat ni mogel sprejeti. 

POT V LISBONO SE JE 
KONČALA V PARIZU 

Vmes je veliko potoval. Prvi avtoštop 
ga je pripeljal v Amsterdam. "Na kraljičin 
rojstni dan," se reži. K o sta s prijateljem 
potovala v Lizbono, jima je zmanjkalo 
denarja že v Parizu. Pripoveduje tudi o 
kolesarski izkušnji od Sarajeva preko 
Ulcinja do Trsta. Podobnih zgodb je 
veliko in ljubezen do potovanj mu je osta
la do danes. Najljubša pot? "Potovanje z 
vlakom na Kitajsko, ki je trajalo tri 
mesece. Sicer pa imam lepe spomine tudi 
na Švedsko, kjer sem pisal diplomsko 
nalogo. Življenje tam je precej bolj umir
jeno kot tukaj," zatrjuje. 

ŠTUDIJ FILOZOFIJE SE 
JE ZDEL "BOLJ TIH" 

Švedska se mu je zdela primerna za 
pisanje diplomske naloge tudi zato, ker 
sta tam center Hasselblad in fotografska 
akademija, ki je nudila dovolj literature 
in navdiha njegovi temi. Na oddelku za 
filozofijo je namreč diplomiral na temo 
Estetika vojne repor tažne fotografije. 
Kako, da se je odločil za ta študij? 
"Vedno sem hotel preizkusiti več 
različnih stvari. Po vsem, kar sem do 
tedaj počel, je filozofija izgledala "bolj 
tiha". Sploh po tistem, kar sem doživel 

med vojno med služenjem vojaškega roka 
v Karlovcu." 

PA VENDAR SPET NA 
VOJNEM POLJU 

Uroš se je vpisal tudi na podiplomski 
študij. Tema njegove naloge je tokrat 
Estetika repor tažne fotografije. Poleg 
tega dela kot fotoreporter za nekaj 
znanih slovenskih revij. "Si vojno že 
doživel od blizu in kaj sploh delaš za revi
je?" nas zanima. "Nekajkrat, na primer v 
Izraelu; tam sem videl, kako je poročanje 
C N N - a napihnjeno in namenjeno propa
gandi. Nazadnje sem bil v Makedoniji z 
novinarji Maga. Seveda smo doživeli 
nekaj vojne. Granata sredi mesta, ranjeni 
otroci, snajperisti. S srbskim fotore-
porterjem sva reševala ameriškega voja
ka, ki se je izgubil in slučajno imel mojo 
telefonsko številko. Sicer pa fotografiram 
tudi veliko športnih dogodkov. Ne zani
ma me slikanje aktov ali porok. Čeprav 
za dober denar slednje tudi posnamem. 
Rad delam fotografije za fotostripe, 
torej filmsko fotografijo. Danes denimo 
sem slikal Kitajce. Kitajec v Sloveniji, da 
ne bo pomote, za istoimensko temo v 
reviji. Dela nikoli ne zmanjka. Jutri bom 
kot fotoreporter že na svetovnem prven
stvu v balinanju." 

ESTETIKA NI KRVAVA 
Ob koncu nas je še zanimalo, kakšna je 

estetika njegove vojne r epo r t ažne 
fotografije, glede na to, da je bila to tema 
njegove diplomske naloge. So to razmrc-
varjena človeška telesa in veliko krvi? 

"Najbolj pretresljivi primeri iz 
zgodovine vojne reportažne in fotografije 
so tisti, na katerih so zamrznjeni trenutki 
smrti. Groza razmesarjenega trupla je v 
primerjavi s tem skoraj nič. Samo pred
stavljajte si primer iz vietnamske vojne, 
kjer izraz na obrazu jasno kaže, da je tako 
imenovani vietkongovec še živ, krogla pa 
je ravno nekje sredi glave. Takih 
primerov ni veliko, kažejo pa človekovo 
neverjetno strast za upodabljanje in s tem 
uživanje publike -bralcev - v trenutku 
smrti drugega." 

DRUGO OBMOČNO SREČANJE LIT ERA TO V SENIORIE V NA JURČIČEVIM 

D O G A J A N J E N A JURČIČEVIM 

22. septembra so se, tokrat na 
Jurčičevini, zbrali literati seniorji iz občin 
Dobrepolje, Grosuplje in Ivančna Gor i 
ca. Za prijeten uvod v literarni večer z 
glasbo je poskrbela družina Steklasa, 
zbrane je pozdravila vodja J S K D OI 
Ivančna Gorica Tatjana Lamprct, Bar
bara Rigler pa je vodila pogovor z ustvar
jalci. T i so pokazali nemalo ustvarjalnega 
in siceršnjega življenjskega duha. Skozi 
pogovor smo jih spoznavali kot ljudi z 
zanimivimi življenjskimi zgodbami, ki j im 
je literarno ustvarjanje pomagalo 
premagovati težave in jim služilo tudi kot 
sredstvo za izražanje prijetnih doživetij. 

Predstavili so se nam Stanka Ahl in , 
Jožica Sklepič in Dragica Zakrajšek iz 
sosednjih občin, iz naše pa Anton Drab, 
Marija Pilko, Mihaela Zaje in Jožefa 
Zrimšek. 

PESNIKI SENIORJI IZ 
NAŠE OBČINE 

Tokrat na kratko o naših 
bl ižnj ih .Antona Draba poznamo kot 
slikarja, tokrat pa smo lahko videli, da je 
vsestranski umetnik. Občinstvo so nav
dušile njegove kritično-šaljive pesmi. 
Marija Pilko bogati kulturno dogajanje v 
Višnji Gor i . Čandkova domačija, kjer 
prireja različne razstave in literarne 
večere, je namreč postala pravo shajal
išče umetnikov vseh vrst. Videl i smo, da 
je tudi sama umetnica, kot pa je 
povedala, j i je poezija pomagala pred
vsem v težkih trenutkih, saj je odraščala 
brez staršev, preživela vojno, izgnanst
vo... Mihaele Zaje vam ni treba pred
stavljati posebej, saj redno objavlja v 
našem časopisu in ste lahko ujeli njenega 

bogatega in iskrega duha. Jožefa Zrimšek 
se kulturno udejstvuje na Krk i . Pravi, da 
je zapisana predvsem gledališču, vendar 
j i gredo tudi rime dobro od rok. 

O DNEVIH EVROPSKE 
KULTURNE DEDIŠČINE 

Ob koncu so vsi prejeli priznanja iz rok 
Tatjane Lampret. Njo smo tudi poprosili 
za nekaj besed o Dnevih evropske kul
turne dediščine, saj je srečanje literatov 
potekalo v teh okvirih: "Mesec september 
je posvečen dnevom evropske kulturne 
dedišč ine . Muzej i , galerije in druge 
zgodovinske stavbe izjemnega pomena so 
tačas odprte za javnost. Tako smo nekaj 
pozornosti namenili mladim in odprli 
razstavo keramičnih izdelkov v galeriji 
Kresnička, in kot vidite, starejšim, torej 
literatom seniorjem, katerih srečanje 
smo ravnokar zaključili. Na Muljavi smo 
se zbrali zato, ker je tukaj živel in ustvar
jal Josip Jurčič. To je naša prava kulturna 
dediščina, naša samozavestna identiteta, 
dediščina , ki nam kaže pot k novi 
kvaliteti življenja, k spoštl j ivemu 
varovanju žive dediščine." 

Udeleženci poletne keramične delavnice 
2001. 
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Folklorni skupini iz Šentvida pri Stični in Zagradca pri rojakih 

BILI SMO GOSTJE SLOVENSKE K A T O L I Š K E 
MISIJE V FRANCIJI 

Naša pot iz Šentvida pri Stični proti 
Franciji, na tančneje v Merlebach in 
Pariz, kamor so nas že tretjič povabili 
člani društva Slovenske katoliške misije, 
se je pričela v petek, 31. avgusta. 

Na dolgo pot čez Karavanke, skozi 
sosednjo Avstrijo in Nemčijo v Francijo 
seje odpravilo skupaj 40 članov folklorne 
skupine Vidovo iz Šentvida pri Stični in 
folklorne skupine iz Zagradca. 

CELOVEČERNI NASTOP 
FOLKLORI STOV 

V Merlebachu, mestu s 150.000 prebi
valci, so nas pričakali člani društva skupaj 
s predsednico gospo Jožico Curk in nam 
zaželeli dobrodošlico. Po nastanitvi smo 
se odpravili v Freming, kjer smo si na 
generalki najprej ogreli pete, pripravili 
obleke in se vrnili v Merlebach, kjer nas 
je čakala večerja in srečanje s predstavni
ki društva Slovenske katoliške misije in 
gospodom župnikom Jožetom Kaminom. 
Po večerji smo se odpravili nazaj v Frem
ing, kjer smo pripravili za člane društva in 
njihove povabljene goste celovečerni 
koncert slovenskih ljudskih plesov in 
pesmi. M e d gosti na tem koncertu sta 
bila tudi slovenski ambasador iz. Pariza 
gospod Jožef Kunič in državna sekretar
ka z Ministrstva za zunanje zadeve za 
Slovence po svetu gospa Magdalena 
Tovornik. Do lg aplavz na koncu 
celovečernega nastopa jc povedal več kot 
vse izrečene čestitke o uspešnem nastopu 
naših folkloristov, ki nastopajo pod vod
stvom mentorice Na ta še Hribar . Po 
končanem uradnem delu smo se ob zvok
ih harmonike s spremljavo članov našega 
društva zavrteli v ritmu domače glasbe, 
tudi gledalci so se nam pridružili, vse do 
zgodnjih jutranjih ur. 

DRUGI NASTOP V FREMINGU 

V nedeljo po maši, ki jo je opravil gos
pod Kamin v kapeli Slovenske katoliške 

misije, ogledu mesta Merlebach in kosilu 
smo se ponovno odpravili v Freming. 
Pred nabito polno dvorano - tokrat pred
vsem Francozov in Nemcev in, seveda, 
Slovencev, ki se iz kakršnegakoli razloga 
sobotne prireditve niso mogli udeležiti ali 
pa so si nastop ogledali drugič - so folk
loristi ponovno zaplesali in zapeli. 
Gledalci so bil i nad izvajanjem naše 
skupine navdušeni, saj so morali folk
loristi zaradi aplavza prekiniti s plesom in 
na koncu ponoviti dela programa. Po 
končanem uradnem delu, izmenjavi 
spominskih daril in zahval ter povabil na 
ponovno srečanje so naši glasbeniki 
ponovno zaigrali za ples in rajanje, ki je 
trajalo pozno v noč, saj je bil že ponedel
jek, ko smo se utrujeni odpravili počivat. 

Z VODIČKO PO PARIZU 

Na povabilo ambasadorja gospoda 
Kuniča smo se v ponedeljek zgodaj zju
traj odpravili proti Parizu. Z nami sta bili 
tudi gospe Jožica Curk in Ivanka Kastel-
ic kot vodički do Pariza. Pred kongresnim 
centrom v Parizu nas je pr ičakala 
uslužbenka slovenske ambasade, ki nas jc 

popeljala na ogled po mestu. Videli smo 
Elizejske poljane, Slavolok zmage. 
Obelisk, ki ga je Napoleon pripeljal iz 
Egipta, Notredamsko katedralo, 
spomenik princesi Diani, Louvre in še in 
še drugih znamenitosti - vseh ne moremo 
našteti. Seveda, brez vzpona na znameni
ti Eifflov stolp, ki je visok kar 320 metrov, 
in pogleda z njega na Pariz ni šlo. Skrat
ka, nepozaben dan, ki nam bo ostal v tra
jnem spominu. 

Pozno zvečer smo se iz Pariza odprav
il i proti domu. V Merlebachu smo 
odložili še naši dve spremljevalki, se jima 
zahvalili za preživeti dan in se nato 
odpravili na dolgo pot domov. 

21 UR VOŽNJE PROTI DOMU 

V torek popoldan, po 21 urah vožnje, 
smo prispeli domov utrujeni, vendar 
zadovoljni in polni prijetnih vtisov in 
spominov ter z eno veliko željo: da se 
kmalu spet vrnemo med ljudi, ki nam 
dajejo občutek, da jim z našim obiskom 
prinesemo košček domovine in nas spre
jmejo kot svoje. 

N.Č. 

FS Vidom Šentvid pri Stični in FS Zagradec pred sedežem Slovenske katoliške misije v 
Merlebachu. 

F E S T I V A L STIČNA V A B I 
Zdaj je že v polnem teku Festival 

Stična, ki zajema področja glasbe, 
gledališča in likovne umetnosti. 
Pobuda zanj je prišla iz študentske 
gledališke skupine Drzne in lepi, ki 
se je s svojim dosedanjim delom že 
večkrat dokazala kot ena boljših 
amaterskih gledaliških skupin v 
Sloveniji. Namen festivala jc dvigo
vati kulturno zavest ljudi s širšega 
območja, jim predstaviti slovenske 
vrhunske ustvarjalec, pomagati uvel
javljati kakovostne amaterske 
skupine in nenazadnje pridobiti del 
sredstev za obnovo obstoječe kul
turne infrastrukture in delovanje 
Kulturnega društva Stična. 

Programska shema letošnjega fes
tivala presega lansko tako po številu 
prireditev kot po kakovosti izvajal
cev. V Stično letos tako prihaja ena 
najboljših slovenskih pevk jazz in 
pop glasbe Alenka Godec. Poleg nje 
bodo v glasbenem delu festivala 
nastopili še Papirniški pihalni 
orkester Vevče, ki se bo predstavil 
predvsem s klasično glasbo s solis
tičnimi vložki in koračnicami, Big 
band Grosuplje pa s znanimi jazz in 
pop skladbami, kot so Pink panterje
va pesem, Zemlja pleše in druge. 

Pred nami je že drugi del festivala, 
in če se ga do sedaj niste utegnili 
udeležiti, boste mogoče našli kaj 
časa ali volje za naslednje prireditve. 
Na gledališki oder v Stični prihaja 
Gašper Tič s komedijo Joooj, tako 
sem prišel na svet, Prosvetno društvo 
Horjul z zmagovalno predstavo 
letošnjega Linhartovega srečanja 
amaterskih gledaliških skupin 
Lepotno kraljico Lcenano in Teater 
Pozitiv s krajšo plesno predstavo. 
Poleg tega Festival Stična v sodelo
vanju z gledališko skupino Drzne in 
lepi ter Simono Zore Ramovš 
pripravlja novo gledališko predstavo 
z naslovom Kako pasti v...Ljubezen. 

Organizatorji pa niso pozabili na 
najmlajše, saj bodo vsako nedeljo na 
sporedu lutkovne predstave. Ves čas 
festivala bo v prostorih Slovenskega 
verskega muzeja Stična na ogled 
razstava akademske slikarke Darje 
Srcbnik, v dvorani K D Stična pa del, 
nastalih na slikarski koloniji. V 
spremljevalnem programu festivala 
bo na sporedu okrogla miza o prob
lemih amaterskega teatra, ki jo bo 
vodil režiser skupine Drzne in lepi 
Igor Gruden, literarna večera 
Polone Glavan in Jurija Hudobna 
ter potopisna predavanja Ane Jcšc, 
Andreja Ficka, Mateja Kovačiča in 
Gregorja Piskarja. 

Poudarili pa bi radi šc izobraževal
ni del festivala z delavnico izraznega 
plesa in bobnarsko delavnico afrišk
ih ritmov, ki sta namenjeni vsem ki 
jih ti dve stvari zanimata. Interesenti 
ne potrebujejo predhodnega znanja 
niti inštrumentov, prijave in dodatne 
informacije pa so na voljo na tele
fonski številki 041 60 47 00 (Roman). 
O programu festivala pa ste bili 
podrobneje obveščeni na vaših 
domovih, radiu Zeleni val in na 
spletni strani www.kd-sticna.si. 
Vstopnice so na voljo v Klubu Teater 
Stična in študentskem servisu Sigma 
team v Ivančni Gorici , eno uro pred 
predstavo pa še v dvorani K D Stična. 
Želimo si, da bi se festivala udeležili 
vsi občani Ivančne Gorice in nam s 
tem dali podporo in spodbudo za 
prihodnje, še boljše festivale. ( M L ) 

O PREDSTAVI 
GLEDALIŠKE SKUPINE 

DRZNE IN LEPI 
K ogledu predstave vas člani 

skupine vabijo z besedami: 
Omnibus ljubezni. Jc pač tako, da 

ljubezen ostaja večno vznemirljiva 
tema. Naj si sposodimo Julijine 

besede iz predstave: 
"Pa saj želim le to, kar že imam: 
dobrota in ljubezen v srcu mojem 
brezmejni sta, brezdanji kot 

morje; 
čim več ti podarim, tem več imam, 
zakaj oboje v meni je brez kraja." 
Predstavi daje okvir lirika: Charles 

Baudclairc - Njej, ki je mimo šla, in 
pesem iz Carminc Buranc - Preklete 
lipe tam ob poti, kot moški in ženski 
princip doživljanja ljubezni. Med 
njiju so umeščeni trije zveneči dram
ski odlomki: William Shakespeare -
Romeo in Julija (balkonski prizor), 
Tcnnesscc VVilliams - Tramvaj pože
lenja (dialog Mitch in Blanche) ter 
dramsko delo slovenskega sodobni
ka Milana Kleca - Vsega je kriva 
Marjana Dcržaj (usodna scena v 
Francetovem stanovanju). 

Predstava je primerna za vse, ki 
ste nenasitni v ljubezni: servirali vam 
jo bomo kot ljubeznensko sanjo, kot 
kruto realnost pa tudi kot razigrano 
komedijo. Predstava potrjuje 
Ljubezen za večno mladenko, čeprav 
se moda, stili, stoletja in omame 
menjajo. 

O REŽISERKI 
PREDSTAVE 

Simona Zore Ramovš jc študij igre 
zaključila v Moskvi na akademiji 
GITIS - RATI , ki jo jc ustanovil prvi 
igralski metodik Stanislavski. Po 
študiju je bila avtorica, producentka 
in režiserka naslednjih predstav: 
P T I C A V Z E N I C I S O N C A 1096/97 
ter 1997/98, J A Z PA T E B I S A M I , 
D R A G A , Ž E L E L S E M D O P A S T I 
2000/0] (v produkciji J S K D OI 
Ivančna Gorica), S P L E E N , C E S T 
M O I 2000/01 (koprodukcija A R S 
RAMOVŠ in P T L Ljubljana). 

Aktivna jc tudi v pedagoškem 
delu. Igro poučuje uka željne 
amaterje vseh generacij po vsej 
Sloveniji. 

OBNOVA KRŠKE KULTURE 
Na Krk i so se odločili, da novo sezono začnejo osveženo. Tako imajo novega predsed

nika, osvežujejo prostore in na novo preštevajo svoje vrste. Mladinska gledališka 
skupina ima novega režiserja, znanega slovenskega igralca Žige Saksida, s katerim so 
imeli že prvi sestanek. Sestali so se tudi člani pevskega zbora in vsi, ki pripravljajo 
božični koncert v Krški jami. 

VOKALNI KVARTET STIČNA 
Kaj počnejo fantje Stiškega kvarteta, se sprašujete. Te dni se pripravljajo na državno 

revijo vokalnih skupin, saj bodo tja odpotovali kot edina vokalna skupina iz naše občine. 
Vadijo pa tudi žc repertoar pesmi za adventno petje na Dunaju, kamor se bodo podali 
ob koncu novembra. 

NATAŠA POLAJNAR FRELIH NAPISALA KNJIGO 0 
BAROČNIH ČRNIH OLTARJIH 

Nataša Polajnar Frelih je končala študij umetnostne zgodovine in etnologije na Filo
zofski fakulteti in za svoje diplomsko delo leta 1992 prejela fakultetno Prešernovo 
nagrado za š tudente. O d leta 1995 je kustosinja v Slovenskem verskem muzeju v Stični, 
ki se je sedaj podpisal tudi kot izdajatelj knjige o baročnih črnih oltarjih, ki jo je 
napisala. Knjiga pravzaprav govori o oltarjih, ki izhajajo iz ljubljanskih kamnoseških 
delavnic, v njej pa najdemo tudi prižnico iz zagraške cerkve Brezmadežnega spočetja 
Device Marije. 

DARJA GR0S RAZSTAVLJA 
O Darji Gros smo že pisali. Z a svojo diplomsko delo o 

deforestaciji Amazonije je prejela Prešernovo nagrado za štu-
j B d e n t e . Potem se je odpravila na pot, kjer je nastalo veliko 
™ fotografij. Te je, še z nekaj prijatelji, združila v fotografsko 

razstavo Peru- po poteh inkovske civilizacije, ki si jo je 
Bmogoče ogledati v avli Filozofske fakultete v Ljubljani. Precl-
Iv idoma naj bi še letos del njene razstave videli tudi v ivanški 
•(knjižnici. 

POLONA GLAVAN IZDALA SVOJ PRVI 
ROMAN 

Domačinko Polono Glavan poznamo kot neutrudno 
pisateljico. Tako ima v rokah, kljub svoji mladosti, svoj 
prvi roman z naslovom Noč v Evropi. Izšel je pri založbi 
Beletrina, domačemu občinstvu pa ga bo prvič predstavi
la na Festivalu Stična. Obširnejši pogovor z njo bomo 
objavili v naslednji številki Klasja. 

KIPARSKA IN SLIKARSKA RAZSTAVA V LIKOVNI 
GALERIJI V ŠENTVIDU 

V petek, 28.9., so v likovni galeriji v Šentvidu pri Stični odprli pregledno društveno 
razstavo, ki prikazuje, kaj vse so člani ustvarili v tem letu. Na ogled so postavili tudi 
kiparske izdelke iz kiparske delavnice, ki je med poletjem potekala v Fiesi. Tudi vas 
vabijo na ogled. 

TRETJI DEL TRILOGIJE 0 0GENJČKU 
V novembru 2001 (v času knjižnega sejma) bo izšel drugi del trilogije o Ogenjčku: 

O G E N J Č E K IN N O Č N A LUČKA avtorice Sabine Koželj Horvat iz Zagradca ob Krk i 
z ilustracijami Milanke Fabjančič. Hkrati prihaja Ogcnjček tudi na hrvaške knjižne 
police - v prevodu se imenuje Plamičak in ga bo med hrvaške bralce pospremila ugled
na založniška hiša I Z V O R I iz Zagreba. 

V kratkem bo Radio Ognjišče predvajal radijsko igro, posneto v sodelovanju z 
Mohorjevo družbo: Sabina K. H . - N E ŽIVI Č L O V E K S A M O O D K R U H A . 

R T V Slovenija pa bo predvajala pravljico za lahko noč SIVI L A S in radijsko igro za 
otroke KOKOŠKE S K O R O Š K E . 

Še kratek odmev na dogodek. Odlomek iz prve knjige O G E N J Č E K IŠČE 
OGNJIŠČFi so 24. septembra 2001 predstavili v Celju na slovesni akademiji ob 150. 
obletnici ustanovitve Mohorjeve družbe, ki so se je udeležili ugledni predstavniki iz 
slovenskega kulturnega, verskega in političnega življenja. Ob tej priložnosti je predsed
nik Milan Kučan Mohorjevi družbi podelil tudi najvišje državno priznanje. 

Sabina K. Horvat 

KNJIŽNICA V IVANČNI GORICI 
Knjižnica Grosuplje - enota Ivančna Gorica 

Cesta II. grupe odredov 17, 1295 IVANČNA G O R I C A , 
(v bivših prostorih Traiga) 

tel.št.: 01/7878-121, http://www.gro.sik.si, e-mail:sikivancna@gro.sik.si 

ODPRTA: 
pon. in sre. od 13. do 18. ure 

tor. in čet. od 9. do 14. ure 
pet. od 12. do 17. ure 

POSLOVANJE: po Poslovniku knjižnice za knjižnično mrežo 
Knjižnice Grosuplje (v prilogi cenik in pravila za uporabo osebnih raču
nalnikov): dostopen na Internetu in v knjižnicah 

DODATNE DEJAVNOSTI: 
• ure pravljic, igralne ure s knjigo (primerno za otroke od 5. do 10. leta 

starosti): odvijajo se po koledarju prireditev: prva ura pravljic bo 17. 
oktobra ob 17. uri 

• likovne razstave: trenutno je v knjižnici razstava kopij ilustracij Franc
eta Kogovška iz knjige Deseti brat 

• knjižni kviz za osnovnošolec: na Internetu pod 
http://www.gro.sik.si/kviz.htm; jesenska uganka že čaka, da jo rešite 

• bralni krožek za mladino in odrasle Rastcmo s knjigo: Prvo srečanje 
letos bo 10. oktobra ob 17. uri. 

• medbibliotečna izposoja, poizvedbe po Internetu, zakupljena baza 
IUS-Info (pravniška baza), poučni CD-romi , kasete, videokasete, 
časopisi... 

http://www.kd-sticna.si
http://www.gro.sik.si
mailto:sikivancna@gro.sik.si
http://www.gro.sik.si/kviz.htm
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Po petem kolu prvenstva druge slovenske nogometne lige NK Livar Ivančna Gorica vodi 

D E S E T K R A T S O Z A T R E S L I 
MREŽO N A S P R O T N I K O V 

in gostilniškega življenja. 
Zavedamo se, da podjetja in obrtniki 

vsak tolar težko zaslužijo, zato se ob tej 
priliki za vso pomoč iskreno zahvaljuje
mo generalnemu pokrovitelju, Livarju, 
županu, svetnikom Občine Ivančna Gor i 
ca ter vsem drugim sponzorjem, ki ste 
nam omogočili uspešno in z dobrimi 
špor tn imi rezultati kronano delo v 
Nogometnem klubu Livar Ivančna Gor i 
ca. Tudi z vašo pomočjo bodo mladi, ki se 
ukvarjajo s športom, dozoreli v rod, na 
katerega boste oziroma bomo lahko 
ponosni. Brez resnega dela in vlaganj pa 
žal tudi rezultatov ne moremo pričako
vati. 

Predsednik NK Livar 
Ivančna Gorica, 

Jaka Sever 
Zanimanje gledalcev za nogomet 

narašča, vsako tekmo si v povprečju ogle
da petsto ljudi 

Z a marsikoga je pivo mesto nogomet
nega kluba ( N K ) Livar Ivančna Gorica 
po petem kolu veliko presenečenje v 
drugi slovenski nogometni ligi. Seveda to 
velja le za nepoznavalce kluba, saj so 
dobri rezultati predvsem odraz orga
niziranega dela, dobrega izbora trenerja 
in igralcev ter kančka športne sreče. Kot 
sem že napisal, na veliko veselje prijatel
jev nogometa v Ivančni Goric i in okolici 
ter v ponos generalnemu sponzorju -
Livarju - se po petem kolu druge 
slovenske nogometne lige ekipa N K 
Livar Ivančna Gorica drži na zavidljivem 
prvem mestu. 

Na petih nogometnih tekmah so člani 
desetkrat zatresli mrežo nasprotnikov, 
prejeli pa le en gol in do tega kola ostali 
neporažena ekipa. Klub se lahko pohvali 
z dobrim obiskom gledalcev na domačem 
terenu, saj si vsako tekmo v povprečju 
ogleda več kot petsto gledalcev. 

V KLUBU VEČ KOT 120 MLADIH 

Poleg članske ekipe v klubu trenira in 
igra še več kot 120 mladih nogometnih 
navdušencev, ki sproščajo svojo mladost
no energijo na travnatem igrišču. S tek
mami mladih smo začeli komaj septem
bra, zato tudi še ni vidnejših rezultatov, 
razen lepe zmage (4 proti 0) mladinske 
ekipe v Litij i . V klubu smo veseli športnih 
in delovnih dosežkov, zato upamo, da 
bomo kljub nekaterim težavam še naprej 
beležili dobre rezultate. 

DOBRO SODELOVANJE Z 
LIVARJEM 

Organizirano delo z mladimi in obstoj 
članov v II. slovenski nogometni ligi 

zahteva tudi precej denarja, ki ga nepro
fesionalni klub od sponzorjev zelo težko 
dobi. Zato smo veseli dobrega sodelovan
ja z generalnim pokroviteljem - Livarjem 
-, ki z veliko odgovornostjo spremlja 
razvoj in napredek kluba. Hvaležni smo 
tudi za pomoč in razumevanje Občine 
Ivančna Gorica, saj se zavedamo, da 
bomo le s skupnimi močmi lahko nad
gradili dosedanje delo in še izboljšali 
športne dosežke. 

OD AVGUSTA V NOVIH 
PROSTORIH 

Ponosni smo na lepo urejeno igrišče in 
tribuno za gledalce, še posebej pa na 
nove klubske prostore (slačilnice, sani
tarije itd.), ki smo jih začeli uporabljati 
avgusta. Zaradi tc investicije je N K 
začasno zašel v finančne težave, ki jih 
bomo poskušali rešiti. Ker ne bo več 
večjih investicijskih vlaganj, smo 
prepričani, da bomo v naslednjih letih 
zmogli zbrati dovolj sredstev za dvig 
kakovosti dela in usposabljanje trenerjev 
ter igralcev in s tem tudi dobrih športnih 
rezultatov. 

ŠPORT ZA LEPŠO MLADOST 
Veseli smo spoznanja, da zanimanje za 

nogomet tudi v Ivančni Goric i narašča, 
saj so številni gledalci oziroma navijači, 
med njimi je tudi veliko članov kolektiva 
Livarja, dodatna vzpodbuda za igralce in 
člane vodstva nogometnega kluba, ki v 
delu z mladimi vidimo tudi vzgojno plat 
športa. Naš generalni pokrovitelj, podjet
je Livar, v okviru svojih zmožnosti in 
glede na dejavnost, s katero se ukvarja, 
veliko denarja vlaga v ohranjanje ter 
varovanje naravnega okolja, sredstva, ki 
j ih namenja špor tn im aktivnostim 
mladih, pa bodo mladino obvarovala 
pred škodljivimi vplivi brezdelja, mamil 

VABILO 
Spoštovani mladi prijatelj! 
Septembra so se po dolgih in "utru

jajočih" počitnicah zopet odprla šolska 
vrata. V Nogometnem klubu Livar 
Ivančna Gorica smo začeli nogomet
no sezono 2001/2002 in k sodelovanju 
vabimo nove člane v starosti od osem 
do 15 let, ki si želijo fizične sprostitve 
na igrišču in hočejo pridobiti oziroma 
utrditi tudi nogometne izkušnje. 

Ob dejstvu, da je učenje na prvem 
mestu, Vas vabimo, da se po 
končanem pouku pridružite naši že 
več kot 120-č.lanski ekipi nogometnih 
navdušencev, ki sprošča mladostno 
energijo na travantem igrišču v Ivančni 
Gorici. 

V igri z žogo se učimo osnov 
nogometa, strpnega dela v skupini ter 
iščemo nadarjene nogometaše, ki 
bodo čez leta na nogometnih igriščih 
po Sloveniji in tujini s ponosom 
zastopali barve NK Livar Ivančna 
Gorica. 

Če ste stari osem let, pridni v šoli in 
Vas navdušuje nogometna igra, Vas 
vabimo, da se nam pridružite. Pogov
orite se s starši in po telefonu na 
številko 041-580-392 pokličite Dušana 
Kaslelica, ki vam bo povedal, kdaj se 
lahko oglasile v prostorih NK Livar, da 
se dogovorite o pogojih vpisa in sode
lovanja v našem klubu. 

Predsednik N K Livar 
Ivančna Gorica 

Jaka Sever 

NK LIVAR 
IV. GORICA 

VZTRAJA PRI 
VRHU 

O d zadnjega zapisa v Klasju je članska 
ekipa N K Livar Ivančna Gorica odigrala 
še štiri kroge, in to zelo dobro. Šele v 8. 
krogu je doživel prvi poraz, in sicer proti 
drugouvrščeni ekipi v 2. ligi, proti Zagor
ju, na njegovem igrišču. Rezultati po 
posameznih krogih: 
5. krog: 
Livar Iv. Gorica : Nafta 2: 0 
6. krog: 
Dravinja : Livar Iv. Gorica 1 : 1 
7. krog: Livar Iv. Gorica : 
Feroterm Lenterm 4 : 2 
8. krog: 
Zagorje : Livar Iv. Gorica 3 : 0 

Vrstni red najboljših po osmih krogih: 
1. Dravograd 22 točk, 2. Zagorje 19 
točk, 3. Aluminij 16 točk, 4. Livar Ivanč
na Gorica 15 točk (4 zmage, 3 remiji in 1 
poraz, razlika v golih: 15 : 7), 5. Ljubljana 
14 točk. 

Zanimivo, da je na zadnjem - 16. 
mestu - Elan iz Novega mesta z vsega 
tremi točkami. 

V naslednjem krogu igra Livar doma 
proti prvemu favoritu 2. lige in trenutno 
vodeči ekipi -Dravogradu. 

Simon Bregar 

Občinska liga v malem nogometu 

VISNJEGORCI 
N A P R E D U J E J O V 1. LIGO 
Dva kroga pred koncem letošnje občinske lige v malem nogometu je marsikaj že 

jasno. Predvsem to, da bosta naslednje leto v prvi ligi igrali ekipi Baroni višnjegorski in 
Prince puh. Katera ekipa bo poleg K M N 2. liga (le-ta je bila zaradi neupoštevanja prav
il izključena iz prve lige) še zapustila prvo ligo, pa še ni jasno. Prav tako še ni odločeno, 
kdo bo prvak lige in kdo drugi, tretji.. . Največ možnosti za prvo mesto ima ekipa M l a 
dost Astlak (Artiža vas), za drugega pa Mizarstvo Trunkelj Krka. Prvi dve mesti sta še 
posebej zanimivi, saj vodita na medobčinsko prvenstvo, ki bo letos 14. oktobra pri nas. 

Vrstni red po šestnajstih krogih: 
1. L I G A : 

1. Mladost 13 tek. 10 zm. 1 remi 2 por. 31 t., gol r. 62: 30 + 32 
2. Mizarstvo Trunkelj Krka 12 8 2 2 26 40:26 + 14 
3. Bife pri Matjažu & I. Angro 13 7 2 4 23 47:29 + IS 
4. Snop bar 14 6 3 5 21 47: 47 0 
5. Dixi 12 5 4 3 19 45: 32 + 13 
6. Klanček Šentvid 12 3 2 7 11 21:40 - 19 
7. Dixi 2 12 1 2 9 5 34 : 71 - 37 
8. Mi-x dnevni bar 12 1 2 9 5 19:40 -21 
Dixi 2 je v medsebojnih tekmah boljši OC ekipe Mi-x dnevni bar 

2. L I G A : 
1. Baroni višnjegorski 14 tek. 12 zm 1 re. 1 por. 37 t„ gol r. 56:17 + 39 
2. Prince pub 14 11 2 1 35 79: 22 + 57 
3. Antonač 14 9 0 5 27 42: 38 + 4 
4. Dob 15 8 1 6 25 51: 41 + 10 
5. Topp 15 7 2 6 23 59:38 + 21 
6. Dnevni bar Rosa 14 5 2 7 17 50: 49 + 1 
7. Temenica 14 4 (1 K) 12 39:67 - 28 
8. Vir idin hram 14 2 1 11 7 25:70 - 45 
9. Slemenice 14 1 1 12 4 19:78 -59 

Simon Bregar 

Karateisli nastopajo na tekmovanjih in si prizadevajo za višje stopnje pasov 

U S P E Š N I I V A N Č A N I 
Karateisti iz Ivančne Gorice so uspešni 

tako na tekmovalnem področju kot pri 
izpitih za višje pasove. Na državno tek
movanje za osnovnošolce je odšla naša 
najmlajša tekmovalna ekipa, ki seje za to 
pripravljala še na dodatnih treningih. Na 
teh je bil poudarek na tehničnem in tak
t ičnem načinu borbe, kondicijski 
pripravljenosti kot tudi spoznavanju 
novih sodniških pravil. Tekmovanje je 
potekalo v lepi športni dvorani v Sevnici 
19. maja 2001, in sicer v katah in športnih 
borbah. Naši tekmovalci so nastopili v 
športnih borbah po posameznih kate
gorijah med mlajšimi in starejšimi dečki, 
in sicer: 

Pr imož Kastelic je med starejšimi 
dečki do 65 kilogramov dosegel 2. mesto, 
Robi Janežič je bil med starejšimi dečki 
do 60 kilogramov drugi, Franci Grajš 
med starejšimi dečki do 60 kilogramov 
tretji, Martin Urbančič pa med mlajšimi 
dečki do 40 kilogramov drugi. 

Z leve proti desni: čepi Martin, stojijo 
Franci, Robi, Primož, spremljevalca na 
tekmi: David Jermol in Jože Kastelic. 

ČLANI NA SLOVENIJA 
OPEN 

Na mednarodnem turnirju Slovenija 
open v Sevnici 22. septembra 2001 je 
nastopila naša članska ekipa v sestavi: 
Vesna, Grega in David, in sicer 
posamično po posameznih težnostnih 
kategorijah. Na tem tekmovanju so 
nastopili tekmovalci iz Češke , B i H , 
Hrvaške, Italije, Jugoslavije, Romunije... 
Nekateri naši tekmovalci so takrat prvič 
dobili možnost, da sploh nastopijo na 
mednarodnem turnirju, kajti Za udeležbo 
na takem turnirju morajo dosegati že 
konstantne rezultate na ostalih medklub-
skih in državnih tekmovanjih. Sama 
konkurenca na turnirju je bila zelo 
močna in raznolika. Naši tekmovalci so 
navkljub močni mednarodni konkurenci 
dosegli naslednje rezultate: 

Vesna Kralj v kategoriji špor tne borbe 
članic v absolutni kategoriji odlično 2. 
mesto, Grega Kastelic v kategoriji 
špor tne borbe med člani do 80 kilo
gramov pa 5. - 8. mesto. 

IZPIT ZA RJAVI PAS 
Julij je bil za Zlata, Davida, Gregorja 

in Mateja zelo naporen, saj so se zadnje
ga pol leta intenzivno pripravljali na izpit 
za višjo stopnjo pasu, in sicer za 1 kyu 
(rjavi pas). Če narediš izpit za rjavi pas, 
postaneš pripravnik za mojstrski pas 1. 
dan (črni pas). Izpiti do modrega pasu se 
opravljajo v klubu, za rjavi pas in vse višje 
pasove pa pred skupino mojstrov, ki ji 
predseduje naš tehnični mentor, glavni 
inštruktor Sankukai karateja v Sloveniji, 
Vlado Paradižnik, 5. dan. Izpiti za 
najž.lahtnejše in najtežje dosegljive 
pasove v karateju so potekali v Ljubljani. 
Preden se je začelo, je bilo v zraku čutiti 

tremo in napetost, ko se je polaganje 
začelo, pa je bilo slišati le pokanje kimon 
in žvižganje rok in nog. Naš tehnični 
mentor zahteva poleg uspešnosti na tek
movanjih tudi zadostno število borbenih 
točk, kar je pogoj, da se sploh lahko pri
javiš na ta izpit. Poleg predpisanih 
tehnik, ki jih mora vsak posameznik 
narediti t ehn ično brezhibno, je zelo 
pomembno pravilno dihanje, pravilna 
kontrakcija posameznih mišičnih skupin 
pri izvajanju udarcev ter uporaba 
sankukai principa v vseh elementih pola
ganja. Tega dne je 17 fantov in deklet 
opravljalo izpit za rjavi pas (1 kyu), toda 
kljub vloženemu trudu, velikim željam in 
pr ičakovanjem so preizkus uspešno 
opravili trije fantje in eno dekle. Iz naše
ga kluba sta bila uspešna kar dva: Zlato 
in David. 

ZLATO KRISTAN 
se s karatejem nepretrgoma ukvarja že 

od leta 1989. Je demonstrator karateja, v 
klubu že več let dela z mladimi, trenutno 
pa zelo uspešno vodi karate sekcijo v 
Šentvidu pri Stični. Sam pravi, da je s 
pomočjo karateja postal popolnoma 
drugi človek, saj mu je karate izziv in 
način dopolnjevanja in spoznavanja 
samega sebe in drugih. Pri treningih jc 
spoznal, kaj pomeni stavek: "Voda obrusi 
kamen." Vsi vemo, da je kamen trši od 
vode, vendar ker je voda vztrajna, obrusi 
kamen. 

DAVID JERMOL 
se je začel s karatejem spoznavati že v 

pionirski skupini, nato za krajši čas 
prekinil s treningom, resno pa je 
ponovno začel leta 1998. Oktobra 2000 je 
tudi diplomiral na fakulteti za elek
trotehniko v Ljubljani. Po izpitu je dejal, 
da se je zelo razveselil, ko je diplomiral, 
še bolj pa, ko je osvojil višji pas. Prav pri 
treningih karateja je spoznal, kaj pomeni 
stavek: "Vaja dela mojstra." Tudi tako se 
naučiš biti vztrajen, kar je s pridom 
uporabil tudi pri študiju. Zdaj se želi 
dokazati tudi na tekmovalnem področju. 

VZTRAJNOST JE 
ČAROBNA PALICA 

Kot vidimo, je treba veliko volje in 
vztrajnosti, da človek doseže svoj cilj. 
Brez vztrajnosti imamo bolj malo upanja 
za uspeh. Vztrajati pomeni: vzdržati in se 
truditi do konca, ostati trden in zvest svo
jemu cilju. Vztrajati je sposobnost 
vzdržati boleč ino, pritisk, utrujenost, 
obup in razočaranje. To je čarobna pali
ca, s katero lahko trenutni neuspeh spre
menite v trajni uspeh, poraz pa v zmago. 
Tisti, ki se jim je posrečilo priti do vrha, 
imajo vsaj eno skupno lastnost -
V Z T R A J N O S T . 

PRIDRUŽITE SE NAM 
Če se želite spoznati s karatejem in 

preizkusiti svojo hitrost, moč, odločnost, 
samozavest, vas vabimo, da se nam 
pridružite. V skupini šolskih otrok in 
mladine je poudarek na razvoju 
motoričnih sposobnosti in zagotavljanju 
čim širše baze gibalnih informacij in 
izkušenj, ki služijo kot dober temelj za 
prihodnost. Primerna športna aktivnost v 
času pubertete pozitivno vpliva tako na 
telesni kot čustveni razvoj mladostnika. 
Preko špor ta pomagamo s ta r šem pri 
vzgoji otrok; le-ti se naučijo premagovati 
strah, nesamozavest, poraz. Najbolj 
pomembno pa je, da se mladi zavejo, da 
se je treba potruditi za uspeh in zmago 
ter tako premagati težave na svoji živl
jenjski poti. 

Jože Kastelic 

Z leve proti desni sedijo: Tomaž, Gregor, Vesna, Zlato, David, Matej in še ena Vesna. 
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ZMAGA TORCIDE NA KRKI 
Na Krk i seje v soboto, l . septembra, odvijal tradicionalni turnir v malem nogometu, 

ki se ga je udeležilo 10 ekip iz bližnje in daljne okolice. Ekipe so bile razdeljene v tri 
predtekmovalne skupine, iz katerih sta se po dve ekipi uvrstili naprej, med šest 
najboljših. Polfinalni pari in rezultati so bili taki: 

Okrepčevalnica Zora : Torcida 2 : 2, po kazenskih strelih 5 : 6 
Casino Salzburg : Mladost 1 : 2 
Vasy d.o.o. : Mizarstvo Trunkelj Krka 3 : 3, po kazenskih strelih 9 : 8 
V finalni del so se torej uvrstile ekipe Torcida, Mladost in Vasy d.o.o. Le-te so se po 

sistemu vsaka z vsako pomerile za prvo mesto. Rezultati in končni vrstni red najboljših: 
Torcida : Mladost 4 : 1 
Torcida : Vasy d.o.o 4 : 2 
Vasy d.o.o : Mladost 3 : 3 
Končni vrstni red: 
1. Torcida, 2. Vasy d.o.o., 3. Mladost, 4. do 6. mesta: Mizarstvo Trunkelj Krka, Zora 

in Casino Salzburg. 
Z a najboljšega vratarja turnirja je bil proglašen Šcvko Redžič iz ekipe Mladost, za 

najboljšega strelca pa stiski matador Jože Jeraj, ki je bil tokrat zelo razigran v ekipi Vasy 
d.o.o. Tekme je na standardno dobrem nivoju sodil Slavko Randjelovič - Šerif. 

Organizatorji - Špor tno društvo Krka pod vodstvom neumornega Jožeta Mišmaša ml. 
- so dobro organizirali tekmovanje in pripravili lepe nagrade za najboljše. Le-te so 
prispevali: Mizarstvo Trunkelj Krka, Zlatarstvo Tadina in S D Krka. Na koncu je bilo 
organizatorjem naklonjeno tudi vreme, tako daje prireditev lepo uspela. 

Simon Bregar 

ŠE OBSTAJAJO POŠTENI LJUDJE IN KOREKTNO 
POSLOVANJE V NLB V IVANČNI GORICI 

Sem starejša upokojenka. 3. septembra 2001 sem šla na bankomat v Ivančni 
Gorici , da bi dvignila 30.000 tolarjev. Toda starost dela svoje. Vzela sem 
bančno kartico, denar pa pustila v reži bankomata. 

Naslednji dan sem se oglasila v N L B v Ivančni Gorici , kjer so mi povedali, 
da je neka gospa vzela denar iz bankomata in ga prinesla v banko. Bančni 
uslužbenci so ugotovili, da je bil denar resnično moj. Za veliko mero potr
pežljivosti in korektnega poslovanja sc jim iskreno zahvaljujem - tako sem 
dobila denar nazaj. Najlepša hvala! Še posebej se zahvaljujem neznani gospe, 
ki jc denar nesla v banko. Rada bi se j i osebno zahvalila. Če bere te vrstice, jo 
prosim, da se mi oglasi na telefonsko številko: 787 78 67. 

Katarina Oražem 

Č A S T I T L J I V A STOLETNA STAVBA NA 
STANTET0VI ULICI 

V središču Ivančne Gorice, nasproti železniške postaje v Stantetovi ulici, stoji hiša, ki 
so jo nekoč imenovali Zajčeva hiša. Letos slavi 100 let starosti. Zgradil jo je Jožef Zaje 
in v njej je imel klavnico, mesnico, gostilno ter zraven še veliko žago, ki so jo lani 
porušili. Po osvoboditvi (leta 1945) je prešla v last SLR V njej se je izmenjalo veliko 
stanovalcev, zdaj pa je v njej pet lastniških stanovanj, dve pa sta v lasti Občine Ivančna 
Gorica. 

Stanovalci ne dovolijo, da bi ta hiša propadala. Zato je hišni svet v zadnjih šestih letih 
poskrbel za ureditev okolice: podrli so neprimerne barake in povečali dvorišče. 

Zaradi visoke starosti te hiše je začela propadati tudi streha, a spet je bila v slogi moč. 
Stanovalci so se zbrali in s pomočjo vseh lastnikov in delno občine na novo prekrili stre
ho ter jo s tem rešili nadaljnjega propadanja. Obnovili so tudi fasado. 

Hišni svet se bo še naprej trudil za vzdrževanje, čeprav pride včasih med stanovalci 
tudi do nesoglasij. 

Edino, kar si 
prebivalci te hiše 
še želijo, je, da bi 
jim krajevna 
skupnost oziroma 
občina naredila 
asfalt do hiše, saj 
je cesta občinska. 
Tudi izgled bi bil 
drugačen , saj se 
hiša vidi s 
Sokolske ulice, 
vidijo jo pa tudi 
ljudje, ki čakajo 
na vlak na 
železniški postaji. 

Katarina 
Oražem 

V A B I L O N A PETI P O H O D 
P O LAVRIČEVI POTI 

Pohod po Lavričevi poti bo tudi letos 21. oktobra. Startno mesto je v Šentvidu pri 
Stični pred gostilno na klančku od osme do desete ure zjutraj. Tu bodo pohodniki 
najprej žigosali dnevnik in se okrepčali z ajdovimi žganci in mlekom. Pot, ki je dolga 17 
kilometrov, gre takole: Šentvid pri Stični - Velike Češnjice - Bukovica - Felič vrh -
Debeče - Sv. Lambert - Pristava nad Stično - Dobrava pri Stični - Gradišče - Lavričeva 
koča - Pristavlja vas - Šentvid pri Stični. Ob poti društvo podeželskih žena ter turistični 
delavci, planinsko društvo in krajani skrbijo, da nihče ni žejen ali lačen. ( K M ) 

Utrinek z lanskega pohoda po Lavričevi poti. 

v 
Na Dan Livarja so si gostje lahko ogledali obrata v Ivančni Gorici in Črnomlju 

V I V A N Č N I IMAJO NOVO 
KUHINJO Z JEDILNICO 

T 1 

Direktor Livarja Stane Ostennan in pogodbeni partner Janez Stujdohar sla odprla 
novo kuhinjo. 

Družba I M P Livar d.d. v septem
bru praznuje livarski praznik, ki so 
ga poimenovali Dan Livarja. Tudi 
letos so v soboto, 22. septembra 
2001, odprli vrata vsem, ki so si želeli 
ogledati livarni v Ivančni Gorici in 
Črnomlju. Vsako leto na ta dan pod
pišejo štipendijske pogodbe (letos so 
jih enajst), od tega šest v Ivančni 
Gorici , in predstavijo tudi kakšno 
novost. 

Tokrat so v Ivančni Gorici odprli 
novo kuhinjo z jedilnico, kjer bodo 
zaenkrat lahko malicali le zaposleni. 
"Če bo dovolj zanimanja drugih pod
jetij, bomo malice razvažali tudi po 
okolici," je povedal Janez Štajdohar, 
pogodbeni partner Livarja, in ome
nil, da zaposleni malice plačujejo s 
karticami, ki jih sicer uporabljajo za 
registracijo prihoda na delo. V 
Črnomlju pa so odprli novi del obde-
lovalnice. 

TIK PRED 
PRIDOBITVIJO 

CERTIFIKATA ISO 14001 
"Letošnje leto je za naše podjetje 

izredno pomembno. Prijavili smo se 
na razpis za poslovno odličnost, 
najpomembnejše pa je to, da smo tik 
pred pridobitvijo okoljskega ISO 
certifikata 14001, s katerim smo 
želeli doseči kar nekaj različnih cil

jev. Najvažnejši je bil, da uredimo 
podjetje na primernem nivoju 
ekološke sprejemljivosti za zapos
lene in lokalno skupnost, drugi pa, 
da z ureditvijo vseh spornih situacij v 
družbi zmanjšamo stroške poslovan
ja. Predstavniki podjetja B V Q I iz 
Ljubljane so pri nas že opravili pre
sojo in zdaj čakamo odgovor iz 
Anglije. Menda smo se na preverjan
ju dobro odrezali," jc povedal direk
tor družbe Livar Stane Osterman. 

IŠČEJO STRATEŠKE 
PARTNERJE 

Sicer pa so poslovni rezultati, ki so 
jih v družbi dosegli v prvi polovici 

• i 

leta, pod načrtovanimi, a prihodki so 
kljub temu pričakovani, saj je povsod 
zaznati manjše povpraševanje. Do 
zdaj so proizvedli in prodali za prib
ližno deset odstotkov manj od načr
tovanega, vendar enako kot lani v 
istem obdobju. Glede na trend 
upada v svetovnem merilu do konca 
leta napovedujejo še poslabšanje 
situacije. Vs i njihovi partnerji so 
zmanjšali svoja naročila za približno 
petino. Letošnji poslovni rezultat naj 
bi bil okrog pozitivne ničle, kar bi bil 
glede na tržne razmere zmeren 
uspeh. 

Zmanjšanje naročil partnerjev 
kompenzirajo z osvajanjem novih 
izdelkov pri istih ali drugih 
poslovnih partnerjih. Eden od ciljev 
je tudi iskanje strateškega partnerja, 
bodisi takšnega, ki bi potreboval 
dodatne kapacitete za svojo livarno, 
bodisi ulitke za svojo mehansko 
obdelovalnico. Lan i so začeli z 
dogovori z italijanskima partnerjema 
Rossi Motoriduttori in Officine 
Vimercati in vse aktivnosti jih vodijo 
k cilju strateškega partnerstva. Livar 
se je odločno napotil k cilju, da 
postane ena večjih mehanskih obde-
lovalnic v srednji Evropi. 

J. O. 

Na dan Livarja so imeli tudi zaposleni čas, "pozirati" za Klasje. 

SREČANJE P A R A P L E G I K O V V 
V A L V A Z O R J E V I H K R A J I H 

V soboto, 22. septembra, je 
Društvo paraplegikov ljubljanske 
pokrajine pripravilo srečanje članov 
v Valvazorjevih krajih, ki se ga je 
udeležilo 182 članov društva. Začelo 
se je z mašo v župnjiski cerkvi sv. 
Martina v Smartnem pri Litiji, ki jo 
jc daroval škof msgr. Jožef Kvas ob 
somaševanju treh duhovnikov: žup
nika župnije Šmartno pri Litiji g. 
Marjana Lampreta, člana Zveze 
paraplegikov Borisa Zakrajška in 
škofovega osebnega tajnika. 

Po maši nam je zgodovino stoletne 
šmarske cerkve predstavil župnik 
Lamprct, zgodovino kraja, okolice in 
pomembnih vaščanov pa direktor 
javnega zavoda Bogenšpcrk Peter 
Avbclj. Po tem uvodnem delu smo se 
zbrali na župnijskem dvorišču, kjer 
so nam prebivalci Šmartnega in oko
lice pripravili degustacijo domačih 
dobrot, ki j ih znajo pripraviti na 
veliko, okusnih načinov. Pot nas jc 
nato peljala čez Šmar tno proti 
gabrovski dolini, kjer jc bila nasledn
ja postaja naše prireditve. 

Pred "Pustovim mlinom" so nam 
zaplesali člani folklorne skupine 
K U D Šmartno pri Litiji , pozdravni 
nagovor pa so imeli tudi župan gos

titelj Mirko Kaplja, sveto
valec na uradu RS za 
invalide Damjan Jagodic in 
predsednik Društva Dane 
Kastclic. Po protoko
larnem delu smo v prijet
nem ambientu nadaljevali 
popoldansko družabno 
srečanje. 

Dane Kastelic 

Zupan Mirko Kaplja med 
paraplegiki. 

Romanje v Medjugorje ob 20 letnici Marijinega 
prikazovanja, 19.-21.10.01, cena 27.000 SIT, avtobus 

V ceni vključeno: avtobusni prevoz, 2 x polpenzion v hotelu 
*** , vstopnina za Plitvička jezera, vodenje izleta. Duhovno 
vodstvo zagotovljeno! 

Informacije: Si-line k.d., Polanškova 6, Ljubljana / 
tel-fax: 01 561 36 81 ali 041 737 717 
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gospodinjstva stran 
Jesen je že obiskala naše kraje, temperature so se v primerjavi s 

poletnimi že dobro spustile in nas pripravljajo na bližajočo se zimo. 
Iz omar smo že potegnili topla oblačila, listje dobiva čarobne jesenske 
barve, kmetje pospravljajo s polj še zadnje pridelke. Živahno je v 
vinogradih, Kjer so trte že razbremenili težkega bremena in ga varno 
spravili v kleti, ludi sadje je že v zabojih in shrambah. Car jeseni pa 
so tudi drobne radosti, kijih prinaša vsakodnevno življenje, za katere 
pa si vzamemo kar premalo časa. 

Deževje, ki je zadnje tedne dobro namočilo od poletne suše izsušeno 
zemljo, je pripomoglo k temu, da so začele rasti gobe. Kot naključna gobarka 
sem se tudi sama, seveda v dobri družbi, odpravila v gozd. Bera ni bila prav 
obilna, sem se pa pošteno utrudila. 

Kot nalašč me jc pot vodila mimo turistične kmetije Grofija. K o sem s svo
jimi prijatelji vstopila, meje prevzel vonj domačega čaja. Objela nas je toplota 
zakurjene kmečke peči in z gospodinjo smo se zapletle v prijeten pogovor. 
Postregla nam je vroč metin čaj, skupaj s pehtranovo potico. Po prigovarjanju 
nam je izdala svoj recept, po katerem peče to hišno dobroto. 

Zdravljenje z jabolčnim kisom: 
u Za znižanje krvnega tlaka in zmanjšanje živčne napetosti 
Trikrat na dan popijemo kozarec vode z dvema žličkama jabolčnega kisa ali 

po 3 do 4 kozarce jabolčnega soka. 

n Proti revmatičnim bolečinam v sklepih 
Čez noč obložimo obolela mesta s platnenimi krpami, namočenimi v 

jabolčni kis in rahlo ožetimi. Pričvrstimo jih s suhimi povoji. 

a Proti razširjenim venam 
Vsak večer in vsako jutro si zdrgnemo kožo prek razširjenih ven s čistim 

jabolčnim kisom. 

a Proti opeklinam 
Na opeklino nekajkrat nanesemo čist jabolčni kis. To bo preprečilo nas

tanek mehurjev in ublažilo bolečino. 

Aktivnosti D P Z 

IZLET NA GORENJSKO 
Tudi za članice DPŽ so se poletne počitnice iztekle. Naše jesensko-zimske 

aktivnosti smo začele s strokovno ekskurzijo na Gorenjsko. 
Na pot smo se odpravile kar s tremi avtobusi, saj je bilo zanimanje za tokratni 

izlet zelo veliko. Pridružile so se nam tudi članice sosednjih dveh društev. 
Pot nas je najprej vodila v Podbrczje, kjer smo si ogledale zanimivo kmetijo 

Jeglič. Sprejel nas je mladi gospodar Janko in nam povedal, da se ukvarjajo z živi
norejo, poljedelstvom in sadjarstvom. V hlevu imajo krave, zato oddajajo mleko. 
Na poljih sadijo zelje, zgodnji in pozni krompir, kitajsko zelje ter sejejo pšenico 
in koruzo za živino. V intenzivnem sadovnjaku pridelujejo jabolka in hruške. Vse, 
kar na kmetiji pridelajo, sami tudi prodajo - delno na tržnici, delno doma na kmeti
ji . V lanskem letu so prenovili domačo hišo, ki je pod spomeniškim varstvom. 
Ogledale smo si še eno izmed njihovih hladilnic za sadje, prostor za žganjekuho, 
sušilnico sadja in prodajalno na kmetiji. Seveda smo nekaj njihovih dobrot tudi 
kupile. Tik nad njihovo kmetijo se bohoti cerkev Marije sedem žalosti na Taboru. 
Ogledale smo si jo ob strokovnem vodstvu tamkajšnjega župnika. 

Med svojimi sadovnjaki nas je sprejel mladi gospodar Janko Jeglič. 

V delno oblačnem vremenu smo preko mejnega prehoda Ljubelj zapustile 
rodno Slovenijo ter pokukale še malo na sosedov zelnik. Spremljala nas je naša 
stalna vodieka ga. Ivanka in nam povedala marsikaj zanimivega o avstrijski Koroš
ki, kamor smo bile namenjene. Po ogledu nekaterih zgodovinskih znamenitosti 
smo se na Vrbskem jezeru vkrcale na ladjo, ki nas je odpeljala novim dogodivšči
nam naproti. V prijetnem vzdušju, izza oblakov je pokukalo celo sonce, smo se 
predajale užitkom vožnje. Občudovale smo urejenost turističnih naselij ob jezeru, 
se čudile neštetim barvnim kombinacijam različnega okrasnega cvetja ob obali ter 
si ogledale nekaj zgodovinskih znamenitosti na otoku, kjer smo se po dobri uri 
vožnje izkrcale. Po ponovnem vkrcanju na ladjo smo pot nadaljevale proti mestu 
Vrba, kjer so nas že čakali naši avtobusi. Ko smo še pomalicale dobrote, ki nam jih 
je zopet prispevala Pekarna Grosuplje, za kar se ji toplo zahvaljujemo, smo bile 
enotnega mnenja, daje povsod lepo , doma pa še najlepše, in se odpravile domov. 

Pehtranova potica 

Za testo potrebujete: 
lkg moke, 
malo soli, 
malo sladkorja, 
6 dag kvasa, 
2 žlici nima, 
10 dag masla, 
4 rumenjake, 
4 dl tople vode. 

Za nadev pa potrebujete: 
40dag dobre domače skute, 
2 veliki žlici goste smetane, 
2 veliki žlici zmehčanega masla, 
2 vanilijeva sladkorja, 
sladkor po okusu, 
2-3 veliki žlici drobtin, 
2 rumenjaka, 
trd sneg 6 beljakov in 
pehtran za posipanje. 

• 

Priprava testa: 
V presejano moko naredimo jamico, vanjo damo zdrobljen kvas, sladkor, maslo, rumen-
jake.sol, mlačno vodo, rum ter vgnetemo v rahlo testo. Vzhaja naj dobre pol ure. 
Medtem pripravimo nadev: s skuto pretlačimo, dodamo smetano, rum, maslo, sladkor, 
drobtine, vanilijev sladkor, rumenjake ter nazadnje rahlo vmešamo še sneg šestih bel
jakov. 
Razvaljamo vzhajano testo, ga do polovice namažemo, potresemo s sesekljanim pehtra-
nom, zvijemo ter damo v primeren pekač. Pustimo vzhajati, namažemo z. jajcem ter peče
mo pri temperaturi 180° C 45 minut. 

Spominsko fotografijo smo posnele pred ladjo, ki nas je vozila po Vrbskem jezeru. 

svetniki, ki so nas obiskali pred začetkom 
seje. Skoraj bi lahko uporabili tisti pre
govor: "Če ne pride Mohamed h gori, 
pride gora k Mohamedu." 

Prav posebno mesto je zavzemala sto
jnica D P Ž , kjer so gospodinje ponujale v 
pokušino in nakup jabolčne zavitke in 
ostale slaščice. Rade pa so vam ponudile 
tudi šilce "takratkega". 

Organizatorji Dneva jabolk se 
zavedamo, da je bilo ob letošnji prired
itvi nekaj pomanjkljivosti, a si vseeno 
želimo, da bi prireditev postala tradi
cionalna in bi imeli tako priliko, da se v 
prihodnje bolj potrudimo. Idej imamo 
veliko, voljo tudi, le časa in denarja nam 
vedno primanjkuje. 

Za DPŽ: Muri Erjavec 

DAN JABOLK 

Razstavo so obiskali tudi najmlajši in upamo, da so izvedeli kaj poučnega. 

Društvo podeželskih žena je v sodelovanju s kmetijsko svetovalno službo, občinsko 
turistično zvezo in tukajšnjimi sadjarji , pripravilo razstavo na temo jesenskih plodov z 
naslovom Dan jabolk. 

V prostorih kulturnega doma v Ivančni 
Gor ic i so si številni obiskovalci lahko 
ogledali razstavo starih in novih sort jabolk, 
izdelkov iz sadja, kot so: marmelada, kis, 
žganje, sok... 

Prav tako so bila razstavljena razna peci
va, ki jih je mogoče pripraviti iz okusnega 
sadja. Razstavni prostor so popestrile sim
patične risbice otrok ivanškega vrtca, za kar 
se j im prisrčno zahvaljujemo. Ob tej priliki 
smo pripravili tudi priložnostno zloženko, 
ki smo jo delili obiskovalcem. 

Pestro sejemsko vzdušje pa je potekalo 
pred kulturnim domom, saj so se na sto
jnicah predstavljali vsi štirje kmetje naše 
občine, ki se ukvarjajo z intenzivnim sad
jarstvom. Pridružil se jim je tudi kmet zelen-
jadar, ki prav tako kot sadjarji orje ledino 
in se spoprijemlje z mnogimi, največkrat 
povsem birokratskimi problemi. Mimoidoči 
so lahko kupili različne sorte jabolk -
največje zanimanje je bilo za kosmač - kis, 
suho sadje, jabolčni sok ...Tega so prešali 
kar na kraju samem in mnogi so si ga z 
užitkom natočili. Med njimi tudi ivanški 

Pogled na tako lepo urejen balkon, 
kot ga ima velika ljubiteljica cvetja ga. 
Tončka Zupančič z Mleščevega, 
polepša dan ne samo njej, ampak tudi 
vsem mimoidočim. 

Med številnimi dobro ohranjenimi predmeti na njenem dvorišču najbolj izstopa 
utica za dnevni počitek, katere slamnata streha kljubuje času in vremenu že 
dobrih trideset let. 

Za gospodinjsko stran tekst in foto Nataša ERJAVEC 
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Na zemljcvidni skici naše občine je s krogom označen kraj, ki je 
sedež ene izmed krajevnih skupnosti. Na prazno črto napišite ime 
tega kraja. 

o b r «x- g- p. 

me.n i ca-

LAHKA K R I Ž A N K A 
Če bi radi vedeli, kaj v zrelih letih naj

pogosteje slišimo pri zdravniku, vam bo to 
povedala rešena križanka v poudarjenem 
navpičnem stolpcu. V olajšanje so vam že 
vpisane črke. 

K 
J 

E 
0 

T 

Vodoravno: 
1. mlad pujsek 
2. del polja 
3. drevesni odrastek 
4. cestno vozilo 
5. pridelek druge košnje 

K V I Z 
1. Koliko obsega ar? 
a) 56 kvadratnih metrov 
b) 100 kvadratnih metrov 
c) 1000 kvadratnih metrov 

4. Kdo so mulati? 
a) potomci Indijancev in črncev 
b) potomci belcev in Indijancev 
c) potomci belcev in črncev 

2. Kako se imenujejo ovsena soplodja? 5. Kako je nastala beseda ŠUMETI? 
a) po posnemanju glasov v naravi 
b) po sporočilih iz vesolja 
c) nekdo si je to preprosto izmislil 

3. Kdo je zavetnik Korinjčanov? 
a) sveti Miklavž 
b) sveti Kozma 
c) sveti Jurij 

Rešitev kviza iz prejšnje številke: la, 2b, 3a, 4 1894, 5c, 6c, 7b 

SMESNICA 
Na ulici se srečata stara znanca. Prvi radostno razlaga drugemu: 

"Ne boš verjel, kakšen vpliv imajo knjige na ženske, hej, lani je 
moja brala knjigo o trojčkih in je letos rodila trojčke." 

"Neverjetno," se prestraši drugi, "takoj moram domov. Moja 
namreč pravkar bere knjigo Ali Baba in štirideset razbojnikov!" 

Napišite del besedila domače pesmi, ki po vašem mnenju ustreza prizoru na 
sliki! 

Tokrat pod zastavljeno slikovno nalogo iz prejšnje številke dodajamo še 
rešitev. Če ste vi, spoštovane bralke in spoštovani bralci, našli drugačen 
odgovor, ki tudi ustreza podobi, nam ga sporočite. Z veseljem ga bomo pre
brali in objavili. Prihodnjič sledi nova slikovna zagonetka. 

Vaš Kratkočasnik 

Nič" hudega, če nisi pomil posode)} 
glavno, da si zalival rože. 

, mi posodiš pet jurjev? 
- Posodim, ampak ne za dolgol 
• Brez skrbi, jutr i j ih že ne bo več. 
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ZAHVALA 
V 71. letu starosti nas je zapustila sestra in teta 

IVANKA HROVAT 
s Kala 12 pri Ambrusu 

Vsem sorodnikom, sosedom, ostalim vaščanom, pri
jateljem in znancem se zahvaljujemo za izrečena sožal-
ja, darovano cvetje, sveče in mašne namene. 
Posebej hvala osebju oddelka za bolezni srca in ožilja iz 
Kliničnega centra za pomoč in dobroto v njenih zadnjih 
dneh življenja, župniku, pevcem, vaščanom za pokop in 

ogrebnemu zavodu Pcrpar. 
e enkrat hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zad

nji poti. 

Njeni domači 

ZAHVALA 
Ob boleči izgubi naše drage mame, tašče in babice 

MARIJE MALUS 
iz Orešja na Bizcljskcm 

se zahvaljujemo vsem sosedom za izrečena ustna in 
pisna šožalja, darovane maše in denarno pomoč. 

Žalujoča: družina Sekoranja 

Mar res odšel si tja 
v neznano? 
Kako si mogel, 
ko smo mi še tu? 

ZAHVALA 
ob prezgodnji izgubi moža, brata 
in očeta 

SREČKA ZUPANČIČA 
iz Starega trga pri Višnji Gori 

Vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, znancem in 
gasilcem se iskreno zahvaljujemo za izrečena sožalja, 
darovano cvetje, sveče ter darove v dober namen in 
maše. Hvala vsem, ki ste ga spremljali na njegovi zadnji 
poti. 
Posebej se zahvaljujemo gospodu župniku Boštjanu 
Modicu za lep pogrebni obred, cerkvenemu pevskemu 
zboru in gasilcem iz Višnje Gore ter Hudega. Hvala 
pogrebnemu zavodu Pcrpar za opravljene storitve. 

Žalujoči vsi njegovi 

Bolečina in praznina 
v srcih je ostala, 
smrt nam je ata k mami odpeljala, 
Bog želel je tako, 
da trpljenje se končalo bo. 
Mirno in spokojno je zaspal, 
svoj križ z ramena dal. 

ZAHVALA 
V 68 letu starosti nas je po težki bolezni zapustil naš 

dragi oče in stari ata 

VINCENCU GRAPI J EVE C 
iz Gabrja pri Stični 28, Ivančna Gorica 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
vaščanom, sodelavcem, prijateljem in znancem za 
izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče, prispevke za 
dober namen in svete maše. 
Posebej se zahvaljujemo osebju Doma starejših občanov 
Grosuplje, gospodu župniku p. Janezu Novaku za 
pogrebni obred, družini Perpar, vsem, ki ste zanj molili, 
pevcem za lepo odpete pesmi, vsem gasilskim društvom 
za izkazano čast in vsem, ki ste nam kakorkoli pomagali 
v teh težkih dneh. 
Hvala vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili 
na njegovi zadnji poti. 

Žalujoči: sinova Vinko in Zdravko ter hčerka Marina z 
družinami 

ZAHVALA 

FRANCA SMOLEJA 

Ob izgubi dragega očeta, dedka 
in pradedka 

iz Griž 3 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem, zdravnikom Zdravstvenega doma Ivančna 
Gorica, patronažnim sestram in Lovskemu društvu 
Šentvid pri Stični. 
Zahvala velja tudi drugim lovcem, zvezi borcev, društvu 
upokojencev, župnikoma Jožetu Koželju in Vladu 
Pečniku, šentviškim pevcem ter družini Perpar. 

Vsi njegovi 

Toplega avgustovskega jutra si 
odšla na poslednjo pot med zelene 
njive in travnike. Visoko v krošn
jah dreves se je ustavil veter in 
bedel nad lepoto prebujenega se 
dneva. V svoja nedrja je skril roj 
čebel, poljubil tla pod seboj in odd-
ivjal naprej. Ti pa si odvrnila 
pogled nekam daleč in nisi več 
čutila utripa življenja. 

ZAHVALA 
Ob nenadni in boleči izgubi naše drage žene, mamice, 

hčerke in sestre 

JOŽI ROJEČ 
iz Doba 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem 
in znancem za darovano cvetje, sveče in izrečeno sožal-

Hvala sodelavcem Pekarne d.d. Grosuplje, gasilcem iz 
Doba, vsem sošolkam in sošolcem, gospodu župniku, 
pevskemu zboru in vsem, ki ste jo pospremili na zadnji 
poti. 

Vsi, ki te imamo radi, te neizmerno pogrešamo in te ne 
bomo pozabili 

O sladka mati moja! 
Ob tvoji roki roma 
po poti tja do doma 
naj varno tvoj otrok. 
Ob koncu pa, Marija, 
naj umrem v ljubezni tvoji; 
končani bodo boji, 
pri tebi bom doma. 

(Marijina) 

ZAHVALA 
Ob boleči izgubi naše drage mame in stare mame 

v v 

ANGELE BOZIC 
iz Zaboršta 17, Šentvid pri Stični 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom, 
sodelavcem, prijateljem in znancem za izrečena ustna in 
pisna sožalja, darovano cvetje in sveče ter prispevke za 
svete maše in dober namen. 
Posebna zahvala družini Perpar za pogrebne storitve, 
cerkvenemu pevskemu zboru za lepo odpete pesmi, 
Mariji Lampret in vsem, ki ste molili, ter gospodu žup
niku za pogrebni obred. 
Zahvaljujemo se tudi osebju Zdravstvenega doma 
Ivančna Gorica in Kliničnega centra Ljubljana. 
Še enkrat hvala vsem, ki ste jo v tako velikem številu 
pospremili na njeni zadnji poti. 

Žalujoče hčerke Jožica, Mojca in Zdenka z družinami 

Odšla si za vedno, 
odšla brez nas. 

ZAHVALA 
V 84. letu starosti je tiho odšla od 
nas naša draga žena, mati, babica 
in prababica 

EMILIJA JEREB 
po domače Mačerolova Mi lka iz Ivančna Gorice 

Iskrena hvala vsem sorodnikom, vaščanom, prijateljem 
in znancem za izrečeno sožaljc, darovano cvetje in sveče 
ter spremstvo na zadnji poti. 
Posebna zahvala dr. Zupančiču, dr. Campovi in negov
alkam ter ostalemu osebju Zdravstvenega doma Ivanč
na Gorica za vso izkazano strokovno in človeško pomoč. 
Iskrena hvala g. župniku Jožetu Kastelicu za lepo 
opravljen pogrebni obred. Zahvala gre tudi pevskemu 
zboru in pogrebnemu zavodu Perpar ter gospe Lojzki 
Sever za nepozaben govor. 
Z iskreno hvaležnostjo. 

Vsi njeni 

POLICIJSKA KRONIKA 
16 kršitev zoper javni red in mir 
so avgusta na območju občine Ivančna Gorica obravnavali 

policisti Policijske postaje Grosuplje. Od tega jih je bilo ena
jst storjenih v zasebnih prostorih, pet pa na javnih mestih. 
Pogosto se zgodi, da gre policijska patrulja na intervencijo, a 
se kasneje izkaže, da sploh ni prišlo do kršitve javnega reda 
in miru. 

23 kaznivih dejanj, 
predvsem tatvin, vlomov in poškodb tuje lastnine so zakriv

il i nepridipravi, ki so na delu najpogosteje v zgodnjih jutran
jih urah. Ta mesec je bilo precej vlomov tudi v vozila na gozd
nih cestah, kjer ljudje pustijo svoja prevozna sredstva in 
gredo v gozd delat ali nabirat gobe. Avgusta so policisti 
odkrili storilce, ki so kradli gorivo iz delovnih strojev in 
tovornih vozil. 

22 prometnih nesreč 
se je zgodilo avgusta; končale so se z materialno škodo in 

telesnimi poškodbami. Najpogosteje so bile te nesreče 
posledica neprilagojene hitrosti (posledice teh so najhujše), 
izsiljevanja, neprave smeri in strani vožnje ter neustrezne 
varnostne razdalje. 

Patrulja PP Ljubljana je na področju naše občine obrav
navala tudi prometno nesrečo s smrtnim izidom, v kateri je 
voznik kolesa na kraju nesreče podlegel poškodbam. 

Policisti ob začetku šolskega leta opozarjajo, da je na ces
tah vsak dan na poti v šolo in iz nje večje število otrok, na 
katere je treba še posebej paziti, saj so kot udeleženci v cest
nem prometu nepredvidljivi. Zato vse voznike opozarjajo, 
naj dosledno upoštevajo cestno prometno signalizacijo in naj 
še posebej previdno vozijo mimo šol oziroma v njihovi 
neposredni bližini. 

Vir: Policijska postaja Grosuplje 
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M a r i j a Z a v o d n i k i z Višnje G o r e 

Mari ja ali M i c i , kakor so jo 
v e č i n o m a k l ica l i , se je nekdaj 
pisala Popotnik. V pri imku je kar 
nekaj simbolike, saj je naša slavl-
jenka zares pripotovala v naše 
kraje od drugod, iz knapovskega 
Zasavja. Rojstno mesto je Zagor
je ob Savi. Ond i je 10. septembra 
enajstega leta začela svojo dolgo 
življenjsko pot. V kraju je bilo že 
za njene mladosti rudarstvo glav
na gospodarska panoga, zato ne 
bi bilo težko ugotoviti njenega 
socialnega izvora; izhaja iz 
knapovske druž ine . Oče Janez in 
mati Jožefa sta imela tri otroke: 
sina in dve hčeri . M i c i je bila 
najmlajša. Ma t i so gospodinjili, 
oče pa rudarili in pri tem še kar 
dobro zaslužili, zato v družini ni 
bilo prehudega pomanjkanja, tudi 
med prvo svetovno vojsko ne. Z a 
razl iko od drugih knapovskih 
družin, te so redile kravico ali 
kozo, so pri Popotnikovih imeli 
ovce. Tudi M i c i j ih je pasla na 
obpotjih in v odročnejš ih krajih 
Zagorja. 

Naša slavljenka ima še danes 
žive spomine na mladost. Nekoč , 
med prvo svetovno vojsko, ko sta 
z oče tom obiskala staro mamo, je 
dobila v dar pet šmarn ih pet ič . To 
je bil srebrnik s podobo cesarja 
Franca Jožefa in je mali M i c k i 
pomenil pravo bogastvo, ki ga je 
dolgo varvala. V dekliških letih, 
ko so mladenke še posebej rade 
lepe, pa ga je pretopila in si kupi
la oblačil . 

Doma pri starših je bilo lepo, a 
se je kljub temu vedno močneje 
oglašal notranji klic po samosto
jnosti in lastnem kruhu. V tistem 
času je višnjanski oštir Skufca, 
Vavpetov, iskal novo gospodinjo 
za svojo gostilno in se domenil z 
M i c k o . Po nastopu službe se je 
resno oprijela gosti lniškega dela 
in Skufčeva gostilna je kar dobro 
uspevala, kljub hudi konkurenci, 
saj je bilo tisti čas v Višnji G o r i 
kar deset gostiln. M e d gosti je bi l 
večk ra t tudi d o m a č i n J a p č e v 
Janez. Z M i c k o sta se počasi 
zbližala in se nazadnje domenila 
za poroko. Janez je bil sprva poš
tar, potem poštni uradnik, nazad
nje pa ekonom na posestvu, ki se 
je oblikovalo na baronski zemlji 
nekdanjih Codel l i jev. Bogate 
gostinske izkušnje so Mari j i prišle 
zelo prav, ko je postala kuharica v 
Dekl iškem vzgajališču, v katerem 
je tudi dočakala upokojitev. Dok
ler je še živela moževa mati, so pri 
Japčevih redili kravo, nekaj na 
domači krmi , nekaj pa na zemlji, 
najeti pri gospe baronici. 

N a Mar i j inem rodovnem 
drevesu je le ena veja. To je hči 
L i z a , ta pa ima tudi en sam 
poganjek, ki se imenuje vnukinja 
Špela. 

Mari ja ni čutila niti v začetku 

niti potem, koje ovdovela, poseb
nega d o m o t o ž j a po rodnem 
Zasavju; najbrž sta ga odgnali 
zavzeto delo v službi in pristno 
zraščanje z novim krajem. Čeprav 
se je rodila onstran Save, se nikoli 
ni imela za Štajerko, t emveč bolj 
za Kranjieo. 

O obeh svetovnih vojskah, ki 
j ih je Marija preživela, se nisva 
veliko pogovarjala. Toliko sem pa 
le zvedel, da njen oče Janez niso 
bil i nikoli vojak, njen tast, to se 
pravi možev oče, pa so bil i v prvi 
vojski na ruski fronti. Tam so bil i 
ujeti in odpeljani v Sibirijo, od 
koder se niso več vrni l i . M o ž 
Janez pa je vso drugo svetovno 
vojsko preživel v nemškem ujet
ništvu. Čeprav je bilo hudo, se je 
tam vendarle naučil veliko gospo
darskih stvari. 

Marija je bila ves čas svojega 
dolgega življenja kar trdnega 
zdravja. V tridesetih letih s lužbo
vanja je bila le teden dni na bol
niškem dopustu. Tudi dandanes je 
v zdravstvenem oziru "za potrkat". 
"Kako bo za naprej, bomo pa še 
videli," je rekla. Čas si krajša z 
delom v prijetni domačiji in okoli 
nje. Kaj težjega pa seveda pos
torijo hči, zet in vnukinja. 

Pri prijazni mami Mari j i sem se 
zadržal kar lep čas; tako dolgo, da 
me je hišni kuža Šavselj, Mari j in 
varuh in velik prijatelj, že kar 
pisano gledal od ljubosumnosti. 
Zategadelj sem iz previdnosti 
urno odnesel pete in slavljenki 
kar med vrati voščil za pravkar 
praznovano devetdesetletnico ter 
dodal na j lepše želje tudi za 
naprej. 

Leopold Sever 

Zavod za prostorsko, komunalno 
in stanovanjsko urejanje 
Grosuplje, d.o.o. 

PRI GRADNJI VAŠEGA 
NOVEGA ALI 
ADAPTACIJI OBSTOJEČEGA 
OBJEKTA 

vam nudimo: 

IZDELAVO LOKACIJSKE 
DOKUMENTACIJE 

• IZDELAVO PROJEKTNE 
DOKUMENTACIJE ZA VSE 
VRSTE OBJEKTOV 

• PRIDOBIVANJE 
DOKUMENTACIJE ZA 
GRADBENO DOVOLJENJE 

Najdete nas na Taborski cesti 3 
v Grosuplju in po telefonu 

( 0 1 ) 7 8 6 - 3 0 - 7 8 

7 8 6 - 0 5 - 4 2 

CENIK OGLASOV 
v občinskem glasilu KLASJE 

Naklada 4.500 izvodov, najmanj 14.000 bralcev. Časopis 
prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. Izdatek za oglas 

se šteje med materialne stroške. 

KOMERCIALNI OGLAS 
cela stran 105.600, polovica strani 66.220, četrtina 

strani 33.660, osmina strani 25.410, šestnajstina strani 
14.630 

Oglas na prvi strani je za polovico dražji, v več barvah za IUUTC. 

Na zadnji strani je dražji za eno četrtino, v več barvah za 50%. 
Vsaka naslednja objava oglasa je cenejša za 5 %, do največ 30 %. 

ZAHVALE 
Velikost cca 50 cm2 3.300 SIT. 

Cene veljajo do konca leta 2001. 
V cene ni vračunano oblikovanje in 19% DDV. 

RS. Za enkratno objavo oglasa ali zahvale plačate ob naročilu, 
za serijsko objavo pa sklenemo pogodbo. 

Kje so tiste vodice. Ki so včasih bile 

Kosca, levi pritok Višnjicc, je po mojem preudarku naš najlepši potok. Lepoto mu dajejo 
naravni gozd, globoka soteska in čudoviti lehnjakovi slapovi. Lehnjak, nekateri mu pravijo tudi 
lahkovec, jc v geološkem pogledu najmlajši kamen. Nastaja skoraj dobesedno pred našimi 
očmi. Kako pride do njegove tvorbe? V vodi tega potoka je raztopljenega veliko apnenca, 
veščaki mu pravijo kalcijev hidrogenski karbonat. Ta se na zraku in ob dotiku z vodnimi rastli
nami - večinoma so to mahovi - izloči v obliki rjave luknjičave kamnine. Nekdaj je bil to 
imeniten gradbeni material. Hiše, zidane z njim, so bile tople in suhe. Poleg Kosec imamo pri 
nas še dve večji nahajališči lahkovca: Izirk in Krko. Veliko tega kamna jc vzidanega v zidove 
stiškega samostana. Verjetno so ga za ta namen naklesali in nažagali v Kosci in na Izirku. 

Lepoto lehnjakovih slapov in celotno naravno okolje Kosce hodi občudovat vsako leto več 
ljubiteljev narave. Naša skrb je, da to lepoto ohranimo tudi poznejšim rodovom. 

Ime Kosca jc za naše razmere nekoliko nenavadno. Najbrž so mu prvotno rekli Kožca, še 
prej pa Kašca. Zunanje sile namreč lehnjak na površini hitro načenjajo in drobijo v kaši podob
ne drobce. T i se ob nalivih odplavljajo in odlagajo na mirni strani okljukov, kar večkrat spre
meni strugo potoka. Trditev opiram na nekaj drugih primerov, ki so po lehnjakovi kaši dobili 
imena. 

L.S. 

IZ Z A K L A D N I C E NAŠIH DOMOV 
Na sliki je 

orodje "mož 
kopitnih", a 
tudi v drugih 
hišah so ga 
pogosto imeli 
in ga uporabl
jali. Sporočite, 
kaj bi to bilo, 
in se potegujte 
za nagrado, ki 
bo prišla malo 
pred novim 

, letom. Hvala 
vsem, ki ste mi 
pisali. 

L.S. 

m m 

« . . . 

D O M A Č I PREGOVORI ZA OKTOBER 
Če vinotoka mraz in burja brije, prosinca in svečana sonce sije. 

Oktober je dober. 

Ce je na svete Uršule lepo, tri dni deževalo bo na to. 

Kakor sveta Uršula začela, bo zima naprej izpela. 

Vinotoka deževanje, grudna vetrov divjanje. 
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Kako je Gustelj denar varno nosil 
Gustelj je bil delaven in varčen 

človek. Kadar so prišli v hišo kakšni 
denarci, jih je dvakrat obrnil, preden 
jih je nekaj porabil, ostale pa skrbno 
zavil v papir in skril v "cuho" (to je 
bila z lickanjem natlačena ležalna 
vreča). K o je bil kupček bankovcev 
dovolj velik, j ih je odnesel v ljubljan
sko hranilnico zaradi obresti ali 
"interesa", kakor so tačas rekli. Žena 
je pred potjo Gusteljnu vsakič 
skuhala mlečno kašo, njegovo 
najljubšo jed. Kaša je bila še posebej 

slastna, ker jo je pripravila v loncu, v 
katerem je teden dni vrela mleko, ne 
da bi postrgala maslo s sten. Tudi 
tisto jutro se je Gustelj že navsezgo
daj krepčal s smetanovo kašo, žena 
pa mu je medtem - kot že ničko-
likokrat prej - prigovarjala: "Gustelj, 
kupi si denarnico, da ne boš denarja 
zavijal v časopis - ga boš izgubil!" 
Gustelj pa j i je argumentirano ugo
varjal: "Lej: če kupim tošelj, nimam 
po kaj v Ljubljano, ker bom dosti 
denarja dal za tisto reč." 

Bi la je še tema, ko je stopil na pot 
proti postaji. B i l j e tako varčen, da si 
je spotoma sezul tudi čevlje, da ne bi 
preveč obrabil podplatov. M e d sne
manjem obuvala pa je začutil 
nekakšno brbotanje po črevesju -
oglašala se je mastna kaša, ki pon
avadi ni rada dolgo ostajala ondi. 
Gustelj je še malo zadrževal, potem 
pa stopil korak s poti in počepnil za 
grm. Sredi postopka se je domislil, 
da bo na koncu potreboval nekaj 
papirja, zato je segel v notranji žep 
suknjiča in odtrgal nekaj časopisa za 
sanitarne potrebe, z ostankom pa 
spet skrbno zavil svoj zaklad in ga 
položil predse. Malo ga je popraska
lo, ko je z vajeno roko naredil šviga 
švaga, drugače pa ni bilo hudega; 
tiste čase riti še niso bile tako razva
jene, kot so dandanes. Gusteljnu je 
bilo kar žal, da ni bilo žene zraven. 
Pri priči bi j i zabrusil: "Lej, če bi bilo 
po tvoje, bi se sedajle moral s 
tošeljnom brisat!" Gustelj je bil že 
pozen, zato je naglo stopil in komaj 
še ujel hlapona. 

Udobno se je namestil v vagonu in 
nazadnje potipal še po suknjiču za 
svojim zakladom. Poskočil je, kot bi 
ga s šilom dregnil, kajti žep je bil 
prazen. Na prvi postaji je dobesedno 
skočil iz vagona in odhitel nazaj. 
Tako se mu je mudilo, da si je še 
čevlje pozabil sezuti. Sredi dopold
neva je ves upehan stal pri grmu in z 
olajšanjem pobral zavitek, ki je še 
vedno ležal ondi. Domaje pred ženo 
spet nastopil z argumenti: "Vidiš, 
tošelj bi vsak pobral, zmečkanega 
časopisa pa se ni nihče dotaknil." 

Spoštovane bralke in bralci! 
Upoštevajoč Gusteljnove izkušnje, 
takoj zmečite denarnice proč, saj 
vidite, kako so neprak t ične , in 
vzemite časopis. Samo za božjo voljo 
ne Klasja - ga je škoda. 

Leopold Sever 

XLIII. REKORD 
STARO VINO 

Sredi marca je v marsikateri hiši na Kranjskem bolj praznično kot druge 
dni - tedaj namreč godujejo Jožefi in Pepce. Tudi pri Kuhljevih na Vi ru je 
tako. Gospodar Jožef Kuhelj je na ta praznik davnega leta 1969 dobil v dar 
steklenico žlahtnega vina, ki ga hrani še dandanes. Preprost račun nam 
pove, da ima ta žlahtnina častitljivih dvaintrideset let, kar je za naše 
razmere že rekordna starost. Obdarovanca je večkrat obšlo, da bi starino 
iz radovednosti poskusil, a se je vselej premagal in jo postavil nazaj v 
shrambo na suho in hladno mesto. 

N a dobro ohranjeni etiketi se 
razločno bere, da je v steklenici šipon 
iz Železnih dveri in da so ga ustek
leničili v Ljutomerski kleti pred več 
kot tridesetimi leti. Bistrina pijače 
kaže, da je šiponček kljub starosti še 
pri dobrem zdravju, zato sva ga pusti
la pri življenju, da bo lahko šel novim 
rekordom naproti. D a ne bi prehudo 
cedila sline, sva v počastitev imenit
nega dosežka načela precej mlajšo 
žlahtnino, saj sva bila oba bolj potreb
na čašice kot pevec Radovan izpod 
Svobodnega sonca. 

Rekorderju Jožefu gredo iskrene 
čestitke pa tudi priporočilo, naj bo še 
naprej karakter in naj ohranja devišt-
vo dvaintridesetletne rekorderke. 

L.S. 

A D M I R A L 
Letošnji september je dal veliko moče. Med dežjem pa je vendarle toliko 

posijalo sonce, daje prišel na spregled lep metulj, admiral po imenu. Zaveda
joč se svoje lepote, se mi je domišljavo izmikal, in komaj sem se mu približal 
na fotografsko bližino. Naši predniki so morali biti zares dobri opazovalci, da 
so mu pridali tako pravšnje ime: temna podlaga, na njej pa beli in rdeči našiv-
ki kot pri zaresnem pomorščaku. Čeprav Slovenci nimamo prav dosti morja, 
imamo potemtakem vendarle admirale. Res da so bolj majhni, so pa zato 
hudo čedni, kar tudi nekaj velja. 

rti*. »„:*J?SP*< 

S t e k l e n i n a n a r i m s k i h m i z a h 
Z a razliko od lončenine je pridobivanje stekla 

dosti zahtevnejše v surovinskem in tehnološkem 
pogledu. Zategadelj je bilo steklo dosti dražje in 
dostopno le bogatejšim. Glavna surovina zanj je 
kremen, ki pa ga na našem območju ni kaj dosti. 
Zato smemo s precejšnjo gotovostjo trditi, da na 
našem območju v rimski dobi ni bilo glažut. Veliko 
več kremena je na Pohorju. Rimljani , k i so 
sorazmerno dobro raziskali našo deželo, so zagoto
vo našli tudi pohorski kremen in ga predelovali v 
steklene izdelke, tako kot so iz pohorskega marmor
ja klesali spomenike. Najkvalitetnejše steklo pa so 
seveda uvažali iz Italije in grških dežel. Vlival i so 
belo steklo in barvnega. Barvali so ga s kovinskimi 
oksidi. T i so zelo obstojni in zlahka zdržijo visoke 
temperature staljenega stekla. Zanimivo je, da se 
tehnologija barvanja ni dosti spremenila vse do 
današnjega časa. 

Iz stekla so izdelovali čaše, skodelice, vrče, plad
nje in sklede. Veliko tega imajo shranjenega po 
naših muzejih. Povsem cele posode so redke in izha
jajo iz grobov. Pri izkopavanjih na širšem področju 
Ivančne Gorice so v zadnjem času našli veliko stek-
lenine, vendar na žalost le v raznobarvnih črepinjah. 

Steklenice, in čaša iz rimskih časov. Po 
izkopaninah sodeč so imeli Rimljani 
zelo radi modro steklo. 

Steklena zaje
malka za 
tekočo hrano in 
mešanje vina. 
Podobno obliko 
je imela tudi 
rimska žlica, le 
da je bila dosti 
manjša. Vilic v 
rimskem času 
niso uporabl
jali. 

Znamenita čaša bogov. Nadvse lepa in 
zanimiva posoda je dobila ime po štirih 
rimskih bogovih, upodobljenih na ste
nah. Najdena je bila na Malem 
Črnelem pri Ivančni Gorici. Skoraj 
gotovo so jo odlili na polotoku izkušeni 
italski steklarji. 

Steklenica je zgovoren dokaz, da so 
Rimljani izvrstno obvladali tehniko bar
vanja stekla. 


